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Tisti, ki kurijo na 

trdna goriva, naj bi 

z naslednjim letom 

morali plačati meritve 

prašnih delcev, 

kupiti filtre ali celo 

zamenjati peči. O 

podrobnostih na 

Ministrstvu za okolje 

še ne želijo govoriti. 

Povedali pa so, da 

bodo zelo verjetno 

tisti, ki imajo doma 

peči na trdno gorivo, 

starejše od 20 let, le-

te morali zamenjati z 

novejšimi … 

Več na straneh 2 in 3.
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Kaj je primernejše za otroka
Zgodba o odvzemu dveh otrok 

starima staršema iz Velenja je dose-

gla neverjeten odmev. Mene je pre-

strašila in zgrozila. Opomnila, da 

ne živim v sistemu, ki je vedno pra-

vičen, ampak v sistemu, kjer sodijo 

in odločajo tisti, ki si dajejo to pra-

vico. V obupu, ki ga nenehno gledamo v očeh starih 

staršev, bi se tako ali drugače lahko znašel kdorkoli 

od nas. Malokdo pa si (na srečo) lahko predstavlja 

njihovo bolečino. Tisto, ki jih nenehno spominja, da 

hčere, ki jo je ubil njen partner, ne bodo nikoli več 

videli. In ono, ki so jim jo dodatno povzročili brez-

dušni birokrati. Tisti, ki mislijo, da so bogastvo sveta 

velike hiše. Tisti, ki so le zato, ker je bilo stanovanje 

starih staršev premajhno, ocenili, da to niso razmere, 

v katerih bi otroka morala odraščati. A res? A bi stara 

starša bila kaj boljša človeka, če bi imela vilo? Seveda 

ne! Pa da sta „prestara“. Pri 56 letih sicer res nisi več 

najbolj mlad, a kaj bomo s tistim deležem žensk, ki 

po 50. letu šele rodijo? Jim kar vzamemo otroke, ker 

so zanje tako ali tako prestare?

Naša birokracija, ki nemalokrat dela le po papir-

jih in premalo po zdravi kmečki pameti, mora tokrat 

dobiti zaušnico. Posebej v primeru takšnih, socialnih 

zgodb, je treba v primeru kršitev posameznike, ki so 

odločali, tudi sankcionirati. Ne nazadnje velja tudi: 

če ne znaš avtomobila popraviti, ne moreš biti avto-

mehanik. Res je, nismo mi kompetentni, da presoja-

mo, ali so ravnali prav, a na očitke, če ti niso točni, bi 

morali konkretno odgovoriti. Če kaj, potem se Sloven-

ci vemo dobro tožariti in zagovarjati. Dejstvo je, da 

tokrat ne smejo šteti le še leporečja politikov. Tistih, za 

katere včasih več sploh ne veš, ali jim po žilah še teče 

enaka kri kot nam. Tistih, ki so pripravljeni za poli-

tične točke storiti marsikaj. Če je treba, tvegati tudi 

usodo neke družine, le zato, da ne priznaš napake. 

Pa četudi morda sploh ni njihova.

Pred kratkim mi je sodelavec dejal: napočil bo čas, 

ko ne bomo več ločili med dobrim in slabim. Meni se 

zdi, da je za politike in njihove zveste sledilce ta čas 

že napočil. Upam pa, da se mu bomo navadni ljudje 

poskušali izogniti. Enostavno želim verjeti, da je veči-

ni jasno, da sreča ni pogojena s starostjo, še manj pa 

z denarjem.
Dženana Kmetec

Uvodnik

Slovenija, Podravje � Čakajo nas še meritve prašnih delcev

Nova zakonodaja z luknjami – nam bodo 
Tisti, ki kurijo na trdna goriva (torej predvsem revnejši sloj prebivalstva), naj bi z naslednjim letom morali plačati meritve prašnih 
le od peči, marveč tudi od goriva in načina kurjenja, bodo dimnikarji do realnih rezultatov težko prišli. Tudi zato, ker ne smejo na 

Država naj bi z naslednjim 

letom uredila dimnikarsko po-

dročje. O predlogu zakona o 

dimnikarskih storitvah, ki bo 

sistem koncesij zamenjal z li-

cencami, smo že pisali. Pripra-

vljajo tudi spremembe uredbe 

o emisiji snovi v zrak iz malih 

in srednjih kurilnih naprav iz 

leta 2011. Z njimi bodo onemo-

gočili, da bi na trg prišle tudi 

male kurilne naprave slabšega 

kakovostnega razreda, pri ka-

terih emisije presegajo najvišje 

dovoljene vrednosti. V javnost 

pa je pricurljala tudi informa-

cija, da Ministrstvo za okolje in 

prostor (MOP) pripravlja še en 

predpis, ki bo določal merjenje 

emisij prahu iz malih kurilnih 

naprav na trdna goriva s toplo-

tno močjo 4 kW do 1 MW. To 

so enosobne naprave, kot npr. 

štedilnik, kamin ali lončena 

peč, ter male kurilne naprave 

na trdna goriva za ogrevanje 

stanovanj in sanitarne vode.

Strehe so nevarne
O podrobnostih na MOP 

še ne želijo govoriti: »Predpis 

bo podan v javno obravnavo, 

zato bi o podrobnih ocenah 

tega predpisa lahko odgovarja-

li šele, ko bo predlog predpisa 

dokončno oblikovan (to pa ne 

bo še vsaj pol leta).« Mejne vre-

dnosti emisij trdnih delcev oz. 

prahu je sicer določala že dose-

danja uredba. Za male kurilne 

naprave, ki uporabljajo les in 

niso enosobne, je mejna kon-

centracija celotnega prahu 20 

Za stanovalce v blokih 
bistvenih sprememb ne bo

Večina ptujskih stanovanjskih blokov se ogreva s 
skupno kurilnico, tisti v centru mesta pa večinoma 
že imajo nove plinske peči. Igor Vamberger iz ptuj-
skega Podjetja za stanovanjske storitve pojasnjuje: 
»Veliko večino peči smo v preteklih nekaj letih za-
menjali s plinskimi, nekaj pa jih bomo še letos ali 
naslednje leto. Zamenjali smo jih toliko, kolikor je 
bilo denarja, in tam, kjer se je stara peč pokvarila. 
Za trdno gorivo soglasja večinoma ne izdajamo, pa 
tudi Mestna občina Ptuj je izdala odlok o plinifikaciji 
starega mestnega jedra, ki trdna goriva dovoljuje le 
izjemoma.«
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mg na kubični meter za toplo-

tne moči med 4 kW in 1 MW, za 

enosobne kurilne naprave 75 

mg, od leta 2017 pa predvido-

ma le še 40 mg. Tudi Evropska 

komisija je lani izdala dve ured-

bi, ki za male kurilne naprave 

na trdna goriva določata mej-

ne vrednosti prahu, organskih 

plinskih mešanic, ogljikovega 

Slovenija � S katerimi davčnimi oazami največ poslujejo Slovenci

V enem letu pol milijarde evrov 
Od začetka tega meseca ogromno prahu v Sloveniji dviga objava podatkov iz tako imenovanih Panamskih 
ureja vse potrebno za poslovanje v davčnih oazah. V dokumentih so tudi slovenska imena.

Od leta 1995 v Sloveniji de-

luje Urad za preprečevanje pra-

nja denarja in financiranja te-

rorizma. Organ deluje v sestavi 

finančnega  ministrstva in med 

drugim spremlja negotovinska 

nakazila nad 30.000 evrov v 

države, za katere obstaja ve-

čja verjetnost pranja denarja 

(davčne oaze). Konec leta 2014 

je bilo na seznamu slovenskega 

urada za preprečevanje pranja 

denarja 33 držav. Iz Slovenije 

je bilo na račune fizičnih ali 

pravnih oseb v države, ki so na 

seznamu, 3.617 nakazil v sku-

pnem znesku skoraj pol mili-

jarde evrov. Največ v Bosno in 

Hercegovino – BiH (183 milijo-

nov evrov). Slovenija je BiH na 

seznam vključila leta 2014. Na-

slednja na seznamu je Turčija, 

kjer je v letu 2014 končalo 68 

milijonov evrov slovenskega 

denarja. Sledijo Ekvador – 59 

milijonov, Bermudi – 38 milijo-

Skupni znesek nakazil v letu 2014 v davčne oaze, 
ki bi lahko bila v Sloveniji izvršena kot kaznivo dejanje 
pranja denarja, znaša 175 milijonov evrov in tri milijo-
ne ameriških dolarjev. 

Zaradi primerov, ki so bili v fazi dokaznega postop-
ka zaradi suma kaznivega dejanja pranja denarja, je 
Republika Slovenija do 31. 12. 2014 začasno zasegla 
(zaplombirala) za 36 milijonov evrov premoženja: ne-
premičnine, vrednostni papirji, denar … 

nov, Ciper – 36 milijonov, Lie-

chtenstein, Panama in Deviški 

otoki – po 18 milijonov, Macau 

– 12 milijonov in Belize 11 mi-

lijonov evrov. Nakazila od ene-

ga do deset milijonov evrov so 

bila izvedena še na transakcij-

ske račune v Andoro, Gibraltar, 

Malezijo, Monako, nizozemske 

Antile in Sejšele. Podatki velja-

jo za vsa nakazila iz Slovenije 

na transakcijske račune v davč-

ne oaze v letu 2014, ne glede 

na to, ali je tam tudi sedež pod-

jetja oziroma bivališče fizične 

osebe, ki je imetnik računa.

Na račune tujih podjetij, ki 

imajo v davčnih oazah tudi 

svoje sedeže, je iz Slovenije leta 

2014 odromalo še več denarja: 

533 milijonov evrov. Tudi po 

tej kategorizaciji je bilo največ 

denarja nakazanega podjetjem 

s sedežem v BiH (177 milijo-

nov), Turčiji (67 milijonov), Ek-

vadorju (58 milijonov), Cipru 

(53 milijonov), na Bermudih 

(36 milijonov), Deviških oto-

kih (26 milijonov), Panami in 

Indoneziji (po 21 milijonov), 

Belizeju (15 milijonov), Macau 

(14 milijonov) in Sejšelih (11 

milijonov evrov).

Večino prijav 
naznanile banke, 
finančniki skoraj nič

Urad za preprečevanje pra-

nja denarja je v letu 2014 prejel 

489 prijav sumljivih transakcij, 

od katerih so jih odprli oziro-

ma obravnavali 480. V pred-

hodnem letu so jih odprli 600, 

559 v letu 2012, 327 v letu 2011 

in 233 leta 2010. Daleč največ 

oziroma veliko večino prijav 

so podale banke in hranilni-

ce – oboji skupaj v letu 2014 

397 primerov. Nekaj prijav 

monoksida in dušikovih oksi-

dov, pa tudi minimalno sezon-

sko energijsko učinkovitost. 

Kljub temu dimnikarji prašnih 

delcev doslej niso merili.

Ni še jasno, kdo in na kak na-

čin bo napovedane nove meri-

tve izvajal, predvsem pa ne, ko-

liko bodo stale. Robert Zemljič 

iz dimnikarstva Dimko pravi: 

»Ne vem sicer, kako se bodo 

na ministrstvu dogovorili, am-

pak logično bi bilo, da bi tudi 

te meritve izvajali dimnikarji.« 

Pojasnjuje, da je meritve pra-

šnih delcev mogoče izvesti na 

dva različna načina: z optičnim 

ali gravimetričnim merjenjem. 

Katerega od njiju bodo izbrali, 

še ne vemo. Pri prvem načinu 

se delci merijo optično, pri 

drugem pa dimnikarji pri peči 

namestijo filtre, v katerih se 

prašni delci naberejo, nato pa 

filtre posušijo in delce stehtajo. 

Ta postopek traja nekaj ur, za 

vsako posamezno meritev pa 

je treba filtre zamenjati. Dimni-

karji ceno nove storitve zdaj še 

težko ocenijo, stroške pa bodo 

imeli tudi sami. Zemljič pravi: 

»Aparature za merjenje prašnih 

delcev so povsem specifične 

naprave, stanejo pa od okoli 

8.000 evrov naprej.«

Pojasnjuje tudi, da bodo tr-

dne delce najbrž merili na iz-

hodu iz kurilne naprave oz. za 

filtrom, ki pa ga imajo le redke 

individualne kurilne naprave. 

»Vsaj pred leti, ko smo delali 

raziskavo o onesnaženosti zra-

ka, smo merili tako,« dodaja. 

Delce bodo torej merili pred 

vstopom v dimnik, vendar pa 

jih nekaj ostane tudi v dimniku 

v obliki saj, zato izmerjene emi-

sije ne bodo povsem realne. 

Dimnikarji namreč na streho 

smejo le, če imajo do dimni-

ka zagotovljen varen dostop. 

Stanovanjske hiše ga seveda 



v predhodnih letih zelo mini-

malno. Vsaka izmed naštetih 

institucij je na leto podala nič, 

eno, dve ali tri prijave. Tudi 

odvetniki, ki pri tovrstnih po-

slih servilno sodelujejo, lani in 

predlani na urad niso naznanili 

nobene prijave, v letih od 2010 

do 2012 pa vsega skupaj pet. 

Prijave o sumu pranja denarja 

je slovenski urad prejel tudi od 

sorodnih institucij v drugih dr-

žavah.

314 primerov v 
nadaljnjo preiskavo

Urad za preprečevanje pra-

nja denarja je leta 2014 zaklju-

čil 521 primerov. Od tega so jih 

314 zaradi suma storitve kazni-

vega dejanja posredovali v na-

daljnjo obdelavo organom pre-

gona (policija, FURS, SOVA), 

207 so jih končali z internim 

poročilom in arhivirali, saj 

suma storitve kaznivega dejanja 

niso ugotovili. »V zadevah, ki so 

bile povezane s fizičnimi ose-

bami, so se naše ugotovitve naj-

večkrat nanašale na sume zata-

jitve dohodninskih obveznosti, 

prikritih izplačil dobičkov, utaj 

kapitalskih dobičkov, v več pri-

merih smo ugotovili razkorak 

med premoženjem davčnega 

zavezanca in prijavljenimi do-

hodki davčni upravi. Pri prav-

nih osebah smo zaznali sume 

zatajitve davčnih obveznosti, 

poslovanja slamnatih podjetij, 

kanalskih družb, izdaje fiktiv-

nih računov in utaje davka na 

dodano vrednost. Že v prete-

klih letih se je urad, ki deluje 

kot posrednik med finančnim 

sistemom in organi pregona, 

izkazal kot izredno uspešen 

in učinkovit pri odkrivanju 

različnih oblik davčnih utaj in 

davčnih goljufij. Ugotavljamo, 

da se FURS na naše informacije 

odziva hitro in učinkovito,« so 

v uradu med drugim zapisali v 

svojem letnem poročilu (2014), 

iz katerega so tudi povzeti po-

datki, objavljeni v članku.
Mojca Zemljarič
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ugasnili gašperčke?!
delcev, kupiti  filtre ali celo zamenjati peči. Ker koncentracija trdnih delcev ni odvisna 
dimnik …

Foto: ČG

112 primerov na sodišču zastaralo
Skupno so sodišča do konca leta 2014 v vseh pravno-

močnih sodbah zaradi storitve kaznivega dejanja pranja 
denarja ali s sklepi odvzela za 6,6 milijona evrov premo-
ženja, odredila vrnitev 30,6 milijona evrov protipravno 
pridobljene koristi in izrekla za 954.000 evrov stranskih 
denarnih kazni.

V obdobju 1995–2014 so se v Sloveniji zaradi uteme-
ljenih sumov storitve kaznivega dejanja pranja denarja za-
čeli predkazenski ali kazenski postopki v 407 zadevah, od 
tega v letu 2014 59; 47 jih je vložila policijo, 12 tožilstvo. V 
obdobju 1995–2009 sta policija in tožilstvo v zvezi s pra-
njem denarja začela 101 postopek, v obdobju od 2010 do 
2014 pa kar 306 postopkov. Precej primerov, ki so imeli 
za posledico kazensko ovadbo, je preiskovalcem naznanil 
urad za preprečevanje pranja denarja. Podatki o številu 
pravnomočno končanih kazenskih postopkih z obsodilno 
sodbo za državo niso najbolj spodbudni. V petletnem ob-
dobju se je 110 primerov končalo z obsodilno in 51 z opro-
stilno sodbo. 112 primerov je zastaralo.

Za lesno biomaso najprej 
subvencije, potem kazni

V preteklih letih je država spodbujala uporabo naravi prija-
zne lesne biomase; polen, peletov ali sekancev. Na Sloven-
skem okoljskem javnem skladu lahko za nepovratne finančne 
spodbude za nakup kotlov in kurilnih naprav na lesno bioma-
so še zmerom zaprosite. Vendar pohitite, saj tovrstne naprave 
z novim letom očitno ne bodo več zaželene. Tisti, ki so pripo-
ročila upoštevali in nove kurilne naprave na lesno biomaso že 
kupili, pa bodo kaznovani – v najboljšem primeru le s stroški 
dodatnih meritev. Robert Zemljarič iz dimnikarstva Dimko 
pojasnjuje: »Obremenitev okolja je s kurjenjem na lesno bio-
maso sicer manjša, vendar pa takrat niso razmišljali o trdnih 
delcih.« Sprašujemo se, o čem so pozabili razmisliti tokrat.
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Foto: Črtomir Goznik

nimajo. Izpit iz varstva pri delu 

na višini in vse potrebne zdra-

vstvene preglede za višinska 

dela dimnikarji sicer opravijo, 

samo na streho pač ne grejo …

Filter ali nova peč?
Na MOP pojasnjujejo: »Za ku-

rilne naprave, ki bodo prese-

gale mejne vrednosti emisij v 

manjši meri, se bo priporočala 

vgradnja filtrov. Za tiste, ki jih 

bodo presegale v večji meri, pa 

bo verjetno potrebna zamenja-

va z novo, sodobnejšo kurilno 

napravo. To bo predvsem ve-

ljalo za male kurilne naprave 

na trdna goriva, starejše od 

20 let.« Pravilna raba goriv v 

novejših kakovostnih kurilnih 

napravah (beri: višjega cenov-

nega razreda) povzroča male 

emisije, zato predvidevajo, da 

filtri pri njih ne bodo potrebni. 

Za kurilne naprave nižjega ka-

kovostnega razreda pa bo naj-

prej treba določiti, za koliko so 

presežene emisije prahu, glede 

na to pa izbrati filter z ustrezno 

učinkovitostjo.

iz Slovenije v davčne oaze
dokumentov. Dokumenti so do novinarjev pricurljali iz ene izmed odvetniških družb, ki za svoje stranke 

so podali pošte, leasing hiše, 

zlatarji, igralnice, prireditelji 

iger na srečo, nepremičninske 

agencije in zavarovalnice. Vsi 

našteti so na urad posredovali 

skoraj 90 odstotkov vseh pri-

jav. Samo osem odstotkov pri-

jav so podali organi pregona: 

preiskovalci iz vrst policije 25, 

tožilstvo osem, po dve pa sodi-

šče, komisija za preprečevanje 

korupcije in SOVA. Finančni 

nadzor – ministrstvo za finan-

ce, carinska in davčna uprava, 

tržni inšpektorat, Banka Slove-

nije in računsko sodišče – na 

Urad za preprečevanje pranja 

denarja v letu 2014 niso poda-

li niti ene prijave. Pa tudi sicer 

je bilo število njihovih prijav 

Koliko bi takšni filtri stali, 

nam niso znali pojasniti, saj jih 

obstaja mnogo vrst. »Filtri seve-

da pripomorejo k zmanjšanju 

emisij, vendar brez v predpisih 

določene metodologije meritev 

emisij to ni enoznačno ovre-

dnoteno. Pri vgradnji filtrov bo 

treba poleg njihove učinkovi-

tosti obravnavati tudi dodatna 

tehnična vprašanja, kot npr. za-

gotavljanje minimalne tlačne di-

ference pretoka dimnih plinov 

zaradi dodatnega upora filtra, 

Izvor umazanega denarja – 
kazniva dejanja

Urad v okviru svojih pooblastil ne more odkriva-
ti izvora v davčne oaze nakazanega denarja. Ta t. i. 
umazani denar najverjetneje izhaja iz predhodnih 
kaznivih dejanj. Na primer: zlorabe položaja ali zau-
panja pri gospodarski dejavnosti ter davčne zatajitve 
(21 primerov v 2014), v tujini storjenih kaznivih dejanj 
(23, od tega 19 v Italiji), goljufij in poslovnih goljufij, 
prometa s prepovedanimi drogami, trgovine z belim 
blagom, tatvin, oškodovanja upnikov, zatajitve davč-
nih obveznosti, poneverb in neupravičene uporabe 
tujega premoženja.

možnost priklopa elektrofiltrov 

na električno omrežje, prostor 

za vgradnjo in kasnejši dostop 

za čiščenje filtra … Priporočanje 

vrst filtrov zato vnaprej ni mo-

žno,« odgovarjajo z MOP.

Dimnikarji so nad predlogom 

kakopak navdušeni, uporabni-

ki kurilnih naprav malo manj. 

Zemljič pravi: »Menim, da je te 

meritve smiselno uvesti. Težava 

pa ni samo v kurilnih napravah. 

Ljudje namreč kurijo z vsem 

mogočim, tudi z nedovoljenimi 

energenti. Tudi starejše kurilne 

naprave niso nujno problema-

tične, če se v njih pravilno kuri 

in so drva pravilno pripravljena 

oz. posušena.« Dušan Zorman 

iz dimnikarstva Kamin doda-

ja: »Prvi podoben predlog so 

podali že pred več kot 20 leti. 

Menim, da bi ga morali sprejeti 

že takrat.« Ostali pa sumimo, da 

vse bolj pohlepna država išče 

nove načine, kako bi kje vzela 

še kak evro. Haloške babice, ki 

zjutraj s suhljadjo zakurijo v šte-

dilnikih iz srede prejšnjega sto-

letja, da bi skuhale žitno kavo, 

bodo gotovo pravi naslov …
Eva Milošič

Manjši kot so prašni delci, bolj 
škodljivi so

Koncentracijo trdnih delcev v zraku spremlja in javno obja-

vlja Agencija RS za okolje. Do preseganj mejnih vrednosti pra-

viloma prihaja le v hladnejši polovici leta v večjih mestih. Letos 

so največ dni s preseženimi vrednostmi našteli v Zagorju, sle-

dijo pa mu Celje, Murska Sobota in Trbovlje. Prah sicer nastaja 

tudi pri naravnih procesih v okolju (npr. požari v naravi, ero-

zija kamenin, cvetni prah itd.), predvsem pa zaradi aktivnosti 

človeka (pri motorjih z notranjim izgorevanjem, v prometu, 

kmetijstvu, tobačni dim itd., pa tudi v malih kurilnih napra-

vah). Delci, večji od 10 mikronov (PM10), praviloma ostajajo v 

zgornjih dihalnih poteh (nos, sapnik), manjši potujejo v plju-

ča, delci pod 2,5 mikrona pridejo v pljučne mehurčke, delci do 

0,1 mikrona pa lahko skoznje preidejo celo v kri in povzročajo 

zdravstvene težave tudi v drugih telesnih organih.
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Podravje � Enoletno podaljševanje pogodb za državna zemljišča ni mogoče

Najboljša kmetijska zemlja v lasti 
Približno 4150 hektarjev najboljše kmetijske zemlje v Podravju ima v zakupu ptujski prehrambni velikan v ruski lasti. Kmetje so že 
ci predlagali, da se določi podjetjem zgornja meja obsega najema zemlje (500 ha) ter da se do spremembe zakonodaje zakupne 

Na območju upravnih enot Slovenska 
lani v zakup oddanih 8.177 ha kmetijskih 
s hčerinskim podjetjem PP Agro 

Ormož � Občani bodo za odpadke po 

Na Dobravi lani odložili 
komunalnih odpadkov
Od novega leta na odlagališču Dobrava pri Ormožu odlaganje odpadkov več 
ormoških občin zbira Komunalno podjetje (KP) Ormož. Na deponiji na Dobravi 
z lokacije odpelje v nadaljnjo predelavo in odlaganje. Kam točno, se ne ve.

V lanskem letu, ko je ormo-

ška Komunala opravljala vse 

tri obvezne gospodarske javne 

službe (GJS) ravnanja s komu-

nalnimi odpadki, je iz dejav-

nosti zbiranja beležila dobrih 

425.000, iz naslova obdelave 

86.000 in odlaganja 789.000 

evrov prihodkov. Skupaj: 1,3 

milijona evrov. Leto prej je KP 

Ormož samo iz naslova odla-

ganja beležila skoraj 1,9 milijo-

na evrov prihodkov. V 2014 so 

odložili 19.900, lani 11.600 ton 

Avtocestni odsek Dražen-

ci–Gruškovje je projekt iz-

rednega pomena za razvoj 

celotne vzhodne kohezijske 

regije in zato eden prvih veli-

kih projektov v Evropi, ki jih 

je Evropska komisija potrdila 

v programskem obdobju od 

leta 2014 do 2020. V Službi 

Vlade za razvoj in kohezijsko 

politiko so povedali: »Odpra-

va ozkega grla je ključna za 

odpravo zastojev, ki pred-

vsem v poletnih mesecih in 

pred večjimi prazniki ohro-

mijo promet v širši regiji od 

Maribora do Ptuja in zmanj-

šujejo kakovost bivanja življe-

nja lokalnega prebivalstva.« 

Ministrica za razvoj, strateške 

projekte in kohezijo Alenka 

Smerkolj je dodala: »Novice 

se veselim tudi z lokalnim 

prebivalstvom, ki bo lahko ob 

zaključku projekta po dolgih 

letih hrupa in prahu zadihalo 

s polnimi pljuči.« O težavah, 

ki jih ima nekaj lastnikov hiš 

tik ob bodoči avtocesti v De-

žnem pri Podlehniku, je torej 

niso obvestili. 

DARS bo za izgradnjo dru-

ge etape avtoceste pri Evrop-

ski investicijski banki najel 

posojilo v podobnem znesku 

(55 milijonov evrov), kot ga 

bo prispeval kohezijski sklad, 

država pa mora za kredit še 

izdati poroštvo. Podpis po-

godbe z izbranim izvajalcem 

za drugo etapo, bosanskim 

podjetjem Euro-Asfalt, je vod-

ja projekta na DARS-u Bogdan 

Vrezner sicer napovedal že za 

pretekli mesec, v Službi Vlade 

za razvoj in kohezijsko politi-

ko pa so zdaj pojasnili le, da 

se bo to zgodilo v kratkem. 

Pogodbo bo nato moral ratifi-

cirati še državni zbor. 
Eva Milošič

Podlehnik, Videm � Odobrena evropska sredstva

Četrtino avtoceste bo plačal 
evropski kohezijski sklad
Evropska komisija je prejšnji teden izdala odločbo, s katero je ugodila vlogi za so-
financiranje izgradnje avtoceste med Draženci in mednarodnim mejnim prehodom 
Gruškovje. Vrednost celotne investicije ocenjujejo na dobrih 246 milijonov evrov, Ko-
hezijski sklad Evropske unije pa bo prispeval 63,5 milijona.

Foto: EM

Nova avtocesta bo z obstoječe ceste Draženci–Jurovci–Gruškovje prevzela daljinski in velik del 
mednarodnega prometa.

Foto: MZ

Ormoški svetniki so konec marca potrdili nove cene za 
GJS ravnanja s komunalnimi odpadki. Za 120-litrsko po-
sodo bodo uporabniki mesečno po novem plačevali 9,09 
(doslej 7,90), za 240-litrsko 18,06 (doslej 15,79) in za 
1100-litrsko 82,79 evra (doslej 72,38 evra). Da bi stroške 
izvajanja storitev koncesionarja, posredno tudi stroške, ki 
jih plačujejo uporabniki, znižali, so ormoški svetniki razmi-
šljali, da bi koncesionar morda lahko v prihodnje frekvenco 
odvoza odpadkov spremenil na daljše časovno obdobje.

Foto: Dialog

Perutnina si želi še 
dodatnih zemljišč

Na skladu kmetijskih zemljišč so 
povedali, da se Perutnini Ptuj po-

godba za več kot 2700 ha zemljišč 
izteče leta 2018 in da se bo ta pogodba 

avtomatično podaljšala, če ne bo razlogov 
za prekinitev pogodbe. Ptujsko delniško družbo smo povprašali, 
kakšne so njene namere. »Perutnina Ptuj je največje slovensko 
kmetijsko podjetje, saj skupaj z družbo PP Agro obdeluje 4150 
ha kmetijskih zemljišč. V to kvoto spadajo tudi zemljišča, ki so 
bila pred dvema desetletjema v lasti našega Kmetijskega kom-
binata Ptuj in za tem z zakonom prenesena na Sklad kmetijskih 
zemljišč in gozdov Republike Slovenije. Tudi zanje sedaj plačuje-
mo najemnino – torej za bivša naša zemljišča. Vsa razpoložljiva 
kmetijska zemljišča, ki jih obdelujemo, so namenjena pridelova-
nju poljščin, ki so neposredno namenjene krmnim mešanicam 
za krmila brojlerjev. Na ta način tudi z obdelavo najetih zemljišč 
potrjujemo sistem vertikalne integracije in sledljivosti od njive 
do vilice. V bistvu bi bilo dobro, da bi dobili še kakšno priložnost 
za najem večjih kmetijskih površin, primernih za pridelovanje 
žitaric, saj bi s tem lahko povečali samooskrbni delež tudi pri 
sestavinah za krmne mešanice. Potrebne količine smo namreč 
primorani kupovati na svetovnem trgu za žitarice. Na enak način 
pa naše mešalnice krmil oskrbujemo tudi z žitaricami, ki v Slove-
niji bodisi ne uspevajo bodisi ne dajejo ustreznih rezultatov gle-
de na vložke, ki pa so v kmetijski proizvodnji vse prej kot majhni,« 
je povedal Tibor Šimonka, predsednik uprave Perutnine Ptuj.

ostanka mešanih komunalnih 

odpadkov. Največ odpadkov 

za odlaganje je na deponijo 

pripeljalo podjetje Javne služ-

be Ptuj: 3.175 ton odpadkov v 

celem letu, od tega 1.971 ton 

od začetka leta do začetka ok-

tobra ter 1.203 tone nato do 

konca leta. Po 8. oktobru je 

ormoški občinski svet na pre-

dlog koncesionarja – KP Or-

mož – ceno odlaganja znižal, 

s ciljem, da se na deponiji, ki 

je smela delovati do konca leta 

2015, odloži čim več odpad-

kov. V zadnjih treh mesecih 

minulega leta so ostanek me-

šanih komunalnih odpadkov 

v Ormožu, poleg Javnih služb, 

odlagali številni pomembni 

igralci s področja smetarske 

dejavnosti: Salomon (Papir 

servis), Saubermacher, Dinos 

in Kostak Krško. Družba Salo-

mon je v tem obdobju odložila 

1.772, Saubermacher 1.819, 

Dinos 1.452 in Kostak dobrih 

tisoč ton odpadkov. Iz občine 

Ormož se je v celem letu 2015 

skupno odložilo dobrih tisoč, 

iz Središča ob Dravi 188 in Sv. 

Tomaža 31 ton mešanih komu-

nalnih odpadkov.

Na območju upravnih enot 

Slovenska Bistrica, Ormož 

in Lenart je imel Sklad kme-

tijskih zemljišč in gozdov RS 

lani v zakup oddanih 8.177 ha 

kmetijskih zemljišč, in sicer 

1.313 pogodbenikom. Najve-

čji zakupnik na tem območju 

je Perutnina Ptuj, ki skupaj s 

hčerinskim podjetjem PP Agro 

obdeluje 4.150 ha kmetijskih 

zemljišč. 

Zemlja Perutnine bi 
bila v rokah kmetov 
bolje obdelana

A kot ocenjuje vodja sve-

tovalne službe na ptujskem 

kmetijsko-gozdarskem zavodu 

Ivan Brodnjak, bi bilo za ljudi 

in razvoj kmetijstva boljše, če 

bi to zemljo obdelovali kmetje, 

ki na tem območju tudi kmetu-

jejo. »S tem se na načelni ravni 

strinjajo tudi vsi drugi sogovor-

niki. Namreč dejstvo je, da bi 

bila ta zemljišča, če bi bila v na-

jemu družinskih kmetij, ki so v 

neposredni bližini teh zemljišč 

in imajo živino, bolje obdelana, 

pa tudi pridelava bi bila večja.«

Prve pogodbe se 
iztečejo 2018

Vendar po zbranih odgovo-

rih sklada kmetijskih zemljišč 

in kmetijskega ministrstva do 

realizacije sklepov s problem-

ske konference (enoletno po-

daljšanje zakupa, zgornja meja 

obsega najema) ne bo prišlo. 

Konkretno Perutnina Ptuj ima 

s skladom sklenjeno eno zaku-

pno pogodbo (površina vseh 

zemljišč v pogodbi znaša nekaj 

več kot 2.762 ha), pri čemer se 

za večino parcel iz te pogodbe 

doba zakupa izteče konec leta 

2018. Za manjši del zemljišč/

parcel, ki jih je Perutnina Ptuj 

dobila v zakup v zadnjih letih, 

pa se doba zakupa za posame-

zne parcele iz te pogodbe iz-

teče še kasneje. Vendar pa se 

zakupne pogodbe po izteku 

zakupne dobe na podlagi za-

kona o kmetijskih zemljiščih 

avtomatično podaljšajo. »To 

se pravi, če niti sklad niti za-

kupnik pogodbe ne odpove 

oziroma ni razlogov za to, da 

bi se pogodba odpovedala, se 

zakupne pogodbe avtomatič-

no podaljšajo za 10 let,« so po-

jasnili na skladu. Kar pomeni, 

da podravski kmetje niti ne 

bodo imeli možnosti, da bi se 

potegovali za najboljša kmetij-

ska zemljišča. »Kjer že obstaja-

jo veljavne zakupne pogodbe, 

jih je treba tudi spoštovati. 

Brez sprememb zakonodaje, 

ki ureja promet in zakup kme-

tijskih zemljišč in je nastala že 

pred vstopom Slovenije v EU, 

pa tudi ni mogoče spreminjati 

pogojev najema in zakupa, ka-

kor tudi ne dobe trajanja zaku-

pa. Za zakup zemljišč, ki jih ima 

sedaj v zakupu Perutnina Ptuj, 
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ruskih lastnikov vsaj še do leta 2018
lani opozarjali, da slovenska zemlja ne sme pristati v rokah tujcev. Zgodilo se je natanko to. Tako so letos na problemski konferen-
pogodbe podaljšujejo le za eno leto.

Foto: ČG

Bistrica, Ormož in Lenart je imel Sklad kmetijskih zemljišč in gozdov RS 
zemljišč. Največji zakupnik na tem območju je Perutnina Ptuj, ki skupaj 
obdeluje kar 4.150 ha kmetijskih zemljišč. področja kmetijske zemljiške 

politike. Na tej osnovi bo obli-

kovana posebna projektna sku-

pina, ki se bo do teh modelov 

opredelila in ministrstvu pre-

dlaga najprimernejši model za 

Slovenijo.«

In da se vrnemo k problem-

ski konferenci. Več kot 100 pri-

sotnih kmetov je marca predla-

galo sklep, da se do priprave in 

uveljavitve nove zakonodaje o 

prometu in zakupu kmetijskih 

zemljišč uvede nekakšen mora-

torij, v katerem bi se zakupne 

pogodbe za državna zemljišča 

podaljševale samo za eno leto. 

S tem sklepom so na ministr-

stvu seznanjeni. »V zvezi s tem 

pojasnjujemo, da v okviru ve-

ljavne zakonodaje tega predlo-

ga ni mogoče realizirati, pač pa 

bi bilo treba najprej spremeni-

ti zakonske določbe, ki urejajo 

zakup kmetijskih zemljišč,« so 

odgovorili. 
Mojca Vtič

novem plačevali več

11.600 ton 

ni dovoljeno. Komunalne odpadke na območju treh 
KP odpadke predaja družbi Surovina Gorenje, ki jih 

Ptuj, Podravje � Počene cevi v Domu upokojencev

Zaradi zatekanja izselili stanovalce
Zaradi zatekanja vode v objektu E, ki so ga odkrili pred nekaj dnevi, so v Domu upokojencev Ptuj morali 
izseliti nekaj stanovalcev. Domnevajo, da so razlog počene dotrajane cevi, ki jih bodo morali zamenjati. 
Pričakujejo pa, da bo popravilo precej obsežno, saj so tudi na drugih mestih v svetilih in na lesenih stro-
pnih deskah odkrili vlago, po čemer sklepajo, da bo nujna sanacija večjega dela te vertikale.

Foto:ČG

Da zateka, so odkrili pred nekaj dnevi. 

nujna. Dela so že začeli, kakšna 

bo vrednost teh, pa še ni jasno, 

saj bodo šele ugotavljali, katere 

cevi so počene oz. kaj je razlog 

za zatekanje. „V izogib kasnej-

šim razpravam o nujnosti sa-

nacije smo na ogled povabili 

tudi člane sveta zavoda, ki so si 

zgoraj do fizioterapije v kle-

ti),“ je pojasnila direktorica. 

Doslej so ugotovili zatekanje 

v šestih sobah, zato so sta-

novalce začasno preselili v 

druge. Po besedah Šemnički-

jeve je sreča v nesreči, da se 

je našlo nekaj začasnih sob 

za bivanje. „Sanacija je v pri-

stojnosti direktorice, mi smo 

se prepričali, da je nujna. V 

planu investicijskega vzdr-

ževanja sicer tega ni, a glede 

na to, da je popravilo nujno, 

bomo tudi to uredili,“ je po-

jasnil Franc Kodela, predse-

dnik sveta zavoda.

Voda pa je, kot pravi direk-

torica, tekla po stropu kopal-

nic, svetilih in električni na-

peljavi, ponekod tudi skozi 

vtičnice. In čeprav vzroka še 

niso ugotovili, predvidevajo, 

da gre za dotrajane cevi in 

da bo treba vodovod in to-

plovod v tem delu stavbe v 

celoti sanirati.

Dženana Kmetec 

ogledali stanje in se prepričali 

o kakovosti vzdrževanja objek-

ta v preteklih letih. Vodovod, 

kanalizacijo in ogrevanje sa-

niramo v objektu E. Ker teče 

po vertikalah, zamaka v enem 

primeru od 2. nadstropja v kle-

tne prostore (torej od kopalnic 

Največ problemov se 

je pojavilo v kopalnicah v 

objektu E. Posledično naj bi 

začelo zatekati še v prostore, 

kjer se izvaja fizioterapija. 

Zato je bila sanacija, kot pra-

vi Jožica Šemnički, direktori-

ca Doma upokojencev Ptuj, 

Imeli smo prav – zadnje tri mesece v 
2015 so odpadke v Ormož na veliko 
dovažali smetarski veletrgovci

Ko so ormoški občinski svetniki lani v začetku oktobra 
na predlog Komunale znižali cene odlaganja, smo poro-
čali, da so jih najbrž znižali zato, ker želi koncesionar do 
konca leta (dokler mu je veljalo dovoljenje za obratovanje 
deponije) odložiti čim večjo količino odpadkov in v najve-
čji možni meri zapolniti odlagalno polje. Za znižanje cene 
odlaganja se je občina Ormož odrekla delu najemnine, ki 
jo je prejemala za odlagališče Dobrava. Po podatkih, ki 
so predstavljeni v elaboratu Komunale za lansko leto, se 
je dejansko v zadnjih treh mesecih, po znižanju cene, na 
Dobravi odložilo ogromno odpadkov iz vseh vetrov. Naše 
predvidevanje, da so Ormožani cene odlaganja znižali na 
pobudo smetarskih veletrgovcev, se je tako izkazalo za 
popolnoma pravilno.

Ludvik Hriberšek, ki je na KP Ormož zadolžen za podro-
čje GJS ravnanja z odpadki, je na nedavni seji občinskega 
sveta sam priznal, da so v treh mesecih odložili bistveno 
več smeti, kot so sploh sami pričakovali. Predvidevali so, 
da bodo v tem obdobju od drugih izvajalcev za odlaganje 
prejeli 1.500 ton odpadkov. Na koncu so jih potem dobili 
8.000 ton.K
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Perutnina Ptuj ima s skladom sklenjeno eno zakupno pogodbo, pri čemer se za večino parcel iz te 
pogodbe doba zakupa izteče konec leta 2018. Za manjši del zemljišč/parcel, ki jih je Perutnina 
Ptuj dobila v zakup v zadnjih letih, pa se doba zakupa za posamezne parcele iz te pogodbe izteče 
še kasneje. Vendar pa se zakupne pogodbe po izteku zakupne dobe na podlagi zakona o kmetijskih 
zemljiščih avtomatično podaljšajo za 10 let. To pomeni, da podravski kmetje niti ne bodo imeli mo-
žnosti, da bi se potegovali za najboljša kmetijska zemljišča

bodo tako drugi interesenti 

načeloma lahko kandidirali ta-

krat, ko ta zemljišča ne bodo 

več v zakupu.«

Ministrstvo: sklad 
kmetijskih zemljišč 
svojih nalog ne 
izvaja učinkovito

Na ministrstvu so glede 

sprememb zakonodaje dejali, 

da bodo pripravili spremembe 

določb glede trajanja zakupnih 

pogodb le, če bodo študije iz-

kazale, da bi bili takšni pose-

gi učinkovitejši za kmetijsko 

zemljiško politiko. Namreč 

na kmetijskem ministrstvu so 

ugotovili, da sklad kmetijskih 

zemljišč ne more učinkovito iz-

vajati svoje vloge pri nakupih, 

prodaji in zakupih kmetijskih 

zemljišč. Zato je pristopilo k 

izdelavi strokovne podlage za 

prenovo ureditve kmetijske ze-

mljiške politike. »Ob upošteva-

nju analize obstoječega stanja 

področja kmetijske zemljiške 

politike ter ugotovitev primer-

jalno pravne ureditve v izbra-

nih državah se bodo pripravili 

trije različni modeli urejanja 

Poleg vseh navedenih koli-

čin mešanih komunalnih od-

padkov so na odlagališču Do-

brava lani odložili še 498 ton 

odpadkov, ki vsebujejo azbest. 

Večina azbestnih odpadkov 

je bila iz zunanjih občin (419 

ton), preostala količina pa iz 

treh ormoških.

Mojca Zemljarič
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Za ohranjanje in promocijo 

poti prostovoljno skrbijo člani 

društva, stroške obnove pred 

novo turistično sezono pa je kri-

lo društvo. Društvena predstav-

nica za odnose z javnostmi Nina 

Jazbec pojasnjuje: »Pot je name-

njena vsem, željnim aktivnega 

preživljanja prostega časa v ne-

okrnjeni naravi, naši obiskovalci 

pa so večinoma večje organizira-

ne skupine in družine. V društvu 

imamo tudi tri licencirane vodi-

če, ki skupine vodijo po poti, jim 

razkažejo Vukovo domačijo in 

povedo več o zgodovini in zna-

čilnostih Haloz in Žetal.« 

PEP je krožna pot, ki jo je mo-

goče prehoditi v treh urah zmer-

ne hoje. Vključuje tudi številne 

ponudnike domače hrane in vin 

ter etnografski muzej Vukovo do-

mačijo, ki si jo je mogoče ogledati 

ob predhodni najavi. Vsako leto 

organizirajo tudi pohod po PEP 

– letos bo to v soboto, 28. maja. 

PEP pa ni edina pohodna pot v 

Žetalah; izberete lahko namreč 

tudi pot kulturne dediščine, goz-

dno učno pot k debeli bukvi, pot 

k izviru Sotle ali pot Žetalskega 

Jožeta na Donačko goro.

V društvu so letos izdali novo 

zloženko z naslovom Žetale – 
Doživite prvinskost Haloz, nji-
hovo zgodovino, naravo, okuse 
in ljudi z enodnevnim oddihom 
v Žetalah. »V novi, sveži in infor-

macijsko bogati zloženki pred-

stavljamo doživetja, ki jih ponu-

jajo Žetale, vključujoč pohodni-

štvo, kolesarjenje, kulinarično 

ponudbo in druga doživetja, ter 

tudi naše licencirane vodiče. 

V zloženki predstavljamo tudi 

celosten paket enodnevnega iz-

leta v Žetale,« pravi Jazbečeva. 

Januarja so z zloženko nastopili 

na sejmu Natour Alpe-Adria v 

Ljubljani in že dobili prva pov-

praševanja.

Eva Milošič

Žetale � Turistično društvo Žetale

Na novo označili pohodno ekološko pot
Pred osmimi leti je Turistično društvo Žetale zasnovalo pohodno ekološko pot (s kratico PEP), označeno z 
markacijami v obliki cveta juvanovega netreska, simbola društva. Letos so označbe obnovili, izdali pa so 
tudi novo zloženko za promocijo turistične ponudbe Žetal.

Foto: Turistično društvo Žetale

Turistično društvo Žetale deluje od leta 2000 in trenutno šteje 
okrog 60 članov, predvsem mladih.

Potem ko je pobuda SDS gle-

de preimenovanja Trga osvobo-

ditve v Trg Jožeta Pučnika med 

občani sprožila kar nekaj neza-

dovoljstva, je tokratna pobuda 

glede poimenovanja mestnega 

parka padla na plodna tla. Mil-

ko Slanič iz vrst SDS je v uvodu 

pojasnil, da so poimenovanje le-

narškega parka v Park dr. Jožeta 

Pučnika predlagali v čast 25-le-

tnice samostojne Slovenije: 

»Zakaj on? Ker je bil Slovenec, 

domoljub, človek brez zamer, 

pripravljen sprejemati kompro-

mise v dobro našega naroda. Za-

kaj v Lenartu? Ker je tukaj dobil 

enega izmed najboljših volilnih 

rezultatov v tekmi za prvega 

predsednika. Občani Lenarta 

smo v veliki večini prepoznali 

iskrenost dr. Pučnika. Zakaj se-

daj? Ker je po 25 letih dobrih in 

Lenart � Vroče okrog poimenovanja mestnega parka

Park poimenovali po Jožetu Pučniku
Lenarški mestni park se bo odslej imenoval po dr. Jožetu Pučniku. Tako so kljub nekaterim pomislekom vendarle sklenili svetniki na marčevski seji 
občinskega sveta občine Lenart.

Foto: ML

S sedmimi glasovi za in štirimi proti je občinski svet mestni park poimenoval v Park dr. Jožeta Puč-
nika.

V prostorih ljutomerske Mestne hiše je bila podpisana pogodba za 
izvedbo prve faze (cesta B) komunalne ureditve stanovanjske sose-
ske Juršovka/Kamenščak.

Občina Ljutomer je projektno dokumentacijo za ureditev Juršovke, kot 
območje prijaznega prometa, pridobila v letu 2014, istega leta, novem-
bra, pa še gradbeno dovoljenje. Na podlagi javnega naročila za izbiro 
izvajalca gradbenih del je najugodnejšo ponudbo posredovalo Komunal-
no podjetje Ormož. Pogodbena vrednost del znaša 94.139,75 evra brez 
DDV, rok za dokončanje del pa znaša 90 koledarskih dni od uvedbe v 
delo. V okviru projekta se bo v letu 2016 zgradila nova fekalna in meteor-
na kanalizacija, vodovod ter temelji in zaščitne cevi za javno razsvetljavo 
ob t. i. »cesti B«. Na omenjenem območju se razprostirajo nova zemljišča 
za gradnjo stanovanjskih hiš. Doslej je bilo prodanih pet zemljišč, z izgra-
dnjo komunalne infrastrukture pa bo omogočena še gradnja dodatnih de-
setih stanovanjskih hiš. »Pričetek  del po pogodbi je izredno pomemben, 
saj si želimo, da čim več mladih družin ostane v naši občini,« je dejala 
ljutomerska županja Olga Karba, ki je pogodbo podpisala z direktorico 
ormoškega Komunalnega podjetja Pavlo Majcen.

NŠ

Ljutomer � Podpis pogodbe

Delo Komunalnemu podjetju Ormož

Kljub zategovanju pasu 
proračunska situacija boljša

Lenarški svetniki so na minuli seji med drugim so-
glasno potrdili zaključni račun občine za leto 2015. Kot 
je povedal direktor občinske uprave Martin Breznik, je 
Občina Lenart v lanskem letu zabeležila 8,7 milijona 
evrov prihodkov, kar je 106-odstotna realizacija veljav-
nega proračuna ter 7,2 milijona evrov odhodkov, kar 
pomeni 103-odstotno realizacijo. Poslovanje je ocenil 
kot uspešno. Da je zaključni račun primeren za potrdi-
tev, je potrdil tudi predsednik nadzornega odbora Ivan 
Jemenšek: »Proračunska situacija se je nekoliko izbolj-
šala. Kadrovske in druge rešitve so pripomogle k temu, 
da je zaupanje lahko večje. Menimo, da bi naslednji 
proračun kljub državnemu stiskanju proračunskih sred-
stev lahko uspešno izvajali.« 

manj dobrih stvari še vedno več 

različnih pogledov. Da se spo-

mnimo na človeka, ki se trudi 

s kompromisi in sprejemanjem 

drugačnih pogledov, vendar 

iskreno, za celoten slovenski 

narod, brez izjem – takšno raz-

mišljanje potrebujemo tudi v 

sedanjem času.«

Je poimenovanje 
»politično 
motivirano«?

Preimenovanje pa je na seji 

sprožilo številne polemike. Ne-

katere svetnike je namreč zmo-

tila naglica, saj so o predlogu 

izvedeli le dan prej. »Ne naspro-

tujem preimenovanju, moti pa 

me način preimenovanja tega 

parka. Mestni park je od vseh 

občanov, zato bi bilo primerno, 

da zberemo širša mnenja, ki pa 

jih ne moremo doseči v 24 urah. 

Taka ad hoc odločitev stremi v 

vse kaj druga kot neko demo-

kratično odločitev. Rad bi samo 

konsenz, ne pa da sprejemamo 

odločitev, ki jo zdaj trenutno 

ena politična stranka v Sloveni-

ji klasira v čisto vsak občinski 

svet, kjer imajo predstavnika, in 

bi preimenovali vse, kar se da 

preimenovati,« je povedal sve-

tnik Tilen Štefanec, ki je še po-

dal pomisleke o ustreznosti po-

imenovanja: »Mene osebno to 

ime ne razdvaja. Premlad sem, 

da bi imel te težave, vseeno pa 

to ni najbolj nevtralno ime. Če 

se sprehodim skozi zgodovino 

Lenarta, lahko ugotovim, da so 

se na tem terenu gibali še mo-

goče malo pomembnejši ljudje 

– na primer general Rudolf Ma-

ister. Če park že moramo prei-

menovati, pa lahko damo neko 

nevtralno ime.«

»Vsakdo ima pravico, da poda 

predlog za poimenovanje, in 

če je bil podan, moramo o tem 

odločati,« je na stran Slaniča kot 

prvi stopil svetnik Maksimiljan 

Šuman. Slanič pa je na očitke 

glede naglice odvrnil: »Gre 

predvsem za počastitev 25-le-

tnice naše domovine, in če bi 

prestavili glasovanje za mesec 

ali dva, bomo v časovni stiski, 

kajti če bomo takšen sklep 

sprejeli, bo potrebna logistična 

sprememba – naročilo plošče 

ipd.«

»Razdvajamo se 
mi sami«

Ali res ni časa, da bi o tem 

povprašali svet krajevne sku-

pnosti. Spet smo postavljeni 

pred dejstvo in to je moteče,« 

je nadaljeval svetnik Drago 

Zorger. S tem so se strinjali še 

svetniki Saša Tomažič, Leopold 

Hameršak, Marko Arnuš in Sve-

tlana Bogojević. Župan Janez 

Kramberger pa je izpostavil, da 

je v vsakem primeru končna od-

ločitev na ramenih občinskega 

sveta, pri tem pa še dodal: »Mi-

slim, da je zaradi vseh odločitev, 

ki jih morate sprejemati, to zelo 

lahka odločitev. Ta oseba ni in 

ne bo razdvajala.« S tem se je 

strinjal svetnik David Maguša: 

»Ne gre za preimenovanje am-

pak poimenovanje mestnega 

parka, ki bo v čast 25-letnice 

samostojne Slovenije dobil ime 

po enem izmed glavnih ideolo-

gov naše zgodovine. Pučnik je 

bil oseba, ki ni razdvajal, razdva-

jamo se pač mi sami. Kar se tiče 

ideje, da bi širši javnosti to pre-

dlagali, pa mislim tako: dobili bi 

100 predlogov, o katerih bi isto 

morali odločati.«

Po zanimivi razpravi je šel 

predlog na glasovanje, kjer so 

svetniki s sedmimi glasovi za in 

štirimi proti sprejeli sklep.

Monika Levanič

Foto: NŠ
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Sprejeli drugi rebalans proračuna
Aninski občinski svet je na minuli seji potrdil tudi drugi 

rebalans proračuna občine za letošnje leto. Z rebalansom 
občina načrtuje 58.000 evrov več na prihodkovni kot tudi 
na odhodkovni strani. Prihodki so tako planirani v višini 
2.638.204 evrov, odhodki pa 2.977.639 evrov. Kot je poja-
snil župan Silvo Slaček, so zneski v primerjavi s prvim reba-
lansom, ki so ga sprejeli februarja, v glavnem enaki. Razlika 
je le v kupnini za zemljišča, na katerih namerava občina 
s pomočjo investitorja zgraditi večstanovanjski objekt: »Ta-
krat, ko smo predlagali rebalans, nismo vedeli, kako bo 
izgledal razpis za večstanovanjski objekt. Naj povem, da 
je razpis sestavljen tako, da mora zainteresirani izvajalec 
odkupiti to naše zemljišče, teh prihodkov pa v proračunu ni 
bilo planiranih. Druga sprememba pa je ta: dogovorili smo 
se, da bo občina za gradnjo kanalizacije vzela ponujeni kre-
dit od države, ki je brezobrestni. Od nas pa so zahtevali, da 
mora biti za to na občinskem svetu sprejet poseben sklep.« 

Občina tako namerava za financiranje projekta odvaja-
nja in čiščenja odpadnih voda pri Sveti Ani najeti kredit pri 
državnem proračunu v višini 103.675 evrov v letu 2016 in 
103.675 evrov v letu 2017.

Aninski opozicijski svetnik 

Drago Weinhandl je konec me-

seca februarja na občinski svet 

naslovil pobudo za razpis refe-

renduma o odločanju v zvezi s 

projektom odvajanje in čiščenje 

odpadnih voda v Sveti Ani. Kot 

je razvidno iz obrazložitve, se je 

Weinhandl za omenjeno pobudo 

odločil, ker smatra, da je »projekt 

predrag, v investicijski doku-

mentaciji pa niso upoštevani vsi 

dosedanji stroški: »Projekt je teh-

nično slab, saj med drugim pred-

videva tudi prečrpališče, izku-

šnje z izbranim sistemom čišče-

nja odpadnih voda pa večinoma 

niso pozitivne, hkrati pa ni bilo 

raziskanih več alternativnih vari-

ant. Ker projektna rešitev za na-

črtovano kanalizacijsko omrežje 

in sistem čiščenja na čistilni na-

pravi ni bila sprejeta na pregle-

den način, pri projektu obstajajo 

tudi korupcijska tveganja.«

Občinski svet: 
Vsebina pobude 
za referendum je 
neutemeljena

O omenjeni pobudi je na mi-

nuli marčevski seji razpravljal 

tudi občinski svet in jo gladko 

zavrnil. »Občinski svet je ugoto-

vil, da je vsebina pobude za refe-

rendum neutemeljena. Namreč 

danes, ko je že zgrajene tri četrt 

kanalizacije za Sv. Ano in je treba 

še samo zgraditi čistilno napra-

vo in nekaj kilometrov omrežja 

za Krivi Vrh in Froleh, je spre-

memba projekta nesmiselna in 

finančno nevzdržna. Pobudnik 

je v svojih izračunih uporabljal 

netočne podatke in ni upošteval 

že zgrajenega kanalizacijskega 

omrežja in PE na tem omrežju. 

Prav tako bo v 1. fazi zgrajena 

samo ena čistilna naprava veli-

kosti 650 PE. Načrtovano pa je, 

da se glede na potrebe v priho-

dnosti dogradi še ena čistilna 

naprava velikosti 650 PE, kar bo 

zneslo načrtovanih 1300 PE,« so 

pojasnili na občini.

Monika Levanič

Sveta Ana � Občinski svet zavrnil pobudo za referendum

»Sprememba projekta je nesmiselna in finančno nevzdržna«
Svetniki Občine Sveta Ana v Slov. goricah so zavrnili pobudo svetnika Draga Weinhandla za razpis referenduma v zvezi s projektom odvajanja in čiščenja odpadnih 
voda v Sveti Ani.

Foto: ML

Fotografija je simbolična.

Svetniki so na aprilski seji 

kar nekaj časa razpravljali o 

pogojih za podelitev koncesije 

za opravljanje GJS ravnanja s 

komunalnimi odpadki. Kot je 

v uvodu pojasnil župan Alojz 

Kaučič, z odlokom po novem 

omogočajo, da se izbira kon-

cesionarja lahko opravi brez 

javnega razpisa, če se koncesija 

podeli pravni osebi zasebnega 

ali javnega prava in so izpol-

njeni vsi predpisani pogoji. 

Spreminjajo pa tudi trajanje 

koncesije. »S tem odlokom še 

nikomur ne podeljujemo kon-

cesije. Izstopili smo iz konzor-

cija Čisto mesto, Javne službe 

in se nagibamo k temu, da bi 

za naslednjih pet in ne petnajst 

let sodelovali s Komunalnim 

podjetjem Ptuj. K temu se na-

gibamo iz več razlogov; najprej 

zato, ker je to podjetje v 100-od-

stotni lasti občin, ker gre za 

koncesijo 5 let in ker tukaj do-

sežemo 6 % nižje stroške odvo-

za odpadkov.«

Čisto mesto 
zahteva nadzor nad 
zakonitostjo odloka

Očitno pa se boj za odpadke 

vse bolj zaostruje. Svetniki so 

namreč imeli pri tej točki na 

mizi tudi dopis Čistega mesta 

Ptuj, v katerem zahtevajo nad-

zor nad zakonitostjo odloka o 

podelitvi koncesije s komunal-

nimi odpadki v občini Juršinci. 

Kot namreč pišejo, je predlog 

odloka v delu, kjer omogoča 

neposredno podelitev koncesi-

je, neustrezen, ker je po njiho-

vem v nasprotju z zakonom o 

javno-zasebnem partnerstvu in 

zakonom o gospodarskih javnih 

službah. »Upoštevajoč lastniško 

strukturo Komunale Ptuj, d. d., 

katere lastnik je Mesta občina 

Ptuj (Občina Juršinci pa je le 

0,43% lastnik) ter dejstvo, da 

Statut Komunale Ptuj, d. d., 

manjšinskim delničarjem ne 

daje nobenih posebnih pravic 

in tudi ne določa, da bi šlo za 

javno podjetje, ustanovljeno za 

opravljanje gospodarskih jav-

nih služb v posameznih obči-

nah, lahko zaključimo, da nika-

kor ni mogoče trditi, da gre za 

družbo, ki bi bila ustanovljena 

kot javno podjetje z namenom 

opravljanja koncediranih jav-

nih služb v Občini Juršinci in 

tudi ne družbo, nad katero bi 

Občina Juršinci – kot izrazito 

manjšinski (0,43%) lastnik ime-

la enak nadzor kot nad svojimi 

notranjimi službami. Splošno 

znano namreč je, da je bila 

družba Komunala Ptuj, d. d., 

ustanovljena primarno za upra-

vljanje vodovoda in kanalizacije 

v Mestni občini Ptuj in torej ni 

bila ustanovljena, da bi opravlja-

la javno službo v Občini Juršin-

ci, sploh pa ne, da bi opravljala 

storitev ravnanja z odpadki,« je 

še med drugim zapisano v ome-

njenem dopisu.

Računsko sodišče 
pritrjuje občinam, ki 
hočejo Komunalo

Da pa je podelitev koncesije 

brez izvedbe javnega razpisa v 

tem primeru mogoča, je potrdi-

lo Računsko sodišče RS: »Upo-

števaje navedeno in ob predpo-

stavki, da v vašem konkretnem 

primeru ne gre za razmerje 

javno-zasebnega partnerstva 

in da so vsi trije pogoji za upo-

rabo predstavljene »in-house« 

izjeme kumulativno izpolnjeni 

ob podelitvi koncesije in ves 

čas trajanja koncesijskega raz-

merja (v koncesionarju ne sme 

biti udeležen zasebni kapital, 

koncesionar mora pretežni del 

svojih dejavnosti opravljati za 

koncedenta in koncedent mora 

imeti nad koncesionarjem nad-

zor oziroma ga mora obvlado-

vati na način, kot nadzoruje ozi-

roma obvladuje svoje službe), 

menimo, da je podelitev kon-

cesije brez izvedbe javnega raz-

pisa vsekakor mogoča, zlasti ob 

upoštevanju določb Direktive 

2014/23/EU Evropskega parla-

menta in Sveta o podeljevanju 

koncesijskih pogodb, ki že velja 

in bo v slovensko zakonodajo 

prenesena do 18. 4. 2016.«

Pri tem pa še opozarja, da 

je pri neposredni podelitvi 

koncesije hkrati nujno potreb-

no upoštevati tudi določbe 

zakona o gospodarskih javnih 

službah, ki določajo pogoje in 

način neposredne podelitve 

koncesije.

Monika Levanič

Juršinci �  Tudi politični boj za odpadke se zaostruje

Ravnanje z odpadki Komunalnemu podjetju Ptuj
Juršinski občinski svet je na minuli seji po skrajšanem postopku sprejel odlok o spremembah odloka za podelitev koncesije za opravljanje gospo-
darske javne službe (GJS) ravnanja s komunalnimi odpadki. 

Foto: ML

Juršinski svetniki in svetnice so se seznanili tudi z dopisom Čistega mesta Ptuj, v katerem pišejo, da je predlog odloka v delu, kjer 
omogoča neposredno podelitev koncesije, neustrezen. Po drugi strani Računsko sodišče daje pozitivno mnenje izbiri Komunalnega 
podjetja Ptuj kot novega izvajalca za GJS ravnanja z odpadki …



Dodal je, da je to ključen pro-

blem, ne glede na to, kje služba 

v prihodnje bo. »V letu 2015 so 

trije zavodi negativno poslovali, 

šest od osmih zavodov pa je za-

beležilo negativno poslovanje 

na področju javnega svetovanja. 

Ob tem mora vsak od svetoval-

cev zaslužiti toliko in toliko tisoč 

evrov, da lahko ta služba živi. 

Želimo si financiranja v višini, 

da se pokrijejo stroški plač, ra-

zvoja in opreme. Deleža kmetov 

ne moremo povečevati, saj tega 

naše kmetijstvo ne zmore. Je-

dro vseh težav tiči v finančnem 

delu.« Jagodic je spregovoril tudi 

o prenovi svetovalne službe, saj 

bo treba pripraviti analizo, kje in 

v kakšnem obsegu so svetovalci 

in specialisti potrebni, ob tem pa 

poudaril, da je nujno najprej reši-

ti financiranje. Tudi Branko Rav-

nik, direktor KGZS, se je strinjal 

z Jagodicem in dodal, da je treba 

rešiti financiranje kmetijsko-

gozdarskih zavodov. »Vsako leto 

zmanjkajo štirje milijoni evrov. 

Brez te rešitve so brezplodne 

nadaljnje razprave o oblikovanju 

služb.«

Obljuba po 
povišanju denarja 
bi bila politično 
nezrela

A tolažilnih besed kmetijske-

ga ministra Dejana Židana o po-

torek � 12. aprila 20168 Kmetijstvo

»V zvezi s seznamom proizvo-

dov iz vašega sporočila se posta-

vlja vprašanje, na kakšni osnovi 

in s kakšnim namenom je nastal. 

Prisotnost gensko spremenjenih 

sestavin v živilih je seveda mo-

žna in dovoljena. Če je v izdelku 

takšna sestavina prisotna, bi mo-

rala biti v skladu z zakonodajo 

navedena. Za nekatere izdelke s 

seznama smo že preverjali priso-

tnost GSO. V svojih preverjanjih 

smo poleg drugih živil preverjali 

tudi čokolado, jogurte, kečap, 

vendar GSO nismo našli. Opo-

zoriti želimo, da različnih adi-

tivov, ki se pogosto uporabljajo 

pri proizvodnji sestavljenih živil 

in ki so proizvedeni s pomočjo 

GSO ter ne vsebujejo gensko 

spremenjene DNK, po veljavni 

zakonodaji ni treba označevati,« 

so na naše vprašanje odgovorili 

na upravi za varno hrano. Ob 

tem so povedali, da so pri odo-

brenih gensko spremenjenih or-

ganizmih vsa tveganja preverje-

na. »Na osnovi obstoječega zna-

nja Evropska agencija za varnost 

hrane zagotavlja, da je uporaba 

odobrenih GSO enako varna 

kot uporaba konvencionalnih 

pridelkov. Dolgoročnih učinkov 

pa z gotovostjo, tako kot pri vseh 

drugih novostih, ni možno napo-

vedati.«

GSO se je mogoče 
izogniti z branjem 
označb na izdelkih

Dodali so, da seznam živil, ki 

vsebujejo GSO, ne obstaja ter 

da se lahko potrošnik gensko 

spremenjeni hrani izogne, če 

dosledno prebira označbe na 

izdelkih. Proizvajalci namreč 

lahko uporabljajo GSO, ki so 

odobreni in torej ocenjeni kot 

varni za uporabo v hrani oziro-

ma v krmi, vendar jih morajo 

ustrezno označiti. Če živilo vse-

buje več kot 0,9% posameznega 

v EU odobrenega GSO, mora biti 

prisotnost ustrezno označena, 

da je potrošnikom zagotovljena 

možnost izbire in s tem neposre-

den vpliv na trg. Označevanje je 

odgovornost proizvajalca. Živila 

živalskega porekla ne vsebujejo 

GSO, zato označevanja za njih 

zakonodaja ne predpisuje. Kljub 

temu imajo potrošniki, ki ne 

želijo uživati GSO, možnost, da 

se izognejo proizvodom, ki so 

prirejeni z gensko spremenjeno 

krmo. Izbrati morajo izdelke z 

označbami bio, eko, pridelano/

proizvedeno brez GSO, svetujejo 

na upravi za varno hrano.

Kot zagotavljajo na upravi, 

Slovenija namenja precejšnjo 

pozornost izdelkom, ki bi lahko 

vsebovali gensko spremenjene 

organizme. »Vsako leto poleg 

rednega inšpekcijskega nadzo-

ra izvedemo več monitoringov 

(semena, rastline/pridelki, ži-

vila in krma), hkrati pa ves čas 

izvajamo še izredni nadzor nad 

uvozom riža in riževih izdel-

kov s poreklom iz Kitajske. Pri 

nadzoru ugotavljamo, da se na 

slovenskem trgu pojavlja pred-

vsem gensko spremenjena soja 

v krmi v obliki sojinih tropin. 

Gensko spremenjene koruze, 

ogrščice in drugih GSO v večle-

tnih monitoringih nismo zazna-

li. Enako velja tudi za prisotnost 

GSO v živilih.«

Letno uvozimo 
60.000 ton gensko 
spremenjene soje

Po podatkih, s katerimi razpo-

lagajo na upravi, se v Slovenijo 

letno uvozi približno 60.000 ton 

sojinih tropin iz gensko spreme-

njene soje, ki se uporabljajo pri 

proizvodnji krmnih mešanic. 

Pridelava gensko spremenjenih 

rastlin je v Sloveniji prepove-

dana, uvoz odobrenih gensko 

spremenjenih organizmov pa je 

dovoljen.

Zaradi prepovedi 
gojenja GS rastlin 
več pesticidov in 
manjši pridelek

Sicer pa smo pri nas do novih 

sort še posebej zadržani, ugo-

tavlja Borut Bohanec z bioteh-

niške fakultete. »Dejstvo je, da 

kar dva zakona prepovedujeta 

pridelavo organsko spremenje-

nih rastlin, med drugim tudi z 

drastičnimi kaznimi za more-

bitne kršilce. Tako na sloven-

skih poljih ne rastejo gensko 

spremenjene rastline.« Dodal 

je, da v Evropski uniji že dolgo 

vlada blokada odobritve pride-

lave GSO poljščin. »Prideluje se 

dejansko le koruza z vstavljeno 

lastnostjo odpornosti na koru-

zno veščo, vse druge vloge pa so 

zaradi politične blokade ostale 

v bruseljskih pisarnah. Posledič-

no pa po nepotrebnem pri mar-

sikateri poljščini uporabljamo 

pesticide oziroma pridelamo 

manj, kot bi lahko.«

Bohanec še ugotavlja, da v 

Sloveniji najmanj vemo o gen-

sko spremenjenih rastlinah in 

da smo najbolj proti njihovi 

uporabi. Na drugi strani pa so 

gensko spremenjeni organizmi 

že desetletja prisotni. »Denimo 

v obliki encimov, zdravil, krme,« 

je dodal Bohanec. 

Mojca Vtič

Slovenija � Gojenje gensko spremenjenih rastlin prepovedano, uvoz ne

Prepoznati gensko spremenjeno živilo 
– vse prej kot lahka naloga
Nedavno je po e-pošti zaokrožil seznam proizvajalcev hrane, ki v svoji proizvodnji uporabljajo gensko spremenjene surovine (GSO). Na tem seznamu, 
ki naj bi ga sestavila neka uradna oseba, je marsikaj – od priljubljenih čokoladic, ki so pri vsaki trgovinski blagajni, do otroške hrane. Vendar priso-
tnost GSO še ni znak za alarm. Izdelki, ki vsebujejo GSO in so na tržišču dovoljeni, so varni, mirijo na upravi za varno hrano.

Slovenija, Podravje � Svetovalna služba nujna z

Mreža kmetijske svetova
Konec marca je v Hočah potekal strokovni posvet o prihodno
padli s financiranjem, da smo tik pred tem, da nam bo celotna 
sredstva, da preživijo,« je povedal Anton Jagodic, vodja sekto

Foto: Splet

Na vprašanje, ali sajenje gensko spremenjenih rastlin ne pomeni odvisnosti od velikih korporacij, je Borut Bohanec, predstojnik ka-
tedre na oddelku za agronomijo ljubljanske biotehniške fakultete, odvrnil: »Te iste korporacije služijo tudi s pesticidi in klasičnimi 
sortami. Če nočemo sodobnih, pač kupujemo zastarele.«

Slovenski poljedelci so lani 
glede na leto 2014 pridelali manj 
krušnih (za 10,4 odstotka), več 
krmnih (za 3,9 odstotka) strnih 
žit, veliko manj oljne ogrščice (za 
82 odstotkov) in trikrat več soje.

Skupni pridelek krušnega žita, 
pšenice in pire, je tehtal 157.000 
ton. To je skoraj za desetino manj 
kot v prejšnjem letu, a je bila s 
tem žitom posejana tudi manjša 
površina kot leto prej.

Povprečni hektarski pridelek 
pšenice in pire je bil 5,1 tone ali 
za okrog dva odstotka manjši, 
vendar še vedno za več kot de-
setino večji od povprečja zadnjih 
10 let. Pridelek rži, tudi krušnega 

žita, je v letu 2015 tehtal 4600 
ton ali skoraj za tretjino manj od 
pridelanega v letu prej. Skupni 
pridelek krušnih strnih žit, pše-
nice in pire ter rži je tako v letu 
2015 tehtal 161.000 ton, kar 
je približno za desetino manj od 
prejšnje letine. Skupni pridelek 
vseh treh krmnih strnih žit - je-
čmena, ovsa in tritikale - je v letu 
2015 tehtal 119.000 ton. To je za 
3,9 odstotka več kot v prejšnjem 
letu, a je bila tudi z vsemi temi vr-
stami žit posejana večja površina 
kot v prejšnjem letu. Količina pri-
delanega ječmena se je povečala 
za 3,5 odstotka, tritikale za štiri in 
ovsa za 13 odstotkov.

Veliko več tudi ajde 
in prosa

V letu 2015 se je še posebno 
povečalo pridelovanje drugih str-
nih žit, zlasti ajde in prosa. Pri-
delek ajde je bil za 58 odstotkov, 
pridelek prosa pa enkrat večji kot 
v prejšnjem letu.

Količinski pridelek koruze za 
zrnje, pri nas še vedno najbolj raz-
širjene poljščine, se bistveno ne 
zmanjšuje, čeprav se ji že nekaj 
let namenja čedalje manjša povr-
šina. Po statističnih podatkih je v 
letu 2015 skupni pridelek koru-
znega zrnja tehtal okrog 339.000 

ton; to je v primerjavi s pridelkom 
v letu 2014 sicer za 3,4 odstotka 
manj, hkrati pa za desetino več 
od povprečja zadnjih 10 let.

Oljni ogrščici, do leta 2014 pre-
vladujoči oljnici, so pridelovalci 
lani namenili za dve tretjini manj-
šo površino kot v letu pred tem. 
Ker je bila poleg tega tudi letina 
2015 slabša od prejšnje (pov-
prečni pridelek je bil 2,2 tone na 
hektar ali 18 odstotkov manjši od 
zadnjega 10-letnega povprečja), 
je pridelek oljne ogrščice v letu 
2015 dosegel le 18,3 odstotka 
prejšnjega količinskega pridelka.

Pridelek buč za olje, pri nas 
vedno pomembnejše poljščine za 
pridelavo olja, je bil v letu 2015 
za 50 odstotkov večji od pridelka 
doseženega v letu pred tem, ven-
dar je bila s to oljnico posejana 
za četrtino večja površina. Povr-
šina, namenjena pridelavi soje, je 
bila lani štirikrat večja kot v letu 
2014, količinski pridelek pa je bil 
tudi zaradi dobre letine še nekoli-
ko večji (za 448 odstotkov). (sta)

Slovenija, Podravje � Lani manj oljne ogrščice in več soje

Manj krušnega in več krmnega žita
Leto 2015 je bilo za slovenske pridelovalce žitnega zrnja v primerjavi z izjemno dobrim le-
tom 2014 nekoliko slabše, a še vedno dobro. S približno enake površine so namreč pospra-
vili skupno za 3,8 odstotka manjši količinski pridelek. Občutno manj je bilo oljne ogrščice, 
trikrat več pa je bilo soje, kažejo podatki statističnega urada.



Pregled financiranja KGZ po Sloveniji
Zaposleni v javni službi kmetijskega svetovanja v letu 2015, financirani iz proračunskih sredstev. Poleg stroškov dela kmetijskih sve-
tovalcev so sredstva namenjena tudi za sorazmerni delež uprav Kmetijsko-gozdarskih zavodov.

KGZ 2011 2012 2013 2014 2015 2016 Število zaposlenih v svetovalni službi
Celje   1.614.956 1.425.143 1.264.233 1.239.099 1.151.625 35,5
Kranj 670.198 577.547 514.490 499.078 462.872 15,29
Ljubljana 1.349.293 1.170.587 1.047.145 1.031.852 967.393 27
Maribor  725.845 650.244,27 490.930 476.173 443.819 11,40
Murska Sobota 1.188.360 1.050.125 916.304,67 889.647,26 823.530,65 33,52
Nova Gorica   1.368.752 1.199.571 1.023.875 992.164 916.465 25,66
Novo mesto 1.289.164 1.137.568 1.005.711 962.417 878.762 25,60
Ptuj 1.084.014 963.816 872.626 855.797 801.760 26,88
Skupaj 9.290.586 8.174.605 7.135.318 6.946.230 6.446.230 6.725.211

Vir: MKGP

Financiranje po letih (Program dela za leto 2016 je v fazi priprave, zato finančna sredstva niso še dokončno razporejena med zavodi).
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za razvoj kmetijstva, denarja ni

alne službe tik pred razpadom?
sti kmetijskosvetovalne službe, ki pa je po mnenju govornikov vse prej kot svetla. »Tako smo 
mreža razpadla. Danes svetovalci veliko časa namenijo temu, da z raznimi projekti zagotovijo 
rja za kmetijstvo in gozdarstvo.

Foto: Mojca Vtič

Posveta o prihodnosti javne službe kmetijskega svetovanja, po-
menu, vlogi in obliki kmetijskega svetovanja v časih, ko kmetijski 
sektor opazno doživlja spremembe, so se udeležili kmetijski mini-
ster Dejan Židan, državna sekretarka Tanja Strniša, predstavniki 
svetovalnih služb iz vse Slovenije, kmetje in predstavniki nevladnih 
organizacij.

Obdobje kampanje od 29. 

februarja do 6. maja je izjemno 

stresno tudi za kmetijske sveto-

valce, ki so te dni polno obreme-

njeni. »Vsaka kmetija je specifič-

Podravje � Število kmetij, vključenih v KOPOP, se je prepolovilo

»V kmetijstvu ni razlogov za optimizem«
Subvencijska kampanja je že v drugi polovici, tako časovno kot po številu vlog. Do vključno 7. aprila je bilo na agencijo za kmetijske trge oddanih 
29.300 zbirnih vlog, kar predstavlja dobro polovico predvidenega števila vseh vlog. Agencija tako poziva vse kmete, ki še niso oddali zbirne vloge, da 
to storijo čim prej.

Foto: ČG

Število kmetij, vključenih v KOP 2014 Število kmetij, vključenih v KOP 2014 
in KOPOP 2015in KOPOP 2015

KOP 2014* KOPOP in/ali EK 2015**
Slovenija 15908 7384

Benedikt 57 32
Cirkulane 50 24
Cerkvenjak 47 36
Destrnik 24 15
Dornava 36 24
Gorišnica 57 48
Hajdina 49 37
Juršinci 51 14
Kidričevo 98 96
Lenart 117 49
Majšperk 69 36
Makole 36 12
Markovci 59 41
Miklav na Dravskem polju 14 8
Ormož 394 247
Poljčane 17 7
Ptuj 61 41
Podlehnik 40 16
Sveta Trojica v Slov. goricah 52 32
Sveta Ana 58 32
Sveti Tomaž 59 13
Sveti Andraž 19 9
Središče ob Dravi 69 61
Slovenska Bistrica 229 73
Starše 59 40
Trnovska vas 16 10
Videm 102 66
Zavrč 34 23
Žetale 45 13
Skupaj 2018 1155

Vir:AKTRP

*KOP 2014: v podatke so vključene vse kmetije, ki so bile v l. 
2014 s katerimkoli podukrepom vključene v KOP, vključno z ukre-
pi ekološkega kmetijstva, ki so bili v prejšnjem programskem ob-
dobju kot podukrepi vključeni v kmetijsko-okoljski program KOP.
**KOPOP in/ali EK 2015: v podatke so vključene vse kmetije, ki 
so bile 2015 vključene v katerokoli operacijo KOPOP in/ali ukrep 
ekološkega kmetijstva, ki je v novem programskem obdobju sa-
mostojen ukrep. 

višanju sredstev za svetovalno 

službo niso slišali, saj da bi bila 

takšna obljuba v času, ko je cilj 

vlade, da zmanjša javno finančni 

primanjkljaj, politično nezrela. 

»Dejstvo je, da se je financiranje 

znižalo. Bom pa vse naredil, da 

bo dosedanji znesek ostal.« Je pa 

minister priznal, da je kmetijsko-

svetovalna služba nosilka znanj, 

razvoja in stabilnosti kmetij. 

Pomembnost svetovalne službe 

je izpostavila tudi kmetovalka 

Dragica Šahtler: »Čeprav sem 

po izobrazbi agronom in torej 

imam osnovno znanje s podro-

čja kmetijstva, je sodelovanje s 

svetovalno službo zame izredne-

ga pomena. Prav tako si ne znam 

predstavljati drugačnega načina 

sodelovanja, kot je. Svetovanje v 

takšnem obsegu se mora ohrani-

ti in se po potrebi še dopolniti.«

A če želimo zagotavljati ra-

zvoj kmetijstva, se mora ohraniti 

tudi delovanje javne službe, je 

izpostavil predstavnik sindikata 

zaposlenih na KGZS Janko De-

beljak. Dodal je: »Kmetijstvo po-

staja iz organizacijskega, strokov-

nega in pravnega vidika vedno 

zahtevnejše, stanje v kmetijstvu 

pa dodatno otežujejo še visoka 

starostna struktura, razdroblje-

nost kmetij in slaba tehnološka 

opremljenost. Javna svetovalna 

mreža je primerno oblikovana, 

ob tem je nastala močna vez 

med svetovalci in kmeti. Služba 

ima ugled in znanje.« Ob tem je 

še povedal, da od svojih nadre-

jenih zahteva človečnost, poli-

tično neodvisnost. »Direktorji 

zavodov ne smejo delovati po-

litično všečno, temveč morajo 

opravljati menedžerske naloge. 

Napotek ministrstvu in vladi je, 

da kmetijstva naj ne prepuščajo 

doktrini svobodnega trga. Se bo 

pa sčasoma pokazalo, ali bodo 

spremembe labodji spev ali feni-

ksovo vstajanje.«

Mojca Vtič

na, za vsako kmetijo bi praktično 

lahko napisal skripto. Na drugi 

strani pa smo izredno omejeni 

s časom, namreč svetovalci na 

Ptujskem smo po številu kmetij 

med najbolj obremenjenimi v 

Sloveniji. Če bi trajala subven-

cijska kampanja kakšna dva me-

seca dalj, bi se lahko z vsakim 

kmetom posebej pogovorili o 

perspektivi njihove kmetije, se-

daj pa si podajajo kljuke kot po 

tekočem traku. Niso zadovoljni 

oni in ne mi, ki si ne smemo pri-

voščiti napake, četudi zgolj za 

izpolnitev ene vloge opravimo 

do 1000 klikov,« je povedal vodja 

ptujske KSS Ivan Brodnjak. 

Ob tem je letos tudi zadnja 

možnost v tem obdobju kmetij-

ske politike za vstop v kmetijsko-

okoljske podnebne ukrepe. A 

kot opaža Brodnjak, je največji 

problem KOPOP ukrepov bi-

rokratizacija. Tako se je število 

kmetij iz Podravja, ki so se lani 

vključile v te ukrepe, prepolovi-

lo v primerjavi s prejšnjim obdo-

bjem. »Voditi je treba številne do-

datne evidence in kmetje imajo 

cele fascikle teh evidenc, ob tem 

si deležen številnih kontrol, ki ti 

vzamejo po cel dan. Ne morejo 

pa si privoščiti osebe, ki bi jim 

vse to vodila, saj kmetijstvo že 

dolgo ni bilo v takšni globoki 

krizi, kot je sedaj. V kmetijstvu je 

bil ves čas prisoten pesimizem 

in jamranje, vendar trenutno res 

ni razlogov za optimizem.« 

»Državo bi bilo treba 
resetirati«

Že na posvetu o kmetijsko-

svetovalni službi je bilo izpo-

stavljeno, da so slovenske kme-

tije preveč razdrobljene, da so 

tehnološko zaostale, sedaj pa se 

kmetje soočajo s padcem cen 

mleka in mesa, na drugi strani 

pa z visokimi stroški semen, 

gnojil in škropiv. Kako torej da-

lje? »Kud koji mili moji, pravijo. 

Vsak se očitno mora znajti na 

svoj način. Saj mi imamo kme-

tije, ki so evropsko primerljive, 

vendar takšnih je na našem ob-

močju do 100 od 3.600 kmetij. 

Povprečje je zelo slabo. Rešitev 

so morda dopolnilne dejavno-

sti, saj da se pridelke predela, 

doda dodana vrednost in se jih 

proda. Vendar pa vzpostavitev 

dopolnilne dejavnosti pomeni 

dodatno birokracijo, stroške, 

naj spomnim samo na davčne 

blagajne. Poznam 70 let starega 

gospoda s kmetije, majhne tri 

hektare, ki je dobil 250 evrov 

kazni, ker za prodane pletene 

košare na nekem žegnanju ni 

izdal računa. To našo državo bi 

morali enkrat resetirati. Iluzor-

no je pričakovati, da bi 70 let 

star človek okoli hodil z davčno 

blagajno. Mi dušimo kmete, lju-

di, osnovni razvoj z birokracijo. 

Ozreti bi se bilo treba zgolj pre-

ko severne meje.«

Mojca Vtič



Ob mentorici in režiserki 

Branki Bezeljak sta mladi igral-

ski ekipi svetovala še Dušan 

Fišer (likovna podoba) in Mira 

Mijačević (odrski gib), predsta-

vo pa so sooblikovali še Nejc 

Bedrač (luč), Primož Ramovš 

(glasbena oprema: Sinfonietta), 

kostumi so izbrani iz fundusov 

Teatra III, Mestnega gledališča 

in Stanke Vauda, ostali sodelav-

ci pa so Mojca Prigl (gledali-

ški list), Miha Roškar (glasba), 

Andrej Gabron in Margita Po-

točnik (garderoba) ter Boris 

Voglar (fotografija). Igralska 

ekipa šteje kar 22 igralcev (ne-

kateri nastopajo v več vlogah): 

Don Ciglenečki, Anže Petrovič, 

Janja Murko, Lara Brglez, Ama-

deja Kokot, Sonja Pišek, Janja 

Erpič, Kaja Petrovič, Polona Ši-

bila, Kaja Čelan, Leonora Mati-

či, Amadej Gavez, Sandi Žuran, 

Nejc Bedrač, Vesna Brenholc, 

Mojca Lenart, Franci Žižek, 

Tomi Petek, Eva Zala Majceno-

vič, Vesna Brenholc, Simon Fri-

dl in Patrik Komljenović.

jš
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Režiserka Branka Bezeljak je 

s svojo mlado ekipo znova po-

skrbela za gledališki presežek. 

Igrice Dominika Smoleta, nasta-

le leta 1956, so dramski triptih, 

sestavljen iz treh delov. Prvi je 

Nekaj malega o vevericah in 

o življenju (delna uprizoritev 

leta 1962), drugi O čakalnicah 

in še malo o življenju (delna 

uprizoritev l. 1962) in tretji O 

ladjah in o življenju (ta del je 

bil v soboto krstno uprizorjen). 

In kot je značilnost vseh vélikih 

dramskih besedil – kljub ča-

stitljivim 60 letom nam Igrice 

marsikaj povedo tudi o sodob-

nem življenju.

Ptuj � Dvajset let Stare steklarske

Stara steklarska – nenehen navdih mladih ustvarjalcev
Teater III, ki deluje v okviru Delavskega prosvetnega društva Svoboda Ptuj, letos proslavlja 20 let dela v Stari steklarski. Na ta jubilej so spomnili minuli konec 
tedna s premiero in dvema ponovitvama Igric Dominika Smoleta.

Foto: Črtomir Goznik

Igralska ekipa iz Stare steklarske pred premiero ...

Fotografska tradicija družine 

Čerič šteje že polnih 108 let. Prvi 

fotografski objektiv je v roke vzel 

Jakob Čerič, ki se je leta 1869 ro-

dil v Staršah in je slabih 40 let 

kasneje v Oplotnici začel s foto-

grafsko obrtjo. Jakob Čerič ni bil 

izučen fotograf, ampak je bil sa-

mouk. Sam je izdelal povečeval-

nik fotografij, dopolnjeval stoje-

či fotoaparat – ateljejsko kamero, 

ki jo je uporabljal sam in kasneje 

še njegov sin. Sedaj fotografsko 

dejavnost opravlja že peta gene-

racija družine Čerič. Podžupan 

je še dodal, da je družina Čerič 

naredila veliko za ohranjanje 

zgodovine mesta Slovenska Bi-

strica. »Ne govorimo samo o lju-

deh, temveč tudi o pokrajinah in 

znamenitostih Slovenske Bistri-

ce skozi čas. Zato smo v občini 

zelo veseli te razstave, ki je en-

kraten in neponovljiv umetniški 

ter kulturni dogodek.«

Razstavo je pohvalil tudi ume-

tnostni zgodovinar in kustos v 

ljubljanski narodni galeriji Slo-

venjebistričan Ferdinand Šer-

belj. »Priimek Čerič je bil v Slo-

venski Bistrici vedno sinonim 

za fotografa in že po udeležbi 

lahko vidimo, da gre za dogodek 

posebnega pomena, na katerega 

smo vsi vezani. Želim, da ta ume-

tnost in poslanstvo ostaneta v 

družini in da še naprej ohranjate 

podobo preteklosti,« je še dejal 

Šerbelj.

Razstava bo na ogled do 10. 

septembra. 

Mojca Vtič

Slovenska Bistrica � Razstava o fotografski družini Čerič

Več kot 100-letna fotografska 
tradicija na ogled v gradu
Fotografije, fotoaparati, povečevalniki in drugi materiali iz bogate zbirke družine Čerič so 
postavljeni na ogled v slovenjebistriškem gradu. »To izročilo in fotografije so izredno boga-
stvo za našo občino. Družina Čerič je nehote ali hote posnela dogajanje v našem mestu, zato 
se vam vsi Bistričani zahvaljujemo,« je ob odprtju razstave dejal podžupan Stanislav Mlakar.

Foto: Mojca Vtič

V kulturnem programu ob odprtju razstave sta nastopila Mitja Krajnc in Renata Gračnar s pianistko 
Nejo Skrbiš. Razstavo je odprl Ferdinand Šerbelj iz Narodne galerije Ljubljana. 

Nastopili so: otroška gledali-

ška skupina vrtca Žetale z Muco 

Copatarico Ele Peroci (režija 

Valerija Jus, mentorstvo Simona 

Krčar), dramski krožek Osnovne 

šole (OŠ) Majšperk, podružnice 

Ptujska Gora s koroško ljudsko 

pripovedko Mojca Pokrajculja 

(režija in mentorstvo Petra Do-

lenc), gledališka skupina Albin 

OŠ Podlehnik s Krtačko zobačko 

avtorjev L. Burgerja, E. Hrauskya 

in B. Kosa (režija in mentorstvo 

Zdenka Golub), otroška gledali-

ška skupina Dominčeki OŠ Go-

rišnica z Zgodbo o prijateljstvu 

Mateje Matjašič Pevec (režija 

in mentorstvo Mateja Matjašič 

Pevec in Aleš Pevec), gledališki 

klub OŠ Ljudski vrt Ptuj z Zele-

nim fantkom Vinka Möderndor-

ferja (režija in mentorstvo Tajka 

Šnuderl Novak) in otroška gleda-

liška skupina DPD Svoboda Ptuj 

s predstavo Ko noter padeš … 

po motivih 5 Pepelk Žarka Peta-

na (režija in mentorstvo Branka 

Bezeljak).

Na srečanju lahko sodelujejo 

gledališke skupine otrok vseh 

starosti (do 16 let), oblik in zvr-

sti. Namen organizatorjev je pri-

kazati najbolj kakovostne pred-

stave otroških gledaliških skupin 

in spodbuditi razvoj tovrstne 

produkcije. Spremljajo kakovost 

mentorskega dela, ustvarjalni de-

lež otrok, celovitost in izvirnost 

predstave in tudi govorne nasto-

pe. Letošnji strokovni spremlje-

valec in regijski selektor Samo M. 

Strelec pa pojasnjuje: »Ne gre za 

ocenjevanje, temveč predvsem 

za svetovanje mentorjem za ko-

rekcije, izboljšave in razvoj.«

Eva Milošič

Žetale � Območno srečanje otroških gledaliških skupin

Gremo v gledališče
V žetalski dvorani je na območnem srečanju otroških gledaliških skupin Gremo v gleda-
lišče, ki ga organizira JSKD Območna izpostava Ptuj, v šestih predstavah nastopilo več 
kot 70 otrok. Na regijsko srečanje, ki bo ta četrtek v kulturnem domu na Sv. Ani, sta se 
uvrstila gledališki klub OŠ Ljudski vrt in gledališka skupina DPD Svoboda Ptuj. Državno 
srečanje bo 8. in 9. junija v Medvodah.

Foto: Boris Voglar

Najmlajši gledališki igralci iz žetalskega vrtca.

Ne dvorana – pomembni so ljudje
Tisti, ki jim je v Ptuju malo mar za ljubiteljsko kulturo (pa 

bi jim že po funkciji moralo biti), bodo v naslednjih tednih 
in mesecih, ko bodo mladi Brankini gledališčniki navduše-
vali Slovenijo, lahko modrovali: »Le kaj bi ti amaterji radi?! 
Dokazali so, da se v Ptuju da delati, tudi če ti streha nad 
glavo razpada; če namesto stolov sedeš na trde klopi; če 
v zatohli dvorani komu zmanjka zraka; če se spotikaš ob 
kamenju, ko se prebijaš v dvorano ... Pomembni so ljudje, 
ki nekaj delajo, ne sodobne dvorane!« Ja, res je: pomembni 
so ljudje. Žal pa so ti v očeh naših novodobnih politikov 
prevečkrat le potrošni material ...

Ampak ... si predstavljate, kaj bi ta ekipa naredila, če bi 
imela na voljo en majhen Cankarjev domek?

Devet dijakov Gimnazije Fran-

ca Miklošiča Ljutomer – Kaja 

Mujdrica, Megi Rosić, Jakob Škro-

bar, Sanja Hošpel, Anja Zadravec, 

Hana Rakuša, Helena Beznec, 

Betka Perc in Vanja Vogrinec – je 

skozi štiri kroge radijske debate 

o predstavljenih izzivih EU zelo 

prepričljivo, poglobljeno in anali-

tično razpravljalo z dijaki s preos-

talih petnajstih  slovenskih sredn-

jih šol in gimnazij. Po zmagi v ve-

likem finalu proti Gimnaziji Novo 

mesto so osvojili laskavi naslov 

zmagovalcev III. sezone omenje-

ne nacionalne radijske oddaje.

Zmagovita deveterica je z 

osvojenim prvim mestom ce-

lotnemu razredu omogočila 

brezplačen obisk Evropskega 

parlamenta v Strasbourgu. Tam 

se bodo konec meseca aprila, v 

okviru projekta Evrošola, skupaj 

z vrstniki iz preostalih 27 držav 

članic EU, preizkusili v vlogah 

evropskih poslancev.

NŠ

Ljutomer � Gimnazijci zmagali

Za nagrado v Strasbourg
Nacionalna radijska postaja Slovenija 1 je v tem šolskem letu, tretjič zapored, pripravljala 
oddaje Gymnasium.eu, v sklopu katere so dijaki iskali odgovore in rešitve na številna ak-
tualna vprašanja. V velikem finalu so se pomerili gimnazijci iz Ljutomera in Novega mesta, 
slavili pa so Ljutomerčani, ki so si za nagrado pridobili obisk Evropskega parlamenta.
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Marko Nikolić, trener 
Olimpije: »V ekipi sem na-
redil nekaj sprememb, ki 
se niso izkazale za uspe-
šne, zato krivdo za remi 
prevzemam nase. Verjetno 
bi bilo bolje, da bi na igrišče 
poslal preverjeno enajsteri-
co, a sem enostavno želel 
osvežiti ekipo.«

Slavko Matić, trener Za-
vrča: »V ekipi je bilo nekaj 
sprememb glede na tekmo 
z Mariborom, vsi fantje pa 
so upravičili moje zaupa-
nje. Res so odigrali taktično 
zelo zrelo in disciplinirano 
in le malenkost nas je loči-
la do zmage. Naj ne zveni 
domišljavo, a res sem kar 
nekoliko razočaran s tem 
remijem, saj smo bili tako 
blizu zmagi.«

Nogometaši Zavrča bodo 
v četrtek nadaljevali letošnjo 
serijo tekem z Mariborom – 
tokrat se bosta štajerska tek-
meca merila v prvi tekmi pol-
finala Pokala Slovenije. 

Tekma bo nedvomno pra-
va poslastica za vse ljubitelje 
nogometa, saj gre za izjemno 
pomembno srečanje. Iz tega 
para bo namreč le ena ekipa 
napredovala v finale, drugega 
finalista bosta dala obračuna 
med Celjem in Domžalami. 
»Polfinale je za nas pomem-
ben zaradi tega, ker si močno 
želimo nastopa v Evropi. Pre-
ko prvenstva bo to težko, Po-
kal pa je specifično tekmova-
nje, v katerem je vse mogoče. 

Z Mariborom imamo dobre 
izkušnje, trener Slavko Matić 
je v ekipo vnesel še dodatno 
samozavest, tako da sem op-
timist,« je povedal Miran Vuk. 

Trener Matić je v Ljubljani 
opravil rotacijo petih igral-
cev, kar je nedvomno razlog 
za dodatni optimizem, saj 

Nogomet � Pokal Slovenije

V četrtek znova z Mariborom – tokrat v Pokalu

sem osamljen je do strela z 
glavo prišel Blessing Eleke, a 
to naredil slabo, po šibkem 
udarcu je žoga končala v na-

ročju Matije Kovačića.
V drugem polčasu je Olim-

pija na trenutke pritisnila, 
prišla do nekaj strelov, a igra 

na sredini je bila nepovezana. 
Zavrč ni imel prevelikih težav 
z ustavljanjem ljubljanskih 
napadov, za nameček pa je 

v 69. minuti povedel. Lovro 

Cvek je prišel do žoge na de-

sni strani kazenskega prosto-

ra, skušal podati pred vrata, a 

pri tem zadel koleno Elekeja, 

tako da je žoga spremenila 

smer in ob bližnji vratnici 

presenetila Aleksandra Šeligo 

– 0:1.

Olimpiji še naprej nikakor 

ni steklo, v 80. minuti pa 

je morda nekoliko sebično 

protinapad zaključil Martin 

Mimoun, ki je z roba kazen-

skega prostora meril malce 

premalo natančno. Ko je že 

kazalo, da je Olimpija v izgu-

bljenem položaju, saj so Zavr-

čani pridno prekinjali akcije 

domačih, pa je v tretji minuti 

sodniškega dodatka do žoge 

v kazenskem prostoru prišel 

Eleke, sprožil, zadel Sebastja-

na Antića, od njega pa se je 

žoga odbila v mrežo – 1:1.
sta, JM

Nogometaši Zavrča še na-
prej ostajajo trn v peti »veli-
kim«, saj so letos proti Mari-
boru zbrali šest točk (zmaga 
in trije remiji), proti Olimpiji 
pa pet (zmaga, dva remija in 
poraz). Olimpija tudi po sed-
mi tekmi spomladanskega 
dela ostaja neporažena. A to-
krat le po zaslugi borbenosti 
v zadnjih trenutkih in obilici 
sreče. Zavrč je bil tisti, ki je 
Ljubljančane večino tekme 
umiril, nekoliko srečno dose-
gel vodilni zadetek, domači 
pa so po neprepričljivi igri 
šele v sodniškem dodatku 
prišli do točke. Slavo Matić je 
še vedno neporažen na klopi 
haloškega kolektiva, tokrat 
pa je bil v internem dvoboju 
srbskih trenerjev po koncu 

tekme kar nekoliko nezado-
voljen z remijem …

Matić je dodobra premešal 
začetno enajsterico iz tekme 
z Mariborom, saj je naredil 
kar pet menjav: v sredo so 
začeli Jakšić, Štanenko, Matja-
šič, Glavica in Golubar, tokrat 
pa Mužek, Filipović, Agbo-
yi, Dodlek in Miketić. Kljub 
temu je bil Zavrč v prvi polo-
vici polčasa konkretnejši, pri-
šel je do nekaj strelov, ki pa so 
bili kljub ugodnim položajem 
nenatančni. Olimpija, ki kljub 
večji posesti žoge ni delovala 
najbolj prepričljivo, je le po-
redkoma zagrozila, zato pa 
v 34. minuti zapravila dotlej 
najlepšo priložnost. Rok Kro-
naveter je pred vrata Zavrča 
poslal natančno podajo, pov-

Foto: Črtomir Goznik

Lovro Cvek (Zavrč, beli dres) je v 69. minuti poskrbel za vodstvo proti Olimpiji.
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Olimpija iz brezna poraza šele v 93. minuti

Zavrč pomagal 
Mariboru

Po remiju Olimpije proti 
Zavrču in zmagi Maribora 
proti Domžalam je razlika 
med vodilnima moštvoma 
lige le še dve točki. Prvič je 
v vijoličastem dresu v polno 
zadel Milivoje Novakovič. To 
je za armado navijačev Ma-
ribora odlična vest, slabša 
pa je ta, da je začasno iz 
ekipe odstranjen Agim Ibra-
imi. »Primer sodi med naše 
interne zadeve in v skladu z 
dosedanjimi načeli NK Mari-
bor bomo tudi v tem primeru 
vse reševali znotraj družine,« 
je pojasnil športni direktor 
Zlatko Zahovič. Makedonski 
reprezentant do nadaljnjega 
ne trenira z ekipo in ne bo 
v kadru za naslednje tekme, 
so sporočili na uradni sple-
tni strani. 

Med presenečenja kroga 
sodi poraz Kopra proti Kr-
škemu na domači zelenici, 
a Koprčani trenutno res ni-
majo ekipe za zmagoslavja 
in jih čaka resna borba za 
obstanek v 1. ligi. Tam se 
bosta slej ali prej znašli tudi 
ekipi Krke in Celja, ki sta v 
prejšnjem tednu opravili za-

menjavo trenerjev. Na novo-
meško klop je sedel nekda-
nji trener mlajših slovenskih 
selekcij Miloš Kostič, na klop 
Celja pa naš stari znanec iz 
Drave in Aluminija Robert 
Pevnik. Novinca sta za zače-
tek v medsebojnem dvoboju 
remizirala …

Rudar se je s serijo zmag 
približal sredini lestvice, po-
dobno velja za Krško.

REZULTATI 29. KROGA:
Olimpija – Zavrč 1:1 (0:0);
Maribor – Domžale 2:1 

(1:0); strelci: 1:0 Novaković 
(22.), 2:0 Defendi (59.), 2:1 
Mance (89.);

Rudar – Gorica 1:0 (1:0); 
strelec: 1:0 Jahić (41.);

Krka – Celje 1:1 (0:0); 
strelca: 0:1 Pajač (68.), 1:1 
Vučkić (73.);

Luka Koper – Krško 0:1 
(0;1); strelec: Hotič (35.).
1. OLIMPIJA 29 17 8 4 64:20 59
2. MARIBOR 29 16 9 4 64:26 57
3. DOMŽALE 29 12 10  7 41:25 46
4. GORICA 29 12 6 11 40:41 42
5. ZAVRČ 29 9 10 10 30:33 37
6. RUDAR 29 9 7 13 27:43 34
7. KRŠKO 29 9 7 13 20:41 34
8. LUKA KOPER 28 8 6 15 31:44 30
9. CELJE 29 6 11 12 21:42 29
10. KRKA 29 6 8 15 23:46 26

Olimpija – Zavrč 1:1 (0:0)
STRELCA: 0:1 Eleke (69./avtogol), 1:1 Antić (90./avtogol).
OLIMPIJA: Šeliga, Kelhar, Fink, Krefl, Mitrović, Zajc, Kronaveter 

(od 75. Mimoun), Matić (od 83. Zarifović), Eleke, Radović, Wobay (od 
46. Kapun). Trener: Marko Nikolić.

ZAVRČ: Kovačić, Mužek, Filipović, Antić, Rogač, Agboyi, Cvek, Pi-
hler, Dodlek (od 86. Karamatić), Miketić (od 72. Matjašič), Batrović 
(od 90. Glavica). Trener: Slavko Matić

ima na voljo nekaj več spo-
čitih igralcev. »Vemo, kako je 
potrebno odigrati z Maribo-
rom, saj smo to letos nekaj 
krat že uspešno prezentirali. 
Predvsem moramo v dvoboj 
vstopiti čim bolj umirjeni in 
skoncentrirani, potem lahko 
pričakujemo tudi dober re-
zultat pred povratnim sreča-
njem v Mariboru,« je povedal 
Veljko Batrović, ki se razvija v 
enega najboljših igralcev slo-
venske lige. 

Nedvomno pa imajo svojo 
računico tudi v taboru vijoli-
častih. Tem je prioriteta osvo-
jitev prvenstva, a za Maribor 
je samoumevno, da lovi vse 
domače lovorike. Zato imajo 

na voljo širok igralski kader, 
ki pa vseeno doživlja dolo-
čene pretrese (samo letos so 
bili iz ekipe odstranjeni Volaš, 
Mejač in nazadnje Ibraimi). 
Prednost Maribora je tudi 
številčna publika, ki ga spre-
mlja na vseh tekmah, tudi v 
četrtek bo v Zavrču tako. Vse-
kakor obračun, ki ga ne velja 
zamuditi.

JM

Pokal Slovenije
Dosedanja pot Zavrča in 

Maribora:
Zavrč: Šampion (2:0), 

Farmtech Veržej (4:0), Drava 
Ptuj (1:1, 3:0);

Maribor: Tolmin (3:0), Ru-
dar Velenje (0:1, 3:0).

Pokal Slovenije, 
polfinale, 1. tekma: 
Zavrč – Maribor, 
četrtek, 14. aprila, ob 
18.00 v Zavrču



Sydney 2000, Atene 2004 
in Rio 2016. Rokometni re-
prezentanci Slovenije se 
je tretjič uspelo uvrstiti na 
olimpijske igre. Na igre, ki 
so sanje vsakega športnika 
in trenerja. Izdaja Štajerskega 
tednika je premajhna, da bi 
lahko opisal kakšna vsa od-
rekanja v življenju so morali 
preživeti ti športniki, da so 
prispeli do svojih sanj. 

Rokomet ostaja edini ko-
lektivni šport z nastopom na 
poletnih olimpijskih igrah. A 
žal po zaslugi »slabega dela« 
Rokometne zveze Sloveni-
je ostaja v senci nogome-
ta (NZS) in košarke (KZS). 
Obe omenjeni zvezi delata 
odlično od najmlajših repre-
zentančnih selekcij do član-
ske reprezentance. To žal ni 
praksa na RZS, pa čeprav ne 
smemo pozabiti, da so se ta 
vikend na evropsko prven-
stvo na Danskem uvrstili mla-
dinci (letniki 1996 in mlajši) 
in da nastop na evropskem 
prvenstvu na Hrvaškem čaka 
še kadete (letniki 1998 in 

mlajši). Ta uspeh in uvrstitev 
na Olimpijske igre bo zdaj 
potrebno dobro izkoristiti za 
reklamo v prid tega vsestran-
skega športa, ki v eno združu-
je atletiko, gimnastiko, boril-
ne veščine ... 

Še pred odhodom v Rio je 
pred rokometno reprezen-
tanco še ena pomembna na-
loga: uvrstitev na svetovno 
prvenstvo preko dveh kvali-
fikacijskih tekem proti Nor-
veški (junija). Naj še omenim, 
da je v preteklosti Slovenija 
na OI osvojila osmo in enaj-
sto mesto med šestnajstimi 
ekipami. Znano je, da se je na 
igre težje uvrstiti kot tam do-
seči odmeven uspeh. Olim-
pijske igre niso tako kvalite-
tne kot evropsko in svetovno 
prvenstvo, zato v taboru Slo-
venije računajo, da izboljšajo 
uvrstitev iz preteklosti. To je 
osnovni cilj reprezentance v 
Riu. Govoriti o medalji v tem 
trenutku je brezpredmetno, 
saj Vujovića & druščino juni-
ja čakata še tekmi proti Nor-
veški.

Iz ozadja do olimpij-
skih iger

Slovenija je nastopila v izje-
mno težki skupini z aktualni-
mi evropskimi podprvaki iz 
Poljske Španci, olimpijskimi 
podprvaki iz Londona Švedi 
in Iranom, ki ga vodi Hrvat Ir-
fan Smajlagić. Favorita skupi-
ne sta bila Španija in gostite-
ljica Švedska, toda... Slovenija 
je z odlično igro predvsem 
v obrambi najprej zasenčila 
Španijo (24:21). Nasprotnik 
je v 2. polčasu dosegel le pet 
zadetkov. Najbolj všeč pri se-
lektorju Veselinu Vujoviću 
mi je to, da vse njegove ekipe 
dajejo največ poudarka na 
čvrsti igri v obrambi. Prav ta 
je Slovenijo popeljala do iger. 
Tudi 2. polčas proti Švedom 
smo dobili na račun solidne 
igre v obrambi. Kljub porazu 
za gol (23:24) je bilo veselje 
ob porazu nepopisno. Manj-
kal je le še korak do raja - 
zmaga nad Iranom. Fantje so 
suvereno opravili svojo nalo-

go in dosegli visoko zmago 
(33:17). 

Na koncu je bilo opaziti, da 
so pomembno vlogo na tur-
nirju odigrali veterani (Škof, 
Zorman, Kavtičnik). Osebno 
je bil zame najboljši igralec 
Jure Dolenec, ki je dokazal, 
kako pomemben mož je za 
našo reprezentanco. Pomem-
ben delež k uspehu je dodal 
Ormožan Marko Bezjak s pe-
timi doseženimi goli. Bezo je 
odigral ene najboljših minut 
v reprezentančnem dresu in 
le upamo lahko, da je končno 
»odtegnil zavoro«, ko igra za 
Slovenijo. 

Preostanek leta 2016 je 
lahko za rokomet v Sloveniji 
prelomen trenutek, da se ta 
prelepa športna panoga, ki 
je močno zastopana tudi na 
našem področju (Jeruzalem 
Ormož, Drava Ptuj, M. Gori-
šnica, Velika Nedelja), znova 
dvigne na nivo, kakršnega si 
zasluži tako na reprezentanč-
nem kot klubskem nivoju.

Uroš Krstič

torek � 12. aprila 201612 Šport

Rokomet

Rokometaše bomo spremljali na Olimpijadi

prosti strel, žoga se je na poti 
proti golu odbila in preletela 
Janžekoviča, na koncu pa se 
je od prečke odbila na gol 
črto, kjer je Lukanc ni uspel 
spraviti v mrežo. Oba tre-
nerja sta večkrat povzdignila 
glas in dajala nasvete svojim 
varovancem, predvsem sta 
zahtevala tesnejše pokrivanje 
igralcev.

Drugi polčas ni prinesel 
sprememb, predvsem zače-
tek je bil zelo nervozen. Svoje 
je z nekaterimi napakami do-
dal sodnik Dragoslav Perič, 
ki pa s svojimi odločitvami ni 
vplival na končni rezultat. Po 
številnih napakah pri poda-
jah na obeh straneh, ko obe 
ekipi nista uspeli povezati 

svojih vrst, je po 70. minuti 

vedno bolj vajeti igre prevze-

mala domača vrsta. Plod pri-

tiska sta bila kota v 73. in 76. 

minuti, obakrat pa je Topolo-

vec z glavo streljal preko gola. 

V 78. minuti je s samostojnim 

prodorom prišel do strela 

Vezjak, žoga pa je zletela pre-

ko gola. Najlepšo akcijo na 

tekmi so domačini izpeljali 

v 80. minuti, po podaji Kure-

ža s strani pa jo je iz bližine 

zaključil Škoflek, z izjemno 

obrambo pa se je izkazal go-

stujoči vratar Vezirovič. Do 

konca ni bilo zares nevarnih 

poskusov in ekipi sta se razšli 

z remijem.
Jože Mohorič

Aluminij – Roltek 
Dob 0:0

ALUMINIJ: Janžekovič, Vezjak, 
Čeh, Topolovec, Turkalj, Krlja-
nović, Bizjak, Vrbanec, Škoflek, 
Petrovič (od 54. Kurež), Rogina. 
Trener: Bojan Špehonja.

ROLTEK DOB: Vezirovič, Mir-
tič, Češnjevar, Nemanič, Račić, 
Leskovar, Kukavica, Avbelj, Lu-
kanc, Čretnik, Pele (od 37. Hor-
vat). Trener: Damijan Romih.

Derbi kroga je bil v lepem 
vremenu v nedeljo odigran v 
Kidričevem, kjer so gostovali 
igralci Doba. Kidričani so v 
obeh srečanjih teh tekmecev 

v sezoni slavili 2:1, nazadnje 
na začetku spomladanskega 
dela prvenstva v Kidričevem. 
Tokrat jim tega ni uspelo po-
noviti …

Gostje so od samega za-
četka natančno vedeli, po 
kaj so prišli. Pri tem so jim 
pomagale izkušnje iz zadnje 
tekme, pa tudi dejstvo, da 
Damijan Romih natančno 
pozna ekipo Aluminija, ki jo 
je vodil na začetku sezone. 
Pobudo so na začetku vseeno 
prevzeli domačini in bili 20 
minut podjetnejši tekmec. 
Najlepšo priložnost so imeli 
v 12. minuti, ko je kapetan 
Topolovec izvajal prosti strel 
od daleč, po odbitku pa je v 
nadaljevanju akcije do strela 
prišel Rogina, Vezirovič pa 
je bil na mestu. Vmes so dva-
krat iz protinapadov zapretili 
gostje, a tudi ti niso uspeli 
zadeti. V drugem delu prvega 
polčasa so bili boljši gostje, 
ki so bili najbližje zadetku v 
28. minuti. Takrat so izvajali 

Denis Vezjak, Aluminij: »V prvem polčasu se nismo uspeli 
sprostiti in nismo odigrali tako, kot smo se dogovorili. Odigrali 
smo nekako s strahom, posledično igra ni stekla. V drugem pol-
času je bilo boljše, tudi nekaj priložnosti je bilo, ki pa jih nismo 
uspeli izkoristiti. Mogoče je manjkala nekoliko boljša t. i. zadnja 
podaja. Prav to bo treba izboljšati na naslednjih tekmah.«

Nogomet � 2. slovenska liga

Dravi tekma preobratov, v Kidričevem tekma brez nabojev

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave (na fotografiji Denis Perger) so z nekaj težava-
mi vknjižili nove tri točke in ostajajo tik pod vrhom lestvice 2. SNL.

Drava Ptuj – 
Ankaran 3:2 (2:1)

STRELCI: 1:0 Zlatič (9. ag), 
2:0 Lavrinc (23.), 2:1 Elshani 
(41.), 2:2 Roškar (73. ag), 3:2 
Zorko (78.)

DRAVA PTUJ: Musič, Roškar, 
Perger, Romih, Tomažič Šeruga, 
A. Čeh, Petek (od 30. Roj, od 77. 
Vindiš), Rešek, Zorko, N. Čeh, 
Lavrinc (od 56. Krajnc); Trener: 
Damjan Vogrinec.

Na Mestnem stadionu na 
Ptuju je 200 gledalcev videlo 
tekmo, polno preobratov in 
zaključnih strelov, v katerih 
so prevladovali nogometaši 
Drave. 

Domačini so v prve pol 
ure s hitro, predvsem pa z 
organizirano igro prišli do 
določenih priložnosti. Ekipa 
Ankarana je v zgodnji fazi tek-
me – že v 6. minuti – ostala z 
igralcem manj na igrišču, po-
tem ko se je Gajšek nepšor-
tno odzval in močno udaril 
Pergerja v obraz. Zaradi tega 
so se gostje še bolj zaprli na 
svojo polovico igrišča. Ne 
glede na postavitev so modri 
na začetku prebijali to posta-
vitev, medtem ko so v drugi 
tretjini prvega dela Primorci 
nevtralizirali igro Drave, ki 
tudi v nadaljevanju ni bila 
preveč tekoča. Kar se tiče pri-
ložnosti, so se te vrstile kot po 
tekočem traku … Najprej so 
gledalci po predložku Nastje 
Čeha videli avtogol: za žogo 
sta skočila Zorko in Zlatič, 
pri čemer jo je slednji preko 
svojega vratarja Paala poslal v 
mrežo – 1:0. Sledili so nevarni 
zaključni streli Reška, Nastje 
Čeha in Zorka. V 23. minuti 
je Lavrinc izmenjal podajo z 
razpoloženim Nastjo Čehom 
in prišel sam pred vratarja ter 
ga je s strelom po tleh prema-
gal – 2:0. Visoko vodstvo je 
uspavalo Dravo, kar so znali 
izkoristit Ankarančani, saj so 
bili za opozorilo najprej ne-
varni preko Vodeba, medtem 
ko je Elshani v 41. minuti iz-
vedel pravi slalom med tremi 
domačimi igralci in nato do-
segel še zadetek – 2:1. V sami 
končnici prvega polčasa sta 
imela za domače lepi prilo-
žnosti Zorko in Perger, za go-
ste pa Vekič.

Na mestu, kjer se je prvi 
del končal, se je drugi nada-
ljeval, in to z lepo priložno-
stjo. Nastja Čeh je v 47. mi-
nuti izjemno podal v prostor 

do Zorka, ki je prišel sam 
pred vratarja Paala, ki se je 
izkazal z obrambo. Sledile 
so številne polpriložnosti na 
obeh straneh, gostje so kljub 
igralcu manj igrali iz minu-
te v minuto bolj hrabro in 
podjetno. Plod njihove želje 
je bilo izenačenje v 73. mi-
nuti, ko je Elshadi ponovno 
izigral Dravino obrambo in 
je z desne strani diagonalno 
streljal, pri čemer je žoga na 
poti v mrežo zadela Roškarja 
– 2:2. Po izenačenju je sledil 
popoln napad modrih, ki se 
je končal s preobratom, saj je 
po dolgi akciji žoga prišla na 
desno stran do samega Zor-
ka, ki je z natančnim strelom 
domačine ponovno povedel 
v vodstvo – 3:2. V sami konč-
nici tekme je Nastja Čeh še 
imenitno poslal v protinapa-
du žogo mlademu Krajncu, 
čigar strel iz ugodnega polo-
žaja je gostujoči branilec od-
bil čez vrata.

Tako so varovanci Damija-
na Vogrinca prišli z igralcem 
več do težko priigrane, a zelo 
pomembne zmage v boju za 
vrh prvenstvene lestvice.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija in Doba so si pravično razdelili točke. 

Proti Veržeju 
odpeljala sedmica

Vodilni Kalcer si je v tem kro-
gu privoščil remi, ki pa verjetno 
ne bo imel posebnih posledic 
za vrh, saj imajo varovanci De-
jana Djuranovića še vedno pet 
točk prednosti pred Ptujčani. 
Ti so se morali za zmago proti 
številčno oslabljenim Ankaran-
čanom pošteno potruditi. Remi 
Aluminija je izkoristil Triglav, ki 
se je s »pravljično« zmago proti 
Veržejcem na lestvici izenačil z 
Aluminijem. V derbiju začelja so 
slavili igralci Šenčurja, ki so tako 
ohranili povsem realne možnosti 
za obstanek. 

REZULTATI 21. KROGA: 

Drava Ptuj – Ankaran 3:2 
(2:1);

Aluminij – Roltek Dob 0:0;

Šenčur – Tkk Tolmin 2:0 (0:0); 
strelca: 1:0 Jogić (74.), 2:0 Ce-
sar (90.);

Kalcer Radomlje – Zarica 
Kranj 0:0;

Triglav Kranj – Farmtech Ver-
žej 7:0 (4:0); strelci: 1:0 Mlakar 
(9.), 2:0 Bukara (15.), 3:0 Bojić 
(34.), 4:0 Jugovar (39.), 5:0 Krcić 
(64.), 6:0 Bukara (66.), 7:0 Krcić 
(89.).
1. KAL. RADOMLJE 21 12 6 3 37:16 42
2. DRAVA PTUJ 21 10 7 4 30:24 37
3. TRIGLAV KRANJ 21 9 7 5 38:20 34
4. ALUMINIJ 21 9 7 5 35:28 34
5. ROLTEK DOB 21 9 5 7 33:25 32
6. FARM. VERŽEJ 21 7 7 7 33:38 28
7. ANKARAN 21 6 6 9 22:33 24
8. ZARICA KRANJ 21 4 7 10 17:37 19
9. TKK TOLMIN 21 4 6 11 28:35 18
10. ŠENČUR 21 3 6 12 27:44 15



Daljšanje življenjske dobe in s 
tem staranje prebivalstva pri-
naša s sabo številne izzive. 
Statistični podatki glede tega 
so dovolj nazorni: med prebi-
valstvom Slovenije je približno 
17,5 odstotka starejših od 65 
let, do leta 2080 pa naj bi se 
ta delež povečal na dobrih 28 
odstotkov. Delež starejših od 
80 let je nekaj pod petimi od-
stotki, do leta 2080 pa naj bi 
se približal 12 odstotkom.
Prav zaradi navedenih podat-
kov je politika upokojevanja iz 
leta v leto strožja – daljša se 

delovna doba, tudi starostna 
meja upokojevanja se odmi-
ka proti 65 letom. Po zagoto-
vilih generalnega direktorja 
Zavoda za pokojninsko in in-
validsko zavarovanje (ZPIZ) 
Marjana Papeža pa sedanja 
pokojninska reforma iz leta 
2012 prinaša uspehe. »Z vsa-
ko reformo se podaljšuje po-
trebna pokojninska doba, 
zvišuje se starost upokojeva-
nja in podaljšuje se obdobje 
izračuna pokojninske osnove. 
Sedanja reforma je uspešna, 
zato pred letom 2020 ne pri-

čakujem večjih sprememb,« 
je za STA povedal Papež.
V segmentu »podaljšuje se 
obdobje za izračun pokojnin-
ske osnove« se v prvi vrsti 
skriva podatek, da bodo po-
kojnine pri takrat upokojenih 
dejansko manjše kot pri ti-
stih, ki so bodisi že upokoje-
ni, bodisi se bodo upokojili v 
kratkem. S tem se povečuje 
razkorak med prejeto plačo 
v delovni dobi in dejansko iz-
plačano pokojnino. Prav zara-
di tega je zelo pomembno že 
v čim daljšem času aktivne za-

Vsaj za del pokojnine bomo 
morali poskrbeti sami

Kolofon
Priloga Varna 
starost, 12. april 
2016:
Urednik priloge: 
Jože Mohorič.
Fotografije: 
Črtomir Goznik. 
Lektoriranje: Lea 
Skok Vaupotič. 
CGP in tehnično 
urejanje: Daniel 
Rižner.

na starost pomislimo v mladosti

Prejemnikov pokojnin iz obveznega zavarovanja, med kate-
rimi so starostne, invalidske, družinske in vdovske pokojni-
ne, je približno 612.000. Samo starostnih upokojencev je 
približno 434.400.

poslitve misliti na prihodnost, 
na višino pokojnine. Smotr-
no oz. celo nujno je del plače 
usmeriti v varčevanje za čas 
po upokojitvi. Vsakršen doda-
tek k redni pokojnini bo dobro-
došel, pa naj se sedaj vložek 
nekaj deset evrov v varčeval-
ne sheme različnih finančnih 
in zavarovalnih ustanov zdi 

še tako majhen. Šteje vsak 
privarčevan evro, s katerim si 
bomo pomagali v jeseni življe-
nja. Morda pa bomo po vzorih 
iz tujine začeli iskati možno-
sti skupnega bivanja manjših 
skupin upokojencev in s tem 
razdeljevanja (zmanjševanja) 
stroškov bivanja na večje šte-
vilo ljudi.
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V letu 2016 se pri določenih 
predpisanih pogojih za prido-
bitev pravice do starostne ali 
predčasne pokojnine zvišuje 
starostna meja in zahtevana 
pokojninska doba. 
Pravico do starostne pokojnine 
je mogoče v določenih prime-
rih pridobiti tudi pri nižji staro-
sti, kot je navedena v zgornjih 
tabelah (vstop v obvezno po-
kojninsko in invalidsko zavaro-
vanje pred 18. letom starosti, 
služenje obveznega vojaškega 
roka, skrb za otroke v prvem 
letu starosti, delo na delovnih 
mestih, kjer se je zavaroval-
na doba štela v povečanem 
trajanju (beneficirana doba), 
osebne okoliščine, pogojene 
z zdravstvenim stanjem, za-
radi katerih so bile osebe do 
31. 12. 2000 upravičene do 
štetja zavarovalne dobe s po-

večanjem, nato pa do prištete 
dobe).
Za izpolnitev pogojev za prido-
bitev pravice predčasne pokoj-
nine v letu 2016 morata biti 
izpolnjena pogoja starosti in 
pokojninske dobe, in sicer 59 
let starosti ter 39 let in 4 mese-
ce pokojninske dobe za ženske 
ter 59 let in 4 mesece starosti 
ter 40 let pokojninske dobe za 
moške.
Predčasna pokojnina se odme-
ri od pokojninske osnove, izra-
čunane na enak način, kot je 
določen za odmero starostne 
pokojnine, in v enakem od-
stotku, kot bi se, glede na do-
polnjeno pokojninsko dobo, 
odmerila starostna pokojnina. 
Tako odmerjena pokojnina se 
nato zmanjša za vsak mesec 
manjkajoče starosti do dopol-
nitve starosti 63 let za ženske 

Pogoji za upokojitev v letu 2016

sti na nobeni podlagi.
Pokojnina se v letu 2016 od-
meri od pokojninske osnove, 
praviloma izračunane na pod-
lagi povprečnih mesečnih plač 
oziroma zavarovalnih osnov, od 

katerih so bili plačani prispev-
ki iz katerihkoli najugodnejših 
zaporednih 22 let zavarovanja 
(v letu 2015 se je pri izračunu 
upoštevalo 21 let) od vključno 
leta 1970 dalje.

in 65 let za moške za 0,3 od-
stotka, vendar največ za 18 od-
stotkov. Zmanjšanje pokojnine 
je trajno.
Pri predčasni pokojnini ni mo-
žno zniževati zahtevane staro-

Za izpolnitev pogojev za pridobitev pravice do starostne po-
kojnine v letu 2016 morata biti hkrati izpolnjena pogoja sta-
rosti in pokojninske dobe, in sicer za:

ženske:

Starost Pokojninska doba
59 let 39 let in 4 mesece brez dokupa
63 let najmanj 20 let
65 let najmanj 15 let zavarovalne dobe

moške:

Starost Pokojninska doba
59 let in 4 mesece 40 let brez dokupa
65 let najmanj 15 let zavarovalne dobe
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VARNA STAROST, oglasna priloga Štajerskega tednika

Krčne žile so modrikaste, na-
brekle, zvijugane ali zasukane 
vene. Tiste, ki so v koži, so na 
pogled podobne pajkovi mre-
ži in jih zato imenujemo pajka-
ste vene. Vene, ki se nahajajo 
globlje, med mišicami nog, pa 
so lahko vidne kot temni tra-
kovi pod kožo in kot izbokli-
ne. Najpogosteje se pojavijo 
na zadnji strani meč ali na no-
tranji strani nog. Pogosteje se 
pojavljajo pri ženskah kot pri 
moških in so deloma tudi de-
dne.

Kako in zakaj nastanejo 
krčne žile?
Krčne žile nastanejo zaradi po-
puščanja žilnih zaklopk ali žil-
nih sten. V notranjosti ven se 
na stene ven veča pritisk, kar 
povzroča, da se vene čezmer-
no raztegujejo in vijugajo. Ven-
ske zaklopke tako ne morejo 
več opravljati svojega dela, 
zato kri zastaja v venah na no-
gah.

Za nastanek krčnih žil je veli-
ko dejavnikov tveganja. Lahko 
nastanejo zaradi prirojene sla-
bosti venskih zaklopk in ven-
skih sten. Na njihov nastanek 
vplivajo tudi debelost, prema-
lo gibanja, nenehno stanje ali 
sedenje pri opravljanju vsakda-
njega dela in nezdrav življenj-
ski slog (kava, kajenje, alkohol). 
Krčne žile se pogosto pojavijo 
tudi v nosečnosti zaradi hor-
monskih sprememb, ki širijo 
stene žil, in pritiska ploda na 
vene v medenici, kar ovira pre-
tok krvi proti srcu.

Kdaj k zdravniku?
Na osebnega zdravnika se obr-
nite, ko zaznate katerega od 
zgoraj naštetih simptomov, zla-
sti utrujene in težke noge ali 
otekanje, ki ponoči ne uplahni. 
Če osebni zdravnik ugotovi kro-
nično vensko popuščanje, vam 
bo napisal napotnico za speci-
alista flebologa, ki se ukvarja z 
boleznimi ven.

Težave s krčnimi žilami
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Da je hrana izjemno pomembna za 
zdravje, medicinska stroka poudarja 
že stoletja. Hrana je lahko tudi zdra-
vilo in obratno, česar se nemalokrat 
zavemo prepozno. Ko je zdravje že 
načeto. Tako na preventivi kot kura-
tivi, pa tudi okusih pri prehrani pa de-
lajo v Domu upokojencev Ptuj. Da bo 
njihova hrana čim bolj okusna in do-
stopna vsem, pa jo dostavljajo tudi 
na dom, od lanskega leta naprej ima-
jo kosila po znižani ceni.
Način priprave hrane ima velik vpliv na 
njen okus in kakovost živil. Dolgi po-
stopki, kot so kuhanje, cvrenje, peče-
nje na visoki temperaturi, spremenijo 
lastnosti živil. Predvsem jih osiromaši-
jo hranilnih snovi. Da bi v hrani ostalo 
čim več teh in da bi ohranili naraven 
videz in okus ter da bo lahko prebavlji-
va, jo je treba pripraviti na hitro. „Ka-
dar pa govorimo o zdravi prehrani 
starejših, pa lahko rečemo le, teorija in 

praksa se razlikujeta. Prehranske po-
trebe starejših so kompleksne, na kar 
vpliva kar nekaj dejavnikov. Predvsem 
imam v mislih problem uživanja hrane 
in s tem povezano stanje zob oz. zob-
ne proteze, težave pri požiranju ali celo 
nezmožnost samostojnega hranjenja. 
Zaradi težav pri žvečenju je treba po-
misliti tudi na konsistenco hrane. Hra-
na mora biti v tem primeru mehkejša. 
Pri pripravi t. i. kašaste konsistence pa 
je treba paziti, da hrana ne izgubi vla-
knin. Še eden od dejavnikov, ki vpliva 
na prehrano starejših, je socialno-eko-
nomski status oz. razpoložljiva sred-
stva,“ pojasnjuje Igor Huzjak, vodja 
prehrane v Domu upokojencev Ptuj.
Ob tem poudarja, da je v njihovem za-
vodu zraven upoštevanja vsega na-
štetega pomemben tudi stik kuharjev 
s stanovalci in drugimi uporabniki, ki 
se pri njih prehranjujejo ali si naročijo 
kosilo na dom. O hrani se veliko pogo-
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varjajo. „Ne samo to, tudi jedilnik se-
stavljamo skupaj. Pa da ne bo pomote, 
tudi na našem jedilniku je veliko zdra-
vih živil. Seveda moramo upoštevati 
želje stanovalcev, tako da se na jedil-
niku pojavita tudi pražen krompir in 
ocvrt piščanec, vendar ne prepogo-
sto,“ še dodaja Huzjak.
Na njihovem jedilniku najdemo razno-
lika živila. Nepogrešljive so suhe slive, 
ki pomagajo pri zaprtju in umirjajo vi-
sok krvni tlak, skuta, ki krepi kosti, pa 

fižol, ki preprečuje sladkorno bolezen, 
preprečuje želodčne težave, zmanjšu-
je težave s srcem in ožiljem, pa ajdo-
va kaša, ki preprečuje šibke vene ... Na 
meniju je tudi veliko sadja, izpostavlja-
jo jabolko, ki pomaga pri zaprtju, bla-
ži težave pri vnetju želodčne sluznice, 
in grozdje, ki preprečuje popuščanje 
spomina v starosti.
Tudi začimbe so pomemben faktor v 
prehrani. „Z začimbami hrano obo-
gatimo. Tako uporabljamo kumino, ki 

omili napenjanje, pomaga pri težavah 
z žolčem, majaron prav tako prepreču-
je napenjanje in težave z mehurjem ter
uhajanjem vode. In če smo že pri vodi, 
ki je vir življenja, je ta pri nas prisotna
pri vsakem obroku, saj ima veliko do-
brih lastnosti. Občasno ponudimo tudi 
vino, za katerega pa vemo, da zniža li-
pide, holesterol v krvi, spodbudi izlo-
čanje želodčne kisline in tek,“ o tem, 
kako skrbno izbirajo sestavine za pre-
hrano, poudarjajo v ptujskem Domu 
upokojencev, kjer si prizadevajo za to,
da so živila kakovostna, obdelana čim 
primerneje in obenem seveda okusna
in raznolika. Prav takšna pa so tudi nji-
hova kosila, ki jih dostavljajo tudi na
dom in katerih ceno so od konca lan-
skega leta bistveno znižali.

Cene kosil v Domu upokojencev na Ptuju so se precej znižale, zato 
upajo, da se bo še več občanov odločalo tudi za dostavo kosil na dom. 
Klasično kosilo znaša 4,50 evra, dietno 5,20 evra, dostava do 4 km je 
1 evro (nad 4 km 30 % cene bencina za km), cena kosila v domski je-
dilnici pa 4,83 evra.

Kako prepoznati krčne žile?
Krčne žile po dolgotrajnem stanju ali sedenju povzročajo ob-
čutek utrujenih, napetih in težkih nog. Noge pogosto zatekajo 
v gležnju, vendar oteklina med nočnim počitkom uplahne. Po-
noči se lahko pojavljajo krči v mečih. Sčasoma lahko krčne žile 
povzročijo spremembe na koži, kot so srbenje, občutljivost na 
dotik, temno obarvanje kože, rdečino, koža se stanjša, otrdi in 
postane občutljiva za bakterijske ali glivične okužbe. Napredo-
vanje bolezni sčasoma privede celo do razjed na golenih, krva-
vitev, vnetja povrhnjih žil in nastanka krvnih strdkov. Krčne žile 
so tudi z estetskega vidika lahko zelo moteče.

Kopeli in kompresijske 
nogavice kot preven-
tiva
Kopeli blagodejno delujejo pri 
obremenjenih in utrujenih sto-
palih. Kopel odpravlja pekoč 
občutek stopal in noge poživi. 
Vsak večer pred spanjem za 15 
minut stopala do gležnjev poto-
pite v ustrezno pripravljeno ko-
pel, vmes pa razgibajte stopala 
in gležnje.
Preventivne kompresijske no-
gavice nogo stisnejo od zu-
naj in tako zmanjšajo pritisk v 
žilnem sistemu ter izboljšajo 
prekrvitev. Izbirate lahko med 
različnimi barvami in modeli: 
dokolenke, samostoječe noga-
vice, hlačne nogavice, hlačne 
nogavice za nosečnice, doko-
lenke za moške. Nošenje kom-
presijskih nogavic se priporoča 
vsem, ki opravljajo stoječe ali 
sedeče delo, so gensko nagnje-
ni h kronični bolezni ven, ima-
jo prekomerno telesno težo, 
nosečnicam in starejšim ose-
bam. Za pravilni izbor velikosti 
dokolenk sta pomembna pred-
vsem številka noge in obseg 
gležnja, za hlačne nogavice pa 
tudi teža in konfekcijska števil-
ka. Preventivne kompresijske 
nogavice lahko uporabljate v 
kombinaciji z vsemi zgoraj na-
štetimi načini samozdravljenja, 
saj tako povečate učinkovitost 
preprečevanja težav, poveza-
nih s krčnimi žilami.
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Društvo Zreli vedež je usta-
novila skupina upokojenk, ki 
so se začele družiti na Ljudski 
univerzi v Ptuju in Animaci-
ji že leta 1998. Obe ustano-
vi sta takrat spoznali, da so 
»mladi« upokojenci še kako 
željni druženja in nasvetov, 
kako izkoristiti svoj čas, ki ga 
je bilo naenkrat preveč. Ura-
dno pa je bilo društvo ustano-
vljeno 5. marca leta 2001, je 
povedala predsednica Vikto-
rija Dabič.
»Zanimivo je, da so se zbirali 
predvsem tisti, ki so se že med 
svojim aktivnim življenjem po-
svečali vrsti dejavnosti, ki so 
bogatile njihovo življenje. Ne-
kateri so posvetili več časa 
branju, drugi so se družili s 
pesmijo. Veliko spoznanj smo 
pridobili o zdravem načinu ži-
vljenja, zato smo se začeli 
vključevati v razne oblike sku-
pinske telovadbe, kolesarjenja 
in hoje. Da si človek med giba-
njem prevetri tudi možgane, je 
že davno znano. O tem smo ve-
deli veliko, zato smo začeli de-
lovati še v študijskih krožkih, 
ki so se takrat ustanavljali kot 
oblika dejavnosti, ki omogoča 
tudi starejšim dodatna znanja. 
Med pridobivanjem spretno-
sti je bil pouk računalništva, ki 

»Želimo si čim več pozitivne 
energije v mestu in v ljudeh«

Viktorija Dabič, predsednica društva Zreli vedež Ptuj: »Že 15 let je stara ideja, da bi pomagali 
urediti ptujsko železniško postajo kot vstopni center v najstarejše slovensko mesto. Pripravili 
smo celo zbirko fotografi j, na katerih so prikazani eksponati ptujskega muzeja, pa doslej 
ni bilo nobenega razumevanja za ta naša prizadevanja. Morda se bo situacija popravila po 
elektrifi kaciji proge.«

ga danes uporablja večina čla-
nov. Radovednost nas je gnala 
še dlje. Spoznali smo, da pre-
malo poznamo svoje najbližje 
okolje, ki ga lahko spoznava-
mo prav vsak dan na spreho-
dih in med daljšo hojo. Nekaj 
članov še pridno kolesari, dru-
gi še vozijo avtomobile kljub 
visoki starosti, kar kaže, kako 
dobro psihično kondicijo ima-
jo. Eden od članov že nekaj let 
vodi skupino, ki jo veseli likov-
na izraznost. Prirejajo razstave 
in se veselijo svojih izdelkov. 
Med naše večje uspehe pa šte-
jemo organizacijo poti Po poti 
Ivana Potrča in Matija Murka v 
letu 2001 ter odkritje spomin-
ske plošče Ivanu Potrču na Štu-
kih pri Ptuju. Letos junija bomo 
praznovali že 15-letnico odkri-
tja. Pomagali smo tudi uresniči-
ti idejo o postavitvi spominske 
plošče ptujskemu predvojne-
mu županu dr. Alojziju Remcu 
v Miklošičevi ulici. Kot zaveden 
Primorec se je ob nemškem 
napadu na Ptuj uprl okupator-
ju in ga nagovoril v slovenskem 
jeziku, kar mu je prineslo zapor 
in mučenje. S tem dejanjem 
smo pokazali spoštovanje lju-
dem, ki so pomagali dvigati na-
rodno zavest v naših krajih, kar 
ni bilo vedno lahko.

Ljudska univerza Ptuj sodeluje v 
Grundtvig multilateralnem pro-
jektu Vrstnik vrstniku (Peer-to-
Peer, PPS), katerega cilj je razviti 
metodologijo in programe za sta-
rejše od 55 let, da bodo postali 
ali ostali aktivni in znali pri tem 
pomagati tudi drugim starejšim. 
V projektu sodeluje 6 partnerjev 
iz 6 različnih držav EU, in sicer: 
Danske, Poljske, Francije, Špani-
je, Avstrije in Slovenije.
Izobraževanje Vrstnik vrstni-
ku (osebni stik) razumemo kot 
proces, v katerem ustrezno 
usposobljeni in motivirani men-
torji izobražujejo udeležence, 
ki so približno njihovih let, v po-
dobnem socialnem položaju in 
podobno obvladujejo razne ve-
ščine.
V sklopu projekta PPS smo razvili 
tri izobraževalne programe: pro-
gram za usposabljanje mentor-
jev PPS, namenjen tistim, ki bi se 
želeli preizkusiti kot vodje posa-
meznih skupin, ter izobraževalni 
program za spodbujanje aktivne-
ga staranja za udeležence nad 
55 let v dveh oblikah: klasični in 
obliki učenja na daljavo.
Programa za mentorje se je ude-
ležilo 10 starejših odraslih, ki 
smo jih usposobili za izvajanje 
izobraževalnih skupin po metodi 
peer-to-peer v prihodnje. Po kon-
čanem usposabljanju smo med 
zainteresiranimi izbrali dve men-
torici, ki sta v juniju 2015 tudi pri-
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čeli testno (pilotno) izvedbo prve 
izobraževalne skupine za spod-
bujanje aktivnega staranja.
Po uspešni diseminaciji o mo-
žnostih, ki jih projekt PPS ponuja, 
smo zbrali skupino 15 udeležen-
cev, ki so bili vključeni v 30-urni 
brezplačni izobraževalni pro-
gram. Mentorici sta obravnavali 
vsebine s področja zdravja, ak-
tivnega staranja, računalniške 
pismenosti, kulturne dediščine, 
osebnih financ ter ostalih tem, 
zanimivih za udeležence v staro-
sti +55.
Programi, ki se odvijajo po kla-
sični metodi oziroma v »razre-
du«, so seveda zelo učinkoviti, 
a je pri tem število udeležencev 
omejeno. Ker pa želimo partner-
ji v projektu aktivnosti PPS po-
nuditi karseda širokemu krogu 
uporabnikov, smo v sodelovanju 
s partnerji razvili še e-izobraže-
valni program. Gre za inovativno 
orodje, ki ga lahko uporabljate 
od doma, s pomočjo računalni-
ka, tablice ali pametnega telefo-
na. Program ponuja hiter pregled 
in glavne informacije o vsebinah, 
ki zanimajo starejše, vsebuje pa 
tudi povezave na ustrezne sple-

tne strani. Dostop do e-učenja je 
brezplačen.
Ker bi želeli, da program živi še
naprej, bomo v aprilu organizi-
rali dve delavnici za potencialne
mentorje izobraževalnega pro-
grama, ki bi v vlogi PPS trenerjev 
prenašali znanje in veščine svo-
jim sovrstnikom. 
Projektne aktivnosti bomo kon-
čali septembra 2016. Do takrat
pripravljamo še mednarodno za-
ključno konferenco (22. 6. 2016
na Ptuju) z udeležbo vseh par-
tnerjev, kjer bodo predstavljeni 
vsi rezultati in dosežki projekta.
Podrobnosti lahko najdete na
spletni strani 
www.activeageingproject.eu.

Pripravila:
Simona Pučko ter

mag. Petja Janžekovič

Zavzemamo se za ohranitev 
starega pokopališča v kulturni 
park in ureditev, ki bi bila do-
stojna mestu,« je poudarila Vik-
torija Dabič.
Ponosni so na svojo karava-

no študijskih krožkov Beremo 
z Manco Košir, na katero so 
pod okriljem Andragoškega 
centra Slovenije povabili člane 
podobnih krožkov iz vse Slove-
nije. V društvu Zreli vedež so 
prepričani, da si Ptuj zasluži 
veliko več pozornosti vseh in-
stitucij in društev v občini, če 
želimo, da bo postal mesto, 
kjer bo lepo domačinom in tu-
ristom. Prizadevajo si, da bi na-
šli kotičke, kamor bi lahko med 
počitnicami zahajali mladi in 
starejši ter brali zgodbice iz Po-
trčevih del. Tako bi začutili po-
men literarne pokrajine in se 
ozaveščali o pomenu nesnov-
ne dediščine.
»Še vedno se srečujemo vsa-
ko sredo na naših 'sredinih po-
hodih' in spoznavamo okolico. 
Prehodili smo večino lokacij, ki 
jih lahko zaznamo z naših grič-
kov, ki so izredno razgledni. Te 
razglede nam prav zavidajo ne-
kateri turisti, ki se morajo v svo-
jem kraju povzpeti dosti više, 
če se hočejo razgledati od Bla-
tnega jezera na Madžarskem 
do prostrane Panonske niži-
ne, do Ivanjščice, Ravne gore 
in Strahinjščice na Hrvaškem. 
Proti jugu in zahodu spozna-
mo Kum in hribe v Savinjski 
dolini, zadaj pa jih krasijo sne-
žno beli vrhovi Savinjskih Alp 
z Ojstrico na čelu. Ob lepem 
vremenu se s ptujskega mo-

stu svetlikajo Koralpe oz. koro-
ška Golica. Spremljamo lahko 
tok reke Drave, Dravsko in Ptuj-
sko polje ter mogočno Pohorje, 
ki nam zakriva razgled še dlje 
v Alpe. Kakšno razkošje novih 
spoznanj, ki si jih nabereš z leti 
in potem uživaš, če lahko komu 
posreduješ kakšno pravo infor-
macijo,« z navdihom, ki naj bi 
prežel čim več Ptujčanov, pove 
Viktorija Dabič.
Med hojo po naši lepi okoli-
ci obiskujejo tudi gradove, ki 
razpadajo pred našimi očmi. Z 
žalostjo ugotavljajo, da so po-
nekod znali bolj poskrbeti za 
svojo dediščino. Tako so spo-
znali entuziaste na gradu Žov-
nek, ki so nekega dne pred 20 
leti vzeli stvari v svoje roke in 
se lotili obnove gradu z lastnim 
delom. Danes se vidi grad že 
od daleč, na kar s ponosom po-
kažejo. Je ta zgled lahko tudi 
naš, ptujski, se sprašujejo.
Z nekaterimi pohodniki so se 
povezali na nočnih pohodih ob 
polni luni, za katere so dobili 
idejo na gori Oljki nad Polzelo. 
Ne samo hoja, po 15 letih jih 
druži tudi iskreno prijateljstvo. 
Krog pohodnikov so še razši-
rili na Dolenjsko do Lisce nad 
Sevnico in Šentruperta. Samo 
ljudje, ki znajo ceniti zaklade 
svoje dežele, lahko cenijo in 
občudujejo tudi druge, je pre-
pričana Viktorija Dabič. 
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1000 gibov 
za začetek 
dneva
Šola zdravja je projekt, ki je v nekaj letih postal prepoznaven v 
širšem slovenskem prostoru. Začetki segajo v leto 2007, ko je 
vadbo začela prva skupina v Piranu, leta 2009 je bilo v Dom-
žalah registrirano društvo Šola zdravja, ki mu je ministrstvo za 
šolstvo in šport leta 2011 podelilo status društva, ki deluje v 
javnem interesu na področju športa. Po podatkih za leto 2015 
je bilo vseh delujočih skupin že več kot 100, članov pa že več 
kot 2100.

Temelje je podal dr. Nikolay Grishin, ki je sestavil vaje za razgi-
bavanje celotnega telesa. Nezahtevne vaje vsebujejo približno 
1000 gibov, člani društva pa jih opravljajo praviloma zjutraj, 
med 8.00 in 8.30. »Jutranja telovadba izboljšuje fizično in psi-
hično stanje posameznika. Zaradi boljše gibljivosti telesa se 
zmanjšuje telesna teža, tudi druge težave se zmanjšajo ali celo 
izginejo. Zaradi gibanja v naravi in prijetnega druženja v skupi-
ni se izboljša tudi psihično stanje, zmanjšuje se občutek osa-
mljenosti, socialne izključenosti in depresije,« je zapisano na 
spletni strani društva.

V Spodnjem Podravju je prva skupina nastala leta 2011 na Ptu-
ju (pri Ljudskem vrtu), po zadnjih podatkih pa jih sedaj deluje 
že devet (podatki o članstvu s plačano članarino v letu 2015):

1. Ptuj Ljudski vrt    73 članov
2. Ptuj Panorama (športni park Vičava)  24
3. Ptuj Rogoznica (športni park ob ribniku) 22
4. Ptuj Turnišče (park pri gradu)  19
5. Ptuj Spuhlja (športni park Spuhlja)    8
6. Hajdina (športno igrišče Sp. Hajdina) 14
7. Kidričevo (Park mladosti)   12
8. Markovci (pred gasilsko-vaškim domom) 12
9. Ormož (ploščad pred knjižnico Ormož) 17

DAVA D.O.O., Zasebna reševalna služba, 
Gasilska ulica 3, 2352 SELNICA OB DRAVI

Kontaktne številke: 
041 761 877, Pisarna: 02 671 2004

Brezplačna tel. št.: 080 11 64, 
Email: dava.doo@amis.net

Smo zasebna reševalna služba, ki opravlja nenujne reševalne prevoze po celotni Sloveniji že 
od leta 1994. Pacientom smo na voljo vse dni v tednu, dosegljivi smo na spodaj navedeno tel.  
št. 080 11 64 do 20. ure. Izvajamo naslednje vrste nenujnih reševalnih prevozov: 

• prevozi s specialnim reševalnim vozilom 
• sanitetni prevozi: prevozi z reševalnimi in osebnimi sanitetnimi vozili 
• sanitetni prevozi na/z dialize 
• samoplačniški prevozi na željo oziroma na osnovi podane zahteve naročnika 

Prevozi se opravljajo v skladu z različnimi nameni in potrebami:

• prevozi na različne terapije (fizioterapija, kemoterapija, obsevanja, dializa, ipd.) 
• prevozi na kontrolne preglede 
• izvajanje premestitev v/iz bolnice 

Vsako leto pripravijo tudi štiri-
dnevno Vedeževanje, spozna-
vanje domovine od slovenskih 
dvatisočakov do tržaške in is-
trske obale, letos se odpra-
vljajo na Velebit in v Gorski 
Kotar na Hrvaškem. Sami pri-
pravljajo vsebino, se pripravi-
jo na potovanje kot vodniki za 
posamezna območja in tako 
pridobivajo izkušnje lastnega 
izobraževanja zdaj že v četrtem 
življenjskem obdobju. So eno 
redkih društev, ki se v isti se-
stavi druži že 18 let.
»Za Ptujčane smo v teh letih 
pripravili 187 ščipohodov, po-
hodov ob polni luni z več kot 
deset tisoč udeleženci, 16 po-
hodov Po poti Ivana Potrča in 
Matija Murka, nekaj razstav po 

šolah ob slovenskem kultur-
nem prazniku z naslovom Naša 
pokrajina v Potrčevih delih. S 
temi aktivnostmi želimo doka-
zati, da smo starejši lahko še 
kako aktivni, če sami poskrbi-
mo za pozitivno samopodobo, 
aktivno živimo in s tem zmanj-
šujemo stroške zdravljenja. 
Spoznanje, da človek lahko za 
svoje dobro počutje največ na-
redi sam, da se ni dobro pre-
več obračati na druge, nas 
navdušuje, saj smo v teh letih 
spoznali, kako pomembno je 
gibanje v naravi in razgibava-
nje možganov. 
Želimo si, da bi na Ptuju za-
živele pohodniške poti, da bi 
bilo več zelenja v mestu, da bi 
se meščani obnašali skrbno do 

svojega okolja in da bi bilo v 
mestu čim več pozitivne ener-
gije. Mi smo jo poskusili pri-
nesti, želimo, da v mestu tudi 
ostane,« je Viktorija Dabič skle-
nila predstavitev dela društva 
Zreli vedež, ki s svojimi dejav-
nostmi še kako bogati jesen ži-
vljenja številnim Ptujčanom ter 
širi zavedanje o izjemnem po-
menu nesnovne dediščine za 
sedanjost in prihodnost mesta 
ter njenih prebivalcev. Njihova 
prizadevanja so opazna tudi v 
slovenskem prostoru. Za pro-
mocijo izobraževanja je društvo 
prejelo priznanje Andragoške-
ga centra Slovenije. Nekaj nje-
govih članov se ponaša tudi z 
vidnimi priznanji na kulturnem 
in športnem področju.

Člani Šole zdravja vsak dan (razen nedelje in praznikov) 
začnejo z jutranjo telovadbo, ki traja 30 minut.

1000 gibov
Osnova celotnega gibanja Šola zdravja je jutranja telovad-
ba, ki jo sestavlja »1000 gibov«. Gre za sklepne vaje, ki jih 
je sestavil dr. Nikolay Grishin. Vse vaje se izvajajo stoje, v 
30 minutah pa se razgibajo vsi sklepi telesa in vse mišič-
ne skupine. Začne se pri dlaneh, konča pa pri podplatih. S 
tem se ohranjajo funkcionalne sposobnosti in se doseže 
boljša gibljivost, okretnost telesa ter ravnovesje. Telovad-
ba ni zahtevna, zato ni potrebna predhodna kondicijska 
pripravljenost. Udeleženci delajo po svojih zmožnostih in 
sposobnostih. Vadbo vodijo usposobljeni prostovoljci z 
opravljenim tečajem za vaditelje.
Edini strošek je članarina društvu Šola zdravja, ki znaša 
20 evrov letno.



MODERNIZACIJA DODATNEGA 
POKOJNINSKEGA ZAVAROVANJA

Od leta 2001 do danes
Okrog 60 odstotkov Slovencev, ki so vključeni 
v obvezno pokojninsko zavarovanje, varčuje 
tudi v drugem pokojninskem stebru, ki ga iz-
vaja 10 izvajalcev in so organizirani kot vza-
jemni pokojninski skladi, krovni pokojninski 
skladi, pokojninske družbe ali zavarovalnice. 
Za svoje zaposlene vplačuje premije nekaj 
več kot 6.000 delodajalcev, skupaj izvajalci 
upravljajo nekaj manj kot 2 milijardi evrov pre-
moženja.

Varčevanje za dodatno pokojnino se je za-
čelo leta 2001, ko je ZPIZ-1 (Zakon o pokoj-
ninskem in invalidskem zavarovanju) uvedel 
tristebrni pokojninski sistem.

Z varčevanjem v drugem stebru za dodatno 
pokojnino naj bi zaposleni v času zaposlitve 
nadomestili zniževanje osnove za izračun po-
kojnine. Leta 2000 je znašalo razmerje med 
povprečno starostno pokojnino in neto plačo 
76 odstotkov, leta 2015 le še 59 odstotkov. 
Razmerje med pokojnino in neto plačo se je 
v 15 letih poslabšalo za 22 odstotkov, ki jih 
moramo zaposleni sami nadomestiti z varče-
vanjem, vsaj v drugem stebru.

Preglednica št. 1: Pregled dodatnega pokojninskega zavarovanja od leta 2001 dalje
Vir: spletna stran Ministrstva za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti

Preglednica št. 2: Pregled nominalnih povprečnih neto plač in povprečnih starostnih poko-
jnin od leta 2000 do 2015 ter razmerje med pokojnino in neto plačo, izraženo v odstotkih
Vir: Publikacije Zavoda za pokojninsko in invalidsko zavarovanje, Statistični urad RS

Slika 1: Prikaz naložbene politike življenjskega cikla posameznika
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(to je 5,844 % od svoje bruto plače), privarče-
val okrog 20.000 evrov. Iz tega naslova lahko 
znaša klasična dosmrtna dodatna pokojnin-
ska renta dodatnih 10 odstotkov glede na po-
kojnino iz prvega stebra.

Do vključno leta 2015 smo lahko zaposlenci 
varčevali v pokojninskem skladu z zajamče-
nim donosom, kar v praksi pomeni, da se ob 
prenehanju zavarovanja izplačajo najmanj 
zajamčena sredstva (to je vplačana premija, 
zmanjšana za vstopne stroške in povečana za 
zajamčene mesečne donosnosti). Omenjen 
zajamčeni donos se je izkazal za ključnega 
v času finančne in gospodarske krize, saj so 
sredstva na posameznikovem osebnem raču-
nu rastla in se niso drastično zmanjšala kljub 
negativnim trendom na borznih trgih.

Od leta 2016 naprej
Leta 2013 je začel veljati nov Zakon o pokoj-
ninskem in invalidskem zavarovanju (ZPIZ-
2), ki je moderniziral dodatno pokojninsko 
zavarovanje (in tudi spremenil pogoje in pra-
vice iz prvega stebra oziroma obveznega za-
varovanja). Vsi izvajalci so do konca leta 2015 

Varčevanje v drugem stebru za dodatno po-
kojnino se razvija zadnjih 15 let in zaposlenec, 
ki mesečno prejema povprečno slovensko 
plačo (okrog 1.500 evrov bruto), bi lahko v 
teh letih, če je plačeval maksimalno premijo 

pridobili ustrezna soglasja k spremenjenim 
pokojninskim načrtom in dodatnim pravilom, 
kar v praksi pomeni, da bo večina izvajalcev 
v letu 2016 začela izvajati dodatno pokojnin-
sko zavarovanje v skladu z naložbeno politiko 

Varčevati za dodatno 
pokojnino? 
Vsekakor DA
Vsekakor je treba varčevati za dodatno pokoj-
nino, saj se pokojnine iz prvega stebra od leta 
2001 dalje znižujejo (razmerje med nominal-
no prejeto povprečno starostno pokojnino in 
povprečno neto plačo se je od leta 2001 do 
2015 znižalo za 22 odstotkov). Če naštejemo 
nekaj prednosti varčevanja za dodatno pokoj-
nino:

• s sklenitvijo kolektivnega pokojninskega 
zavarovanja pri delodajalcu plačuje pre-
mije delodajalec na posameznikov oseb-
ni račun pri izvajalcu,

• s plačevanjem maksimalne premije 
(5,844 % bruto plače posameznika) pri-
varčujemo dovolj, da nadomestimo zni-
ževanje pokojninske osnove za izračun 
pokojnine iz prvega stebra,

• plačevanje premij je spodbujeno z davč-
no olajšavo, ki jo pridobi plačnik premije 
(če je to posameznik, ta pridobi davčno 
olajšavo v višini 16 ali 27 ali 41 ali 50 
odstotkov vplačane premije, odvisno od 
dohodninskega razreda),

• posamezniki lahko, glede na svojo sta-
rost, izbirajo med različnimi skladi glede 
na tveganja, ki so jih pripravljeni prevze-
mati,

• zbrana sredstva na osebnem računu po-
sameznika so predmet dedovanja,

• varčevanje za dodatno pokojnino se zač-
ne s prvim delovnim dnem posameznika 
in traja do upokojitve (po sedanjem zako-
nu do 65. leta starosti),

• po upokojitvi začne posameznik preje-
mati doživljenjsko pokojninsko rento, ki 
je lahko klasična, sestavljena ali nara-
ščajoča, traja do konca življenja in se v 
garantiranem obdobju (če ga izberemo) 
tudi deduje.

mag. Mojca Gornjak

Dodatne informacije:

info@moja-nalozba.si

����

meznika pomeni, da lahko zaposlenci varču-
jejo v skladu, ki je primeren njihovi starostni 
strukturi. Zaposlenci do 45. leta starosti lahko 
varčujejo v dinamičnem skladu, ki ne zagota-
vlja zajamčene donosnosti in večino naložb 
investira v lastniške vrednostne papirje (delni-
ce). Po teoriji so delniške naložbe bolj tvega-
ne, vendar dolgoročno donosnejše naložbe, 
medtem ko sodijo naložbe v obveznice med 
manj tvegane, vendar so njihovi donosi nižji.

Torej lahko v skladu z naložbeno politiko ži-
vljenjskega cikla mlajši zaposlenci (ki šele 
stopajo na trg dela po končanem šolanju) var-
čujejo v delniških skladih, saj imajo pred seboj 
še dovolj dolgo obdobje, da v primeru padcev 
vrednosti tečajev le-te v prihodnjih letnih na-
domestijo. Posameznik, ki se bo odločil za var-
čevanje za dodatno pokojninsko zavarovanje, 
bo sam izbral sklad na obvestilu o vključitvi, ki 
ga bo prejel na dom od izvajalca. Če na pre-
jeto pošto ne bo dogovoril, se bodo vplačila 
zbirala v skladu, ki je ustrezen njegovi starosti.

Zaposlenci, ki že varčujejo za dodatno pokoj-
nino, lahko enkrat letno spremenijo zbiranje 
vplačil v bolj tveganem skladu, ki je še v skla-
du z njihovo starostjo (zaposlenec, star 47 let, 
lahko iz zajamčenega sklada preide v uravno-
teženega, medtem ko v dinamičnega ne more 
zaradi svoje starosti).

življenjskega cikla posameznika.

ZPIZ-2 je namreč uvedel nov izraz v sloven-
skem finančnem prostoru, to je varčevanje v 
skladu z naložbeno politiko življenjskega cikla 
posameznika. 

Naložbena politika življenjskega cikla posa-
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Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj je vložil veliko truda v iz-
vedbo dirke Pokal Poli 2016. 
Na njej je v vseh starostnih 
kategorijah vozilo kar okrog 
400 kolesarjev, ki so prišli na 
Ptuj iz Avstrije, Srbije, Hrva-
ške in Slovenije.

Na klasični 8,2 kilometra 
dolgi krožni dirki na relaciji 
Ptuj–Mestni Vrh–Placar–Me-
stni Vrh–Štuki–Pivkova uli-
ca–Ptuj so najprej tekmovali 
dečki C, deklice C in B, ki so 
prevozili en krog. Na tem od-
prtju je v kategoriji U13 kma-
lu pobegnil kolesar Adrie 
Mobila Aljaž Turk, ki si je 
prikolesaril odločilno pred-
nost in ker v ozadju nobena 
ekipa ni pokrila bega, si je na 
koncu privozil lepo zmago s 
43 sekundami naskoka pred 
glavnino, v kateri so bili iz 
ptujskega kluba med desete-
rico trije tekmovalci, najvišje 

na 8. mestu je bil Jure Majnik.
Trije krogi selektivne pro-

ge z višinsko razliko 123 
metrov so bili pred dečki A 
in B, deklicami A in mlajšimi 
mladinkami. Tudi na tej dirki 
so gledalci videli na progi po-
doben scenarij kot na uvodni 
preizkušnji, saj sta člana KK 
Adria Mobila Aljaž Colnar in 
Gal Glivar, ki vozita za deč-
ke A, kmalu napadla in sta si 
privozila odločilno prednost. 
Ker skoka v ozadju nihče ni 
pokril, sta si nabrala ogro-
mno prednost in sta skupno 
z dvignjenimi rokami prišla 
družno na cilj. Po fotofinišu 
je zmagal Colnar, najboljši 
član KK Perutnina Ptuj Miha 
Muršec je v sprintu osvojil 
5.  mesto. Glavnina je dovo-
lila še posamezne pobege in 
tako si je pri dečkih B zma-
go privozil Jaka Špoljar (KK 
Adria Mobil), najboljši ptuj-

ski kolesar je bil Žan Žnidar 
– osvojil je 6. mesto. 

Glavna izmed treh dirk, ki 
so štele v mlajših kategorijah 
tudi za Pokal Slovenije, je bila 
za mlajše mladince in starej-
še mladince, starejše mladin-
ke in članice, ki so morali 
prevoziti sedem krogov. 57,4 
kilometra dolga preizkušnja 
se je v prvih krogih začela 
hitro, nakar je sledil skupin-
ski pobeg približno petin-
dvajseterice kolesarjev (v 
tej skupini je bilo tudi nekaj 
ptujskih kolesarjev), ki niso 
šli »na polno«, ampak so vo-
zili v zmernem tempu in so 
dovolili zasledovalni skupi-
ni, da jih je v zadnjem krogu 
ujela. Sledili so še posamezni 
poizkusi skokov, a vsi so bili 
nevtralizirani, tako da je o 
zmagovalcih odločil klasični 
sprint. V njem je bil pri mlaj-
ših mladincih najboljši Jan 
Bevc (KK Adria Mobil), odli-
čen tretji je bil iz KK Peru-
tnina Ptuj Marko Hozjan. Pri 
starejših mladincih je bil v 
sprintu najhitrejši Jaka Paulič 
(Radenska As), tik za stopnič-
kami je bil na 4. mestu Luka 
Sagadin. Radeče Mik Celje – 

Moškanjci-Gorišni-
ca 31:34 (16:13)

RD MOŠKANJCI-GORIŠNICA: 
Kovač 7, M. Bedrač 7, Valenko, 
N. Bedrač 5, Balas 2, Lozinšek 5, 
Ozmec, Ranfl, Tement 2, Žuran, 
Stopar 4, Preac 2, Koštomaj, 
Geč. Trener: Boštjan Strašek.

Z odliko opravljeno gosto-
vanje v Radečah daje slutiti, 
da ekipa Moškanjcev-Gori-
šnice letos še ni rekla zadnje. 
Fantje igrajo neobremenje-
no, očitno so našli svojo pra-
vo igro in plod tega so osvoje-

ne točke v zadnjem obdobju. 
Sedaj lahko povsem mirno 
pričakujejo domači obračun, 
ko se bo v petek v Gorišnici 
zgodil pravi praznik roko-
meta, saj bodo rumeno-črni 
gostili vodilno ekipo Dola 
Hrastnika. 

Prvi polčas je minil v do-
kaj izenačenem ritmu, le za-
ključek prvega polčas je bil 
za goste kot iz nočne more; 
po vodstvu 12:13 v 28. mi-
nuti, so nato prejeli kar štiri 
zadetke in na odmor odšli z 
zaostankom 16:13. Povsem 
drugačen je bil pričetek dru-
gega polčasa, ko so gostje do-

segli štiri zaporedne gole in 
pričeli diktirati oster tempo. 
Sredi nadaljevanja se je z ne-
kaj lepimi obrambami izkazal 
še vratar Žuran in takrat je 
ekipa Moškanjcev-Gorišnice 
napravila tudi ključno razliko 
za zmago. V 44. minuti je bilo 
tako 22:25, v 50. pa že 24:29. 
V sami končnici so domačini 
s kombiniranimi obrambami 
poskušali vse, da bi spreobr-
nili potek tekme, toda gostje 
so tekmo rutinirano pripelja-
li do konca. Najvišja prednost 
na tekmi so imeli v 56. minu-
ti, ko je bilo +6 (27:33). 

tp

Foto: prijavim.se

Pokal Poli na Ptuju je vedno eden od vrhuncev uvodnega dela sezone.

torek � 12. aprila 2016   19Šport, šport mladih

Rezultati:
dečki C:
1. Aljaž Turk (KK Adria Mobil)
2. Anže Ravbar (KK Adria Mobil)
3. Jošt Badovinac (KK Adria Mobil)
8. Jure Majnik (KK Perutnina Ptuj)
9. Jan Svenšek (KK Perutnina Ptuj)
10. Primož Kirbiš (KK Perutnina Ptuj)
dečki B: 
1. Jaka Špoljar (KK Adria Mobil)
2. Luka Jablanovec (KK Tropovci)
3. Adam Jordan (KK Adria Mobil)
6. Žan Žnidar (KK Perutnina Ptuj)
8. Andrej Majnik (KK Perutnina Ptuj)
9. Vid Jeromel (KK Perutnina Ptuj)
dečki A:
1. Aljaž Colnar (KK Adria Mobil)
2. Gal Glivar (KK Adria Mobil)
3. Gaber Vandur (Tanin Sevnica)
5. Miha Muršec (KK Perutnina Ptuj)
mlajši mladinci:
1. Jan Bevc (KK Adria Mobil)

2. Žiga Jančar (Radenska As)
3. Marko Hozjan (KK Perutnina Ptuj)
7. Nace Malovič (KK Perutnina Ptuj)
starejši mladinci:
1. Jaka Paulič (Radenska As)
2. Grega Matija Černe (KK Grega 
Bole, Bled)
3. Dušan Veselinovič (Srbija)
4. Luka Sagadin (KK Perutnina Ptuj)

Kolesarski klub Perutnina Ptuj na 
dirki Pokal Poli 2016: Lovro Valen-
ko, Jan Svenšek, Matevž Rutnik, 
Jure Majnik, Primož Kirbiš, Žan 
Hanžel, Žan Žnidar, Andraž Rutnik, 
Žan Aljaž Poropat, Luka Markovič, 
Andrej Majnik, Vid Jeromel, Filip 
Teo Vidovič, Miha Muršec, Enej 
Klasinc, Luka Sagadin, Tim Roškar, 
Jernej Pal, Jan Medved, Luka Kram-
berger, Sven Jakopovič, Damir Čan-
čar, Tilen Žagar, Gašper Pušnik, 
Gašper Polanec, Jan Muhič, Nace 
Malovič, Marko Hozjan, Alexander 
Gaiser.

Dirka svetovnega prven-
stva v motokrosu v argentin-
skem Neuquenu se je za naj-
boljšega slovenskega dirkača 
Tima Gajserja končala sko-
rajda sanjsko. S tretjim me-
stom v prvi in zmago v drugi 
vožnji si je privozil skupno 
zmago na dirki, že drugo v ka-
rieri v elitnem razredu MXGP 
(zmagal je že v Katarju).

Gajser si je v soboto v kva-

lifikacijah z zmago zagotovil 
najboljši startni položaj in 
vnovič napovedal boj za sam 
vrh. Na dirki je v prvi vožnji 
začel solidno in je bil na za-
četku peti, za tem je napre-
doval na drugo mesto. Ven-
dar se osemkratni svetovni 
prvak Antonio Cairoli ni dal 
in je Gajserja prehitel nazaj. 
Gajser je tretje mesto obdr-
žal vse do konca prve vožnje. 

Nemec Maximilian Nagl je 
osvojil suvereno zmago, saj je 
vodil vse od starta. To je bila 
prva dirka v sezoni, ki je ni-
sta zmagala Gajser ali Febvre. 
Slednji je imel velike težave, 
saj je padel, nato pa se je iz 
ozadja prebijal v ospredje. Na 
koncu je osvojil 6. mesto. 

V drugi vožnji se je Gajser 
izstrelil iz starta in povedel 

že na prvem ovinku (hole-
shot). V uvodnih krogih mu 
je Cairoli resno pretil in ga 
je na vsak način skušal pre-
hiteti, a se Gajser izkuše-
nemu Italijanu ni dal in je 
obdržal vodstvo. V nadalje-
vanju je Makolčan le še po-
večal svojo prednost in na 
koncu zmagal v drugi vožnji 
pred Cairolijem. V ozadju je 
potekal zanimiv boj za tretje 
mesto, ki si ga je z odličnim 
zaključkom priboril Febvre. 
Ta se je po vnovičnem pad-

cu z vratolomnimi manevri z 
12. mesta prebijal v ospred-
je, nato pa v zaključku dirke 
prehitel še van Horebeeka 
in Nagla ter končal drugo 
dirko kot tretji.

Gajser je s 3. in 1. mestom 
osvojil še skupno zmago na 
argentinski dirki, drugi je 
bil Cairoli (dvakrat 2.), tretji 
pa Nagl (1. in 5.), ki je imel v 
drugi vožnji v zaključku obilo 
težav. Prvič letos je brez sto-
pničk – na četrtem mestu – 
ostal Febvre (6. in 3.).

V seštevku svetovnega pr-
venstva še naprej vodi Fran-
coz, Gajser pa tudi po dirki 
v Argentini ostaja na drugem 
mestu. S tem je vsekakor lah-
ko izjemno zadovoljen, saj je 
zaostanek s 13 točk zmanjšal 
na vsega tri! Cairoli je v se-
števku prvenstva napredoval 
na tretje mesto. Za Gajserjem 
sicer zaostaja 25 točk.

Naslednja dirka svetovnega 
prvenstva bo konec tedna v 
Leonu v Mehiki.

JM, sta

Motokros � Dirka za SP v Argentini

Tudi v Argentini je donela 
Zdravljica

Tim Gajser ima za sabo odličen konec tedna v Argentini: najprej je zmagal v kvalifikacijah, nato pa 
je pred številnimi gledalci zmagal še drugo dirko sezone.

Kolesarstvo � Pokal Poli 2016

Kolesarski praznik na Ptuju

Rokomet � 1. B SRL (m)

Rumeno-črni ujeli pravi ritem

Dirka za SP v Argentini, rezultati:
1. Tim Gajser Slovenija Honda 20 25 45
2. Antonio Cairoli Italija KTM 22 22 44
3. Maximilian Nagl Nemčija Husqvarna 25 16 41
4. Romain Febvre Francija Yamaha 15 20 35
5. Jeremy Van Horebeek Belgija Yamaha 16 18 34
6. Glenn Coldenhoff Nizozemska KTM 12 15 27

Skupni vrstni red:
1. Romain Febvre Francija Yamaha 172
2. Tim Gajser Slovenija Honda 169
3. Antonio Cairoli Italija KTM 144
4. Jeremy Van Horebeek Belgija Yamaha 138
5. Evgany Bobryshev Rusija Honda 134
6. Maximilian Nagl Nemčija  Husqvarna 125

Tim Gajser: »Res sem 
lahko super zadovoljen. 
Zmagal sem v kvalifika-
cijah, kar mi je v razredu 
MXGP uspelo prvič. Prva 
vožnja v konkurenci je bila 
res samo solidna, ko sem 
po slabšem startu napa-
dal iz ozadja in na koncu 
iztržil tretje mesto, kar je 
bilo kar dobro. Druga pa 
je bila naravnost odlična, 
res sem ponosen, da mi 
je to uspelo. Hvala vsem, 
moji ekipi za odličen mo-
tor, vsem, ki me podpira-
jo, očetu, hvala vsem na-
vijačem v Sloveniji.«

Rene Glavnik (direktor 
Kolesarskega kluba Pe-
rutnina Ptuj): »Pokal Poli 
je tradicionalna dirka v 
mlajših kategorijah, ki je 
tudi letos ob lepem vre-
menu odlično uspela. Tudi 
rezultati naših ptujskih 
kolesarjev so bili dobri in 
njihovi nastopi na domači 
dirki so bili za večino ne-
kaj posebnega, saj so jih 
ob progi spremljali tudi 
njihovi starši, znanci in 
prijatelji.«

Na Pokalu Poli 2016 sta bili 
na sporedu še dve dirki ama-
terskih oziroma rekreativnih 
kolesarjev, na katerih je bila 
dobra udeležba. Gledano 

kot celota si je dirko na Ptu-
ju, ki je imela start in cilj na 
Volkmerjevi ulici, ogledalo 
lepo število gledalcev, ki so 
spremljali pravi kolesarski 

praznik. Tega je odlično or-
ganiziral in izvedel KK Peru-
tnina Ptuj, ki je dosegel tudi 
nekatere dobre rezultate.

David Breznik



3. SNL sever: 
Utrujeni Videm do 
remija

REZULTATI 18. KROGA: Dra-
vinja – AjDAS Lenart 4:1 (2:0), 
Fužinar Noži Ravne – Šampion 
3:2 (2:1), Brežice 1919 – Mari-
bor B 1:1 (1:0), Šmarje pri Jel-
šah – Šmartno 1928 2:0 (1:0), 
Koroška Dravograd – Mon-
sClaudius 1:2 (1:1), Radlje – 
Podvinci Betonarna Kuhar 2:1 
(1:1), Videm – S. Rojko Dobrov-
ce 0:0.
1. MARIBOR B 18 13 5 0 68:15 44
2. BREŽICE 1919 18 13 3 2 46:13 42
3. ŠMARJE PRI J.  18 12 1 5 49:30 37
4. ŠAMPION 18 10 3 5 45:26 33
5. VIDEM 18 9 5 4 38:36 32
6. MONS CLAUD.  18 10 1 7 31:27 31
7. FUŽINAR RAVNE 18 8 3 7 31:35 27
8. DRAVOGRAD 18 6 4 8 27:30 22
9. S. R. DOBROVCE 18 6 1 11 34:44 19
10. DRAVINJA 18 4 5 9 22:33 17
11. RADLJE 18 5 2 11 17:37 17
12. AJDAS LENART 18 5 1 12 25:46 16
13. ŠMARTNO 18 4 2 12 21:44 14
14. PODVINCI 18 3 0 15 12:50 9

VIDEM – S. ROJKO 
DOBROVCE 0:0

VIDEM: Malogorski, Koren, 
Gerečnik (od 87. Bračič), Ko-
stanjevec, Leskovar, Cafuta, 
Kmetec (od 43. Tement), Bo-
šnjak, Osterc (od 73. Plajnšek), 
Krajnc, Škvarić. Trener: Primož 
Gorše.

V sredo so nogometaši Vid-
ma odigrali težko pokalno sre-
čanje proti Gerečji vasi, kjer so 
sicer slavili, toda tekma je ter-
jala davek v obliki utrujenosti 
na nedeljski prvenstveni tekmi, 
ko so rumeno-zeleni gostili eki-
po Dobrovc. Približno 150 gle-
dalcev ni videlo zadetkov, kljub 
temu na igrišču ni bilo povsem 
dolgočasno, saj sta obe strani 
imeli svoje priložnosti. Bližje 
zmagi so bili vendarle gostje, 
ki so bili predvsem v drugem 
polčasu nevarnejši, Videm pa 
tokrat ni bil pravi, tako da v 
tem primeru točka ni neuspeh.

Prvi polčas je bil dokaj iz-
enačen, domačini so sicer 
poskušali s pritiskom, prišli 
do roba kazenskega prostora, 
toda zmanjkala jim je tista za-
dnja podaja, saj so se pri tem 
vse prevečkrat zapletli. Tega 
pa gostje niso izkoristili, če-
prav se jim je ponudilo nekaj 
priložnosti za protinapade. Tik 
pred koncem prvega polčasa 
je moral domači stratega Gor-
še opraviti tudi menjavo, saj je 
moral zaradi težav s hrbtom z 
igrišča Kmetec. Podoben sce-
narij kot v prvem smo videli na 
igrišču tudi v drugem polčasu. 
Videm je sicer poskušal, toda v 
njihovi igri se je videlo, da so 
noge postajale vse težje in ver-
jetno je to glavni razlog, da niso 
realizirali katere izmed obetav-
nih situacij. Tu so bili v glavnih 
vlogah predvsem Bošnjak, 
Škvarić in Plajnšek, toda treba 
je priznati, da so bili v drugem 
polčasu nevarnejši gostje. Ti 
so si priigrali nekaj res lepih 
priložnosti, toda te so ostale 
neizkoriščene, »ranjen« Videm 
pa je klub vsemu dokazal, da 
lahko tudi v najtežjih trenutkih 
odigra kakovostno srečanje. 
Rumeno-zeleni so se z novo 
točko zavihteli na 5. mesto na 
tabeli, kjer so že bili na koncu 
jesenskega dela prvenstva – to 
je tudi tihi cilj Vidma.

Videm tudi naprej čaka na-
poren ritem: v soboto se bodo 
v gosteh pomerili z ekipo Mons 
Claudiusa, nato pa že sledi po-
kalna tekma s ptujsko Dravo 
doma.

RADLJE – PODVINCI 
BETONARNA KUHAR 2:1 
(1:1)

STRELCI: 1:0 Korošak 28., 
1:1 Zagoršek 43., 2:1 Grušov-
nik 81.

PODVINCI BETONARNA KU-
HAR: Gašperič, Hren, Petek, 
Lah, D. Brumen, R. Petrovič, To-
polovec, Zagoršek, K. Brumen 
(od 69. Orovič), D, Petrovič, 
Mulej (od 75. Korpič). Trener: 
Boštjan Kuserbanj.

Po zmagi v preteklem krogu, 
ko so doma premagali ekipo 
Dravinje, so nogometaši Pod-
vincev tokrat morali na gosto-
vanje k Radljam. Šlo je za pri-
merljivega tekmeca, kar se je 
nato pokazalo tudi na terenu, 
saj je obema ekipama pripadel 
polčas. Zato bi bil remi najpra-
vičnejši, toda v nogometu je 
pač tako, da zmaga tisti, ki da 
več golov, to pa so bili v sobo-
to popoldan domačini. Kljub 
porazu so gostje pustili dober 
vtis.

V prvem polčasu so bili go-
stje podjetnejši, igrali so po 
navodilih trenerja in s tem do-
mačinom niso dopuščali večjih 
možnosti, da bi razvili svojo 
igro. Poleg tega so si priigrali 
še dve lepi priložnosti, toda po-
skusa D. Brumna in D. Petro-
viča nista našla poti za hrbet 
domačega čuvaja mreže. Za 
zapravljeno v tem delu so bili 
varovanci Boštjana Kuserbanja 
nato kaznovani, saj je v 28. mi-
nuti zadel Korošak. Malo pred 
koncem prvega polčasa je vse 
na začetek vrnil Zagoršek, ki je 
z izjemnim strelom že na drugi 
tekmi zapored dosegel pravi 
evrogol.

V drugem polčasu so nato 
Radeljčani le strnili svoje vrste, 
zaigrali pogumneje, diktirali 
tempo igre in si priigrali tudi 
nekaj lepih priložnosti. Brez 
teh pa niso bili tudi gostje. Ve-
lja omeniti vsaj priložnost K. 
Brumna, deset minut do konca 
pa so po napaki obrambe Pod-
vincev domačini postavili izid 
tekme. Štajerci so poskušali 
izenačiti, zadnjo priložnost pa 
so zapravili prav ob koncu, ko 
je streljal R. Petrovič, Korošci 

ŽRK Ptuj – RK Adria 
Transport Logatec 
28:19 (15:11)

ŽRK PTUJ: Pušnik, Majcen 
5, Ivančič 4, Rodi 1, Kolednik 
5, Rozman, Grabrovec, Zorec, 
Hergula 1, Ambrož 5, B. Selin-
šek 7. Trener: Sašo Petek.

Mlada ptujska ekipa je z 
nestrpnostjo pričakovala 
uvodno tekmo končnice za 
naslov prvaka v 1. B-ligi, kjer 
jim je v ptujskem Ljudskem 
vrtu nasproti stala ekipa iz 
Logatca. Domačinke so sre-
čanje opravile z odliko, pri-
kazale morda celo letos naj-
boljšo predstavo in naredile 

velik ter pomemben korak k 
uvrstitvi v najelitnejši ženski 
rokometni razred, kjer so 
pred leti že uspešno nasto-
pale. Do tja pa je še težka 
in trnova pot, saj varovanje 
Saša Petka čakajo še tri na-
porne tekme, ki bodo dale 
končni odgovor na to vpra-
šanje. Vsekakor pa sobotna 
predstava daje upanje, saj so 
dekleta odigrala res dobro 
tekmo in ob takem pristopu 
se ni bati prihajajočih preiz-
kušenj.

Gostje so prvič in obenem 
edinkrat na tekmi vodile na 
samem začetku, ko so pove-
dle z 0:1. Sledila je domača 
serija 5:0, kar je v 7. minu-
ti pomenilo vodstvo 5:1. 

Gledalci so bili nato priča 
nekoliko bolj izenačenemu 
obdobju, lepo prednost pa 
so Ptujčanke uspele obdr-
žati vse do polčasa (15:11). 
V taki luči so potekale tudi 
uvodne minute drugega 
dela igre, ključne minute 
za potrditev zmage domače 
vrste pa so bile sredi druge-
ga polčasa, ko so Štajerke s 
serijo 4:0 ušle na neulovlji-
vih osem zadetkov razlike 
(22:14). Obramba domačink 
je zares odigral na nivoju, 
kar je seveda pomenilo kar 
nekaj lahkih zadetkov iz pro-
tinapadov in polprotinapa-
dov. Čeprav so Logatčanke 
poskusile s »flastrom« na B. 
Selinšek, je bila najboljša 

strelka Ptujčank letos naj-

učinkovitejša tudi tokrat s 

sedmimi zadetki. Najvišja 

prednost na tekmi je bila 

prav ob koncu, ko je bilo 

na semaforju 28:19. Glede 

na številne težave varovank 

Saša Petka omenimo tudi 

spodbudno vest, da je začela 

trenirati tudi M. Selinšek, ki 

pa letos soigralkam še ne bo 

mogla pomagati, vrnila se 

bo v naslednji sezoni.

Naslednje srečanje bo eki-

pa ŽRK Ptuj najverjetneje od-

igrala naslednjo nedeljo, 17. 

aprila, ko naj bi se v gosteh 

pomerila z Litijo, toda uradne 

potrditve za zdaj še ni. 
tp

Nogomet � Pokal Slovenije
PARA POLFINALA, prvi srečanji: Celje – Domžale (sre-

da, 13. 4., ob 18.99), Zavrč – Maribor (četrtek, 14. 4., ob 
18.00). Povratni tekmi bosta 20. aprila. 

POKAL REGIJ
Kvalifikacije za UEFA pokal regij 2016/17, 2. krog:
MNZ Gorenjska Kranj – MNZ Ptuj (sreda, 13. 4., ob 

17.00 v Športnem parku Stražišče), MNZ Ljubljana – MNZ 
Maribor.

Rokomet � 1. B SRL (m)
ZAOSTALA TEKMA 22. KROGA: Moker Ig – Drava (sreda, 

13. 4.)
23. KROG: Moškanjci Gorišnica – Dol TKI Hrastnik (pe-

tek, 15. 4., ob 19.00 v Gorišnici)

Mali nogomet � Poletna liga ŠD AS
Pri Športnem društvu AS bodo že 7. leto zapored orga-

nizirali Poletno ligo Športnega društva AS v malem nogo-
metu. Tekme se bodo igrale ob petkih zvečer po 20.00 na 
osvetljenem igrišču v Vareji 13 v občini Videm pri Ptuju.

Predvidoma se bo liga začela v začetku maja (1. krog 
predviden 6. 5., oz. po dogovoru s sodelujočimi ekipami), 
končana pa naj bi bila ob koncu junija. Višina prijavnine 
znaša 120 evrov, ekipe pa jo morajo poravnati pred prvo 
tekmo. Liga bo odigrana po enokrožnem sistemu, po kon-
cu lige bo odigran še turnir za »super pokala«. Prve tri eki-
pe in najboljši strelec bodo nagrajeni s pokali, zmagovalna 
ekipa »super pokala« pa prejme prehodni pokal. Predviden 
žreb lige je v torek, 3. 5. 2016.

Dodatne informacije in prijave ekipe na tel. št. 031 219 
175 (Bojan Merc) in 041 589 384 (Primož Pernek).

JM

Športni napovednikNogomet � 3. SNL sever, lige MNZ Ptuj

V Superligi padli kar dve osmici

Rokomet � 1. B SRL (ž) - končnica

Odličen start Ptujčank v končnico

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši iz Gerečje vasi so lažje od pričakovanj slavili v Bukovcih.

torek � 12. aprila 201620 Šport, rekreacija

pa so žogo izbili z golove črte. 
Ekipa Podvincev Betonarne 
Kuhar je nastopila v dokaj okr-
njeni zasedbi, poleg tega pa je 
obe menjavi opravila zaradi po-
škodb, kar se je seveda pozna-
lo, saj so proti koncu tekme go-
stje tudi nekoliko fizično padli.

Naslednje srečanje bodo 
Podvinci odigrali v soboto, ko 
bodo gostovali v Lenartu, kar 
bo uvod v pospešen ritem, ko 
si bodo tekme sledile v ritmu 
sobota-sreda. Na srečo težave 
s poškodbami naj vendarle ne 
bi bile preveč resne, tako da se 
bo večina igralcev prav kmalu 
vrnila v normalen proces tre-
ningov.

Superliga: Cirkulane 
ne popuščajo

REZULTATI 15. KROGA:
Apače – Tržec 8:2 (1:0); 

strelci: 1:0 Predikaka 14., 2:0 
M. Pečnik 50.-ag,. 2:1 M. Peč-
nik 58., 3:1 Fruk 61., 3:2 De. 
Skrbinšek 64., 4:2 Širovnik 
68., 5:2 Fruk 72., 6:2 Fruk 78., 
7:2 Fruk 83., 8:2 Čeh 90.;

Aha Emmi Bistrica – Stojnci 
2:2 (1:1); Strelci: 0:1 G. Per-
nek 22., 1:1 Mlinar., 2:1 Mlinar 
71., 2:2 Komljenović 77.;

Hajdina – Ormož 1:0 (0:0); 
strelec: 1:0 Svržnjak 55.;

Bukovci – Gerečja vas 1:8; 
strelci: 0:1 Murat 4., 0:2 Arsič 

9., 0:3 Rozman 10., 1:3 Habrun 
45., iz 11-m, 1:4 Murat 52., 
1:5 Arsič 54., 1:6 Arsič 58., 1:7 
Kmetec 72., 1:8 Arsič 86.;

Cirkulane – Središče ob 
Dravi 2:1 (2:0); strelci 1:0 Jo-
sipović 19., 2:0 Kelc 35., 2:1 
Ivanuša 58. 
1. CIRKULANE  15 10 2 3 31:9 33
2. BUKOVCI  15 8 4 3 31:29 27
3. STOJNCI  15 6 2 7 33:25 25
4. GEREČJA VAS  15 7 5 3 38:30 24
5. HAJDINA  15 6 6 3 20:21 21
6. APAČE  15 6 7 2 49:41 20
7. A. E. BISTRICA  15 4 4 7 26:30 19
8. SREDIŠČE  15 4 6 5 26:27 17
9. ORMOŽ  15 3 10 2 25:43 11
10. TRŽEC  15 2 10 3 37:61 9

tp

1. liga MNZ Ptuj: 
Poraz vodilne Skorbe

REZULTATI 15. KROGA: 
Dornava Vrtnarstvo Kovačec 
– Skorba 4:0 (2:0), Boč Poljča-
ne – Rogoznica 1:0 (0:0), Mar-
kovci – Podlehnik 2:0 (1:0), 
Lovrenc – Gorišnica 1:1 (1:1). 
1. SKORBA  14 11 0 3 32:18 33
2. BOČ POLJČANE  15 10 2 3 32:16 32
3. LESKOVEC  14 6 4 4 28:17 22
4. DORNAVA  14 6 3 5 24:18 21
5. ROGOZNICA  14 6 3 5 16:24 21
6. PODLEHNIK  14 5 2 7 28:21 17
7. GORIŠNICA  14 4 4 6 20:24 16
8. MARKOVCI  15 4 2 9 15:32 14
9. PODVINCI  9 3 1 5 14:19 10
10. LOVRENC  15 2 3 10 12:32 9

2. liga MNZ Ptuj
R EZULTATI 14. KROGA: Pol-

skava – Makole 1:1 (1:1), Pra-
gersko – Zgornja Polskava 1:0 
(0:0), Slovenja vas – Grajena 
0:2 (0:2), Majšperk – Hajdoše 
4:1 (1:0).
1. PRAGERSKO  14 8 6 0 37:15 30
2. MAJŠPERK  14 6 4 4 26:29 22
3. GRAJENA  14 6 3 5 30:31 21
4. MAKOLE  14 5 5 4 27:21 20
5. HAJDOŠE  14 5 4 5 27:24 19
6. ZG. POLSKAVA  14 5 1 8 24:28 16
7. SLOVENJA VAS  14 4 3 7 21:32 15
8. POLSKAVA  14 2 4 8 14:26 10

Veteranske lige 
MNZ Ptu j

VETERANI 40 VZHOD
REZULTATI 9. KROGA: Bo-

rovci – Podlehnik 0:6, Lesko-
vec – Gorišnica 1:5, Ormož – 
Markovci 3:0, Tržec – Podvinci  
1:4
1. ORMOŽ  9 6 3 0 27:8 21
2. PODVINCI  9 6 1 2 32:13 19
3. GORIŠNICA  9 5 3 1 34:11 18

4. TRŽEC  9 5 1 3 16:28 16
5. LESKOVEC  9 3 2 4 17:21 11
6. PODLEHNIK  9 1 2 6 14:22 5
7. BOROVCI  9 1 2 6 10:22 5
8. MARKOVCI  9 1 2 6 11:36 5

VETERANI 40 ZAHOD
REZULTATI 9. KROGA: Haj-

dina – Lovrenc 1:2, Zgornja 
Polskava – Pragersko 1:0, 
Majšperk – Spodnja Polskava 
2:3,Gerečja vas – Pohorje-
Oplotnica  1:1
1. LOVRENC  9 6 3 0 24:6 21
2. HAJDINA  9 6 2 1 25:13 20
3. ZG. POLSKAVA  9 4 1 4 15:16 13
4. SP. POLSKAVA  9 4 1 4 15:17 13
5. GEREČJA VAS  9 3 2 4 12:15 11
6. PRAGERSKO  9 3 0 6 9:15 9
7. POHORJE-OPL.  9 2 2 5 11:20 8
8. MAJŠPERK  9 2 1 6 11:20 7

VETERANI 35
REZULTATI 7. KROGA: Vi-

dem – Skorba 4:1, Dornava – 
Grajena  1:4.
1. VIDEM  7 5 1 1 21:8 16
2. GRAJENA  7 4 1 2 17:12 13
3. DORNAVA  7 3 0 4 20:21 9
4. SKORBA  7 1 0 6 14:31 3

JB



krogi osvojile 12., 15. in 16. 
mesto. Ekipno zmago so z 
doslej rekordnimi 1043 krogi 
na DP (prej so rekord imele 
Ptujčanke s 1041 krogi iz leta 
2005) slavile Brežičanke, na-
slov državnih podprvakinj pa 
so si z 902 krogoma priborile 
strelke iz Juršincev.

Matic Slavinec 
bronast, Kidričani 
ekipni podprvaki 
med kadeti s puško

V kadetski konkurenci s 
puško je zmagal Jeseničan 
Matevž Pivk (405,3) pred 
Konjičanom Amadejem Šu-

pergerjem (402,6), žlahtno 
bronasto odličje pa si je z 
osebnim rekordom priboril 
član ormoškega Kovinarja 
Matic Slavinec s 401,8 kro-
ga. Z dobrim rezultatom s 
395,3 kroga in visoko uvr-
stitvijo na 4. mesto je bil za-
dovoljen tudi Kidričan Ivo 
Zimet Cicmanovič, ki je do-
segel svoj najboljši dosežek v 
sezoni. Preostali Kidričani so 
osvojili: 14. Mihael Mikolič 
Sobotič 384.7, 17. Domen 
Širovnik 383.5, 33. Tilen 
Vuk 368.8, 39. Jan Soto Var-
gas Vitomarci 362,4 kroga. V 
ekipni razvrstitvi je z novim 
ekipnim državnim rekordom 
s 1187,6 kroga slavila ekipa iz 

Slovenskih Konjic, naslov dr-
žavnih ekipnih podprvakov 
pa so si priborili Kidričani z 
letošnjim rekordom v sezo-
ni s 1163,5 kroga. Kidričani 
so v letu 2014 postali ekipni 
državni prvaki med pionirji, 
že v drugi sezoni v višji kate-
goriji pa so prišli do novega 
ekipnega odličja.

Ormožanke med 
kadetinjami do 
ekipnega srebra

V ženski kadetski konku-
renci je zmagala favorizirana 
Rušanka Urška Hrašovec z 
najboljšim rezultatom dne-
va s 407,9 kroga, Konjičan-
ka Katarina Fevžer je bila 
druga (406,3 kroga), najbolj-
ši Ljutomerčanki Antoniji 
Kosi pa je na 4. mestu z do-
brimi 401,0 kroga zmanjkal 
poldrugi krog do odličja, 6. 
Kristina Žižek 393,9, Ormo-
ške strelke Kovinarja Metka 
Podgorelec (384,9), Nuša 
Žnidarič (381,8) in Anja 
Fras (372,4) so na svojem pr-
vem DP osvojile 15., 17. in 20. 
mesto, v ekipni razvrstitvi pa 
so s 1139,1 kroga zaostale le 
za strelkami iz Železnikov, ki 
so zmagale s 1170.0 kroga.

Ljutomerčan Tic 
Budja državni prvak 
med pionirji

Med pionirji je vlogo pr-
vega favorita z naslovom dr-
žavnega prvaka potrdil Ljuto-
merčan Tic Budja in zmagal 
z odličnimi 183 krogi ter pre-
magal dvakrat razglašenega 
pionirja leta Nika Matka iz 
Rečice s 182 krogi na 2. me-
stu. 24. Adam Vrbnjak MLJ 
174, 39. Andrej Majhen 
KOR 179 in 55. Jernej Po-
točnik MLJ 165 krogov. Eki-
pni državni prvaki so postali 
strelci Impola iz Slovenske 
Bistrice (526) pred Olimpijo 
(525) in Koloman Flisarjem 
Tišina (523), ekipa SD Mesto 
Ljutomer je za odličjem zao-
stala le za krog in s 522 krogi 
osvojila 4. mesto.

Simeon Gönc

Minuli vikend je domače 
SD Štefana Kovača v Turni-
šču organiziralo 25. DP z 
zračnim orožjem za mlajše 
kategorije do 17. leta starosti, 
v kategorijah cicibani, mlajši 
pionirji in pionirji s serijsko 
puško ter kadeti s standar-
dno puško in pištolo. Na DP 
je tekmovalo 490 strelcev in 
strelk iz 61 strelskih društev. 
Strelski naraščajniki iz Spo-
dnjega Podravja so bili na 
svojem vrhuncu sezone zno-
va zelo uspešni, saj so osvoji-
li kar osem odličij, dve zlati, 
štiri srebrne in dve bronasti, 
od tega tri posamična in pet 
ekipnih odličij. V desetih po-
samičnih in ekipnih discipli-
nah je odličja osvojilo 25 SD, 
5. najuspešnejši so bili strelci 
iz Juršincev, 17. SK Ptuj, 19. 
SD Kovinar Ormož in 20. 
SD Kidričevo. Skupaj je iz 
naših koncev na DP nastopi-
lo 29 strelcev. K uspehu na 
DP je z dodatnim zlatim odli-
čjem prispevalo še SD Mesto 
Ljutomer, ki je imelo 6 svo-
jih predstavnikov.

Juršinčani neprema-
gljivi med cicibani

Največji uspeh na DP so v 
najmlajši kategoriji cicibanov 
dosegli juršinski strelci, ki so 
za vrhunec sezone pripravili 
prvovrstno presenečenje in 
se veselili dvojnega naslova 
državnih prvakov! 11-letni 
Juršinčan Žan Plohl je s 181 
krogi slavil posamični naslov 
državnega prvaka, 11. Valter 
Drašler 167, 20. Anej Maru-
šič 160, 27. Žan Horvat 158, 
32. Nejc Vršič iz Vitomarcev 
154 ter 50. Maks Tancoš 145 

(vsi Juršinci). Juršinčani so 
bili nepremagljivi tudi v eki-
pni razvrstitvi, kjer so s 506 
krogi slavili med 14 ekipami. 

Ptujski kadeti 
s pištolo državni 
podprvaki

Med kadeti s pištolo je v 
težkem boju izenačenih re-
zultatov naslov državnega 
prvaka osvojil Škofjeločan 
Matija Demšar s 365 krogi 
pred Juretom Klančarjem 
(365) iz Olimpije, bronasto 
odličje in svoje prvo posa-
mično na DP pa si je priboril 
talentirani Ptujčan Ino Zo-
rec (364). Zorec je Ptujča-
nom priboril peto posamič-
no odličje v zadnjih šestih 
letih. Odlično se je boril tudi 
miklavški strelec Žan Bogša, 
ki je s 358 krogi osvojil 4. me-
sto. 19. Rok Bezjak (349), 
11. Nik Volgemut (348 – 

oba Ptuj), 21. Žan Habjanič 
(332 – JK Miklavž), 22. Mitja 
Vučina (329). 30. Nejc Hor-
vat (oba Juršinci). V ekipni 
razvrstitvi so Škofjeločani 
ponovili svoj lanski uspeh in 
z rekordnimi 1071 krogi na 
DP postali novi državni prva-
ki. S klubskim rekordom med 
kadeti in z drugim najvišjim 
rezultatom v zgodovini DP 
(1061 krogov) pa so naslov 
državnih podprvakov osvojili 
mladi Ptujčani, ki so dosegli 
že peto zaporedno odličje, 
od tega dva naslova državnih 
prvakov v letih 2012 in 2014.

Med kadetinjami s pištolo 
je pričakovano zmago, z naj-
boljšim rezultatom dneva s 
367 krogi, slavila favorizirana 
Anja Prezelj iz Železnikov, 
Ptujčanka Vita Volgemut je 
na svojem prvem DP s 319 
krogi osvojila 9. mesto, jur-
šinske strelke Julija Lajh, 
Špela Perko in Sandra Ku-
mer pa so s 311, 296 in 295 

Tretja najvišje uvrščena 
slovenska igralka na WTA-
lestvici Tamara Zidanšek 
(271, pred njo sta le Polona 
Hercog na 93. in Tadeja Ma-
jerič na 242. mestu) je bila 
po obdobju krajših priprav 
ponovno aktivna na profesi-
onalnem turnirju. Skupaj s 
Pio Čuk (518.) sta nastopili 
na članskem ITF-turnirju v 
Tuniziji, nagradni sklad je 
znašal 10 tisoč dolarjev.

Varovanki Zorana Krajn-
ca sta nastopili v skladu s 
pričakovanji in sta se uvrstili 
v zaključne boje. Pri tem je 
19-letna Pia v 1. krogu pre-
skočila visoko oviro v obliki 
4. nosilke – Kathinke von 
Deichmann. Dve leti starejša 
igralka iz Liehtensteina je na-
mreč 345. igralka sveta, Pia 
pa jo je ugnala v treh nizih. 
Veliko je obetal polfinalni 
dvoboj med obema Slovenka-
ma, ki ga je tudi tokrat dobila 
leto mlajša Tamara. Ni bilo 
tako gladko, kot v prejšnjem 
primeru, saj je Pia v 1. nizu 
že vodila 2:4. A je Tamara 
osvojila pet naslednjih iger 

in kasneje v drugem povedla 
4:1 ter suvereno zmagala. V 
finalu jo je čakala 21-letna 
Romunka Irina Maria Bara 
(336.), ki se je na zadnjih 
štirih podobnih turnirjih tri-
krat uvrstila v finale. Tokrat 
je turnir tudi osvojila, saj je 
v celotnem dvoboju nareko-
vala ritem in niti v enem tre-

nutku ni prepustila vodstva 
Zidanškovi. Ta je le enkrat 
odvzela servis tekmici, tej je 
to uspelo trikrat – nazadnje 
pri rezultatu 4:5 v 2. nizu. 

Mini slovenska odprava bo 
v Tuniziji ostala vsaj še en te-
den in bo na istem prizorišču 
odigrala še en turnir istega 
ranga.

JM

Ekipa ptujskih kikboksar-
jev, članov Kluba borilnih 
veščin Ptuj, se je v soboto, 
2. aprila, udeležila tradicio-
nalnega mednarodnega tur-
nirja »Bihač open« v Bosni in 
Hercegovini. Na tokratnem 
tekmovanju, ki je bilo 17. po 
vrsti, je sodelovalo okrog 240 
tekmovalcev iz 6 držav. To-
krat so Ptujčani nastopali v 
point fightingu in en član v 
kick lightu. Devetčlanska eki-
pa je bila odlična in je osvoji-
la sedem prvih, dve drugi in 
eno tretje mesto.

Rezultati v disciplini po-
int fighting:

1. mesto so osvojili: Tilen 
Repina (mlajši kadeti do 42 
kg), Nino Bratušek (ml. ka-
deti nad 47 kg), Lara Vuzem 

Vajda (starejše kadetinje do 
55 kg), Patrik Šulek (st. kade-
ti nad 69 kg), Dejan Duh (st. 
kadeti do 57 kg in do 63 kg), 
Gašper Mlakar Valentin (mla-
dinci do 74 kg);

2. mesto sta osvojila: Anej 
Pivec (ml. kadeti nad 47 kg) 
in Niko Ritlop (mlajši kadeti 
nad 47 kg);

3. mesto je osvojil: Gašper 
Mlakar Valentin (člani do 74 
kg). 

Po končanem tekmovanju 
je bil za najboljšega starejše-
ga kadeta v disciplini point 
fighting razglašen Dejan Duh 
in je prejel posebni pokal.

V disciplini kick light je 
nastopal samo en Ptujčan, in 
sicer Timi Pungaršek. Timi je 
osvojil 2. mesto v kategoriji 

do 74 kg med člani. 

Ptujsko ekipo sta tokrat 

vodila Timi Sitar in Gašper 

Mlakar Valentin, sodila pa 

sta tudi ptujska sodnika 

Aleš Skledar in Matej Šibila, 

na tekmovanju pa je bil kot 

predsednik Kikboks zveze 

Slovenije prisoten tudi Vladi-

mir Sitar.

Ptujčani so se zadovoljni 

vrnili iz Bosne, saj je njihova 

forma in pripravljenost na vi-

sokem nivoju. To je posebej 

pomembno, saj je od 14. do 

16. aprila na sporedu prva 

tekma za Svetovni pokal v 

Innsbrucku v Avstriji, kjer v 

okviru reprezentance nasto-

pa kar nekaj članov KBV Ptuj. 
Franc Slodnjak
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Strelstvo � 25. DP Turnišče 2016 – mlajše kategorije

Juršinčanom in Žanu Plohlu dvojni naslov državnih prvakov

ITF-turnir v Hammametu 
(Tunizija), 10 tisoč dolarjev:

1. krog: Zidanšek (1.) – Li-
nea Malmquist (Švedska) 6:1, 
6:2, Čuk – Kathinka von De-
ichmann (Liehtenstein, 4.) 6:2, 
2:6, 6:3;

2. krog: Zidanšek (1.) – Ines 
Ibou (Alžirija) 6:3, 6:4; Čuk – 
Snehadevi Reddy (Indija) 6:1, 
6:4;

četrtfinale: Zidanšek (1.) –
Josephine Boualem (Francija, 
7.( 6:3, 6:1; Ćuk  - Mallaurie 
Noel (Francija) 6:3, 6:2;

polfinale: Zidanšek (1.) – 
Čuk 6:4, 6:3;

finale: Zidanšek (1.) – Irina 
Maria Bara (Romunija, 3.) 3:6, 
3:6.

Tamara Zidanšek je bila po 
krajšem obdobju priprav po-
novno v pogonu: na turnirju v 
Tuniziji se je prebila do finala.

Foto: Simeon Gönc 

Juršinski strelci so se v konkurenci cicibanov veselili dvojnega 
naslova državnih prvakov, z leve strani Valter Drašler, Žan Horvat, 
Anej Marušič in Žan Plohl, državni prvak med posamezniki

Foto: Simeon Gönc

Ptujski kadeti s pištolo, z leve strani Ino Zorec, Nik Volgemut in 
Rok Bezjak, so si s klubskim rekordom s 1061 krogi znova pribo-
rili ekipni naslov državnih podprvakov.

Foto: Simeon Gönc

Ormoške kadetinje Kovinarja, z leve strani Nuša Žnidarič, Metka 
Podgorelec in Anja Fras, so dosegle svoje najvišje rezultate v se-
zoni in osvojile ekipni naslov državnih podprvakinj

Tenis � Članski ITF-turnir

Zidanškova v polfinalu ugnala 
Čukovo, v finalu klonila

Kikboks � Bihač Open 2016

Sedem prvih mest za Ptujčane
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Šolski šport � Odbojka

Pri dekletih napredujeta OŠ Breg in OŠ Juršinci, 
pri dečkih pa OŠ Kidričevo in OŠ Hajdina

Tenis � TK Terme Ptuj

Na pripravah skupaj s Konjičani

Vpis v teniško šolo
V TK Terme Ptuj poteka spo-

mladanski vpis v teniško šolo, 
kamor vabijo vse mlade, ki si 
želijo raznovrstno in kakovo-
stno vadbo. Za dodatne infor-
macije pokličite tel. št. 040 
304 897 (Luka Hazdovac).

Medobčinsko tek-
movanje za dekleta

Konec marca je bil na spo-
redu skupinski del medobčin-
skega tekmovanja v odbojki 
za učenke letnika 2003 in 
mlajše, v začetku aprila pa še 
finalni turnir. Ta je potekal v 
Juršincih, izmed štirih nasto-
pajočih ekipa pa sta si napre-
dovanje na področno tekmo-
vanje zagotovili ekipi OŠ Breg 
in OŠ Juršinci. Zanimivo je, da 
je OŠ Juršinci nastopala kar z 
dvema ekipama, na tamkaj-
šnji šoli pa so organizirali tudi 
oba turnirja predtekmovanja. 

Rezultati:
skupina A (ŠD Juršinci): 

Juršinci A – Kidričevo 1:2, Ki-
dričevo – Ljudski vrt 2:0, Ljud-
ski vrt – Juršinci A 1:2;

skupina B (ŠD Juršinci): Haj-
dina – Juršinci B 2:0, Juršinci B 
– Breg 0:2, Breg – Hajdina 2:0.

Finale: Kidričevo – Juršinci 
0:2, Juršinci – Breg 1:2, Haj-
dina – Juršinci 0:2, Hajdina – 
Breg 1:2, Kidričevo – Hajdina 
2:1, Breg – Kidričevo 2:0.

Vrstni red:
1. OŠ Breg
2. OŠ Juršinci
3. OŠ Kidričevo
4. OŠ Hajdina
5. OŠ Ljudski vrt
6. OŠ Juršinci B

Medobčinsko tek-
movanje za dečke

Konec marca in v začetku 
aprila je potekalo predtekmo-
vanje in finale medobčinske-
ga tekmovanja v odbojki za 

učence letnikov 2003 in mlaj-
še. V dveh predtekmovalnih 
skupinah se je pomerilo se-
dem ekip, izmed katerih so se 
najboljše štiri uvrstile v finale. 
Ta je v torek, 5. aprila, potekal 
v Markovcih, največ pa sta po-
kazali ekipi OŠ Kidričevo in OŠ 
Hajdina, ki sta se s tem uvr-
stili na območno tekmovanje.

Rezultati: 
skupina A (Markovci): 

Markovci – Kidričevo 0:2, 
Kidričevo – Ljudski vrt 2:0, 
Breg – Kidričevo 1:2, Breg 
– Ljudski vrt 2:0, Markovci 
– Breg 2:0, Ljudski vrt – Mar-
kovci 0:2;

skupina B (Cirkovce): Cir-
kovce – Hajdina 2:1, Hajdina 
– Destrnik-Trnovska vas 2:1, 
Destrnik-Trnovska vas – Cir-
kovce 1:2.

Finale (Markovci): Kidriče-
vo – Markovci 2:0, Markovci 
– Cirkovce 1:2, Hajdina – Mar-
kovci 2:1, Hajdina – Cirkovce 
2:0, Kidričevo – Hajdina 2:0, 
Cirkovce – Kidričevo 1:2.

Vrstni red:
1. OŠ Kidričevo
2. OŠ Hajdina
3. OŠ Cirkovce
4. OŠ Markovci
5. OŠ Breg
6. OŠ Destrnik-Trnovska vas
7. OŠ Ljudski vrt

UR

Teniški klub Terme Ptuj 
vsako leto v tem obdobju 
organizira nekajdnevne pri-
prave ob morju, kjer se mladi 
med 8. in 14. letom spoznava-
jo z intenzivnejšim načinom 
dela, obenem pa je to odlična 
priložnost za kondicijske pri-

prave pred poletno sezono 
in seveda … druženje.

Tokrat so med 20. in 24. 
marcem za pripravljalno 
bazo izbrali Lovran, kamor 
so odšli skupaj z mladimi iz 
TK Konjice. Kot trenerja sta 
mlade spremljala Luka Haz-

dovac iz ptujskega in Samo 
Pintar iz konjiškega kluba. 
»Vsak dan smo trenirali v 
dveh sklopih, dopoldan in 
popoldan po tri ure. Dan 
smo začeli z jutranjim razgi-
bavanjem in tekom ob obali, 
nadaljevali pa s teniškimi 
treningi in nabiranjem kon-
dicije za poletno sezono. 
Vremenske razmere so bile 
ugodne, tako da smo izpe-
ljali vse načrtovane aktiv-
nosti. Organizirali smo tudi 
družabni večer z igrami in 
različnimi zabavnimi tekmo-
vanji,« je po vrnitvi povedal 
Luka Hazdovac.

JM

… in OŠ Juršinci.

Na območno tekmovanje se je z drugim mestom uvrstila tudi ekipa OŠ Hajdina.

Napredovanje na območno tekmovanje sta si zagotovili ekipi OŠ 
Breg …

Prvo mesto na medobčinskem tekmovanju v odbojki je osvojila 
ekipa učencev OŠ Kidričevo.

V Lovranu je na pripravah sodelovalo 14 otrok iz TK Terme Ptuj in TK Konjice.

Lestvice ŠZS: Od članov 
ŠD Ptuj najbolj napredoval 
Naj Pivec

Šahovska zveza Slovenije v začetku 
vsakega meseca objavi seznam najboljših 
stotih v posameznih starostnih kategori-
jah. Na aprilski lestvici je od članov Šaho-
vskega društva Ptuj v primerjavi z marče-
vsko najbolj napredoval mladi Naj Pivec, 
ki je z novimi 38 ratiškimi točkami prido-
bil devet mest pri mladincih do 14 let.

Po dolgem času je VM Aleksander Be-
ljavski na lestvici najboljših članov moral 
prvo mesto prepustiti VM Luki Leniču, ki 
ga je prehitel za vsega štiri ratinške točke. 
Največji padec pa sta doživela mojstrska 
kandidata David Murko in Andraž Šuta 
v konkurenci mladincev do 18 let. Prvi je 
izgubil 88, drugi pa 41 točk predvsem na 
račun nekoliko slabše igre na mladinskem 
državnem prvenstvu. Bosta pa imela kmalu 
možnost to izgubo nadoknaditi, saj so pred 
vrati številni turinirji in državna prvenstva. 
Sicer pa je na lestvicah najboljših v različ-
nih starostnih kategorijah pet članic in 14 
članov Šahovskega društva Ptuj, ki so aprila 
v primerjavi z marcem v glavnem obdržali 
svoje uvrstitve.

Pregled uvrstitev Ptujčanov april 
2016:

člani: 2. Aleksander Beljavski 2624, 48. 
Danilo Polajžer 2283, 80. Žan Belšak 2204

članice: 16. Anita Vrabič 2015, 25. Kata-
rina Marič 1978

mladinke U12: 8. Nika Kralj 1318
mladinci U12: 15. Tadej Murko 1407
mladinke U14: 17. Amalija Skok 1314
mladinci U14: 30. Naj Pivec 1460. 63. 

Nejc Butolen 1304
mladinci U16: 34. Tomaž Šuta 1618, 52. 

Klemen Kovačec 1488
mladinke U18: 17. Alja Janžekovič 1508
mladinci U18: 12. Andraž Šuta 2089, 

19. David Murko 2047, 65. Matjaž Zupanič 
1603

mladinci U20: 38. David Zagoršek 1894
veterani: 1. Aleksander Beljavski 2624, 

46. Janko Bohak 1946, 48. Martin Majce-
novič 1939

Silva Razlag

Šahovski kotiček

Mladi igralci tenisa so se na pripravah v Lovranu spoznavali z ne-
koliko intenzivnejšim načinom dela.

Foto: Črtomir Goznik

Naj Pivec (SD Ptuj)



Gornja Radgona je bila pred 

dvema tednoma v znamenju 

prve letošnje sejemske priredi-

tve. Družba Pomurski sejem je 

namreč obiskovalcem ponudila 

ogled Pomladnega sejma grad-

beništva, energetike, komunale 

in obrti ter Mednarodnega sejma 

trajnostnih tehnologij in zelene-

ga življenjskega sloga GREEN. 

V sklopu Pomladnega sejma se 

je na 8.200 kvadratnih metrih 

razstavnih površin predstavljalo 

150 razstavljavcev iz petih držav, 

GREEN pa je združil 70 razsta-

vljavcev iz štirih držav. Slavnostni 

govornik na otvoritveni slovesno-

sti je bil Aleš Cantarutti, državni 

sekretar v ministrstvu za gospo-

darski razvoj in tehnologijo. Pou-

daril je, da so časi za gradbeništvo 

zares težki, da pa si v ministrstvu 

prizadevajo za gradnjo 2. tira in 

za 3. razvojno os, sodelovali so 

tudi pri ustanovitvi direktorata 

za lesarstvo in pripravi zakona o 

javnih naročilih, pripravljenih pa 

je kar 450 milijonov evrov sred-

stev za razpise, ki bodo stimuli-

rali inovativnost predvsem malih 

in srednjih podjetij.

Ostalo le osem 
velikih gradbenih 
podjetij

O slabih številkah slovenske-

ga gradbeništva je v svojem na-

govoru več povedal predsednik 

uprave družbe Pomurski sejem 

Janez Erjavec. »Gradbeništvo, ki 

je motor gospodarstva, se vse 

od leta 2008 ne more pohvaliti 

s pozitivnimi trendi in nič bolje 

ne kaže tudi za leto 2016. Ob-

seg naročil v gradbeništvu se je 

prepolovil in posledično je od 

30 največjih gradbenih podjetij 

ostalo le osem. Gradbeništvo, ko-

munala, energetika, obrt nujno 

potrebujejo naročila in tudi bolj-

šo regulativo, boljše planiranje in 

dolgoročno vizijo razvoja.« 

Erjavec je dodal, da si izvajalci 

in še posebej podizvajalci veliko 

obetajo od nove zakonodaje na 

področju javnih naročil in gra-

dnje objektov, za dvig kazalcev 

pa si gradbinci želijo predvsem 

novih razvojnih projektov na 

področju infrastrukture, ko-

munale, energetike in obnove 

objektov.

Gornja Radgona � Pomladni sejem in sejem GREEN

Gradbeništvo še vedno v nezavidljivem položaju
»Gradbeništvo, komunala, energetika, obrt nujno potrebujejo naročila in tudi boljšo regulativo, boljše planiranje in dolgoročno vizijo razvoja,« meni predsednik uprave družbe 
Pomurski sejem Janez Erjavec.

Foto: NŠ

Srednješolci so na tokratnem Pomladnem sejmu v Gornji Radgoni pokazali tudi spretnosti v polaganju keramičnih ploščic.
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Meh: Sejmi 
priložnost tudi za 
obrtnike

O pomembnosti tokratne se-

jemske prireditve v Gornji Rad-

goni je govoril tudi predsednik 

Obrtno podjetniške zbornice Slo-

venije (OZS) Branko Meh. Dejal 

je, da se na takih sejmih obrtniki 

srečujejo, izmenjujejo izkušnje, 

se seznanjajo z novostmi in kup-

čujejo. Poudaril je tudi pomen 

OZS kot organizacije, ki obrtnike 

povezuje, informira, izobražuje in 

jim svetuje. Hkrati pa je pomem-

ben sogovornik vladi pri spreje-

manju zakonodaje. Pri tem se za 

vse drobno gospodarstvo trudijo, 

da bi pogoje gospodarjenja čim 

bolj izboljšali. Območne obrtno-

podjetniške zbornice so tudi na 

tokratni sejem privabile številne 

osnovnošolce in jih podrobno 

seznanile z blizu desetimi obrtni-

mi poklici, v katerih je povpraše-

vanje po izobraženi delovni sili, 

dijaki poklicnih srednjih šol pa so 

tudi tokrat v Gornji Radgoni po-

kazali svoje praktično znanje na 

številnih tekmovanjih.

Niko Šoštarič

14. - 16. 4. 2016
Gornja Radgona

POSKRBIMO ZA ZDRAVJE !

1. MEDNARODNI
SEJEM SODOBNE MEDICINE 

ZDRAVO DOGAJANJE 
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POSKRBITE ZA ZDRAVJE NA SEJMU MEDICAL OD 14. DO 16. APRILA 2016 V 
GORNJI RADGONI
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Radgonsko sejmišče ta četr-

tek, 14. aprila, znova odpira svo-

ja vrata. Družba Pomurski sejem 

v sodelovanju z Združenjem 

proizvajalcev in distributerjev 

medicinskih pripomočkov SLO-

MED in pod okriljem Ministr-

stva za zdravje pripravlja prvi 

mednarodni sejem moderne 

medicine Medical. V treh dneh 

– sejem bo trajal do sobote – se 

bo obiskovalcem, ki bodo tokrat 

ob brezplačnem parkiranju za 

vstop na sejem morali plačati 5 

(odrasli) oz. 3 evre (mladina), 

predstavilo natanko 100 raz-

stavljavcev iz Avstrije, Češke in 

Slovenije. Država partnerica na 

prvem sejmu Medical bo Češka, 

ki bo na razstavnem prostoru 

v okviru Združenja proizvajal-

cev in dobaviteljev medicinske 

opreme predstavila ponudnike 

medicinske opreme in pripo-

močkov iz Češke. Kot je dejala 

izvršna direktorica družbe Po-

murski sejem Mateja Jaklič, je 

namen skupne sejemske ude-

ležbe čeških partnerjev navezo-

vanje novih poslovnih stikov na 

slovenskem trgu.

Največji poudarek 
zdravju

»Sejem Medical bo razdeljen 

v tri segmente. V prvem se-

gmentu so razstavljavci, ki se 

predstavljajo na sejmu, v dru-

gem so pomembna in strokov-

na predavanja, posveti in okro-

gle mize, v tretjem segmentu 

pa je spremljevalni del, ki pa 

je namenjen laični publiki oz. 

tistim, ki so morda zboleli, ka-

kor tistim, ki menimo, da smo 

še zdravi in bomo razmišljali, da 

bomo zdravi tudi ostali,« je deja-

la Jakličeva, ki pričakuje, da bo 

že prvi sejem na tem področju 

v Gornjo Radgono privabil šte-

vilne obiskovalce. Med drugim 

bodo predstavljene pravice in 

možnosti, ki izhajajo iz obve-

znega, dopolnilnega in nad-

standardnega zdravstvenega 

zavarovanja, obiskovalci bodo 

seznanjeni z načeli sodobne in 

etične skrbi za zdravje, ponu-

dniki pa bodo ponujali dietetič-

no ponudbo jedi.

Na sejmu Medical bodo naj-

več pozornosti namenjali naj-

večji vrednoti, to je zdravju, 

je povedala Vesna Dajčman, 

projektna vodja sejma Medical. 

»Od tod tudi slogan sejma 'Po-

skrbimo za zdravje',« je dodala 

Dajčmanova. »Sejem bo pove-

zoval tako medicinsko stroko 

kot tudi gospodarstvo in po-

sameznike. Na eni strani bo 

predstavljal sodobne načine od-

krivanja, zdravljenja in lajšanja 

bolezni, na drugi strani pa bo 

poudarjal pomen preventive, 

krepitve in ohranjanja zdravja. 

V okviru razstavnega progra-

ma bo predstavljena pestra 

ponudba in širok nabor izdel-

kov,« je dodala Dajčmanova. V 

okviru Združenja proizvajalcev 

in distributerjev medicinskih 

pripomočkov SLO-MED se bo 

predstavilo 17 podjetij, ki bodo 

v sklopu skupne predstavitve 

obiskovalcem predstavila štiri 

področne skupine – za inkonti-

nenco, diabetes, rano in stomo. 

Veliko pozornosti 
bo namenjene 
preventivi

Ministrstvo za zdravje Repu-

blike Slovenije, Nacionalni in-

štitut za javno zdravje, številni 

razstavljavci, invalidske organi-

zacije in humanitarna društva 

bodo na sejmu Medical med 

drugim opravljali brezplačne 

meritve krvnega tlaka, krvnega 

sladkorja, holesterola, visceral-

ne maščobe, mineralne kostne 

gostote in gleženjskega inde-

ksa, strokovnjaki bodo brez-

plačno svetovali, predstavljali 

pa bodo novosti na področju 

vodenja sladkorne bolezni (mo-

bilne aplikacije).

Nacionalni inštitut za javno 

zdravje bo na razstavnem pro-

storu s presejalnim programom 

SVIT in z modelom debelega 

črevesa spodbujal ciljno popu-

lacijo k oddaji blata na prikrito 

krvavitev s sloganom »Ne bojte 

se sveta tam znotraj«. Svetovali 

bodo o zdravem življenjskem 

slogu, preprečevanju in zgo-

dnjem odkrivanju najpogo-

stejših bolezni. Za obiskovalce 

bodo izvajali demonstracijske 

delavnice nordijske hoje in test 

hoje na 2 kilometra, s katerim 

bodo izmerili telesno zmoglji-

vost in na podlagi rezultatov 

obiskovalcem svetovali ustre-

zno telesno dejavnost ter zdrav-

ju prijazno športno vadbo.

Miha Šoštarič

Gornja Radgona � Prihaja sejem Medical

Poskrbimo za zdravje
V treh dneh se bo obiskovalcem na prvem mednarodnem sejmu so-
dobne medicine v Gornji Radgoni predstavilo 100 razstavljavcev iz 
treh držav.
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Omenjeno združenje ima tre-

nutno 222 članov, na zboru pa 

jih je bilo prisotnih 40. V uvodu 

je predsednik združenja Alojz 

Filipič dejal, da so zadane nalo-

ge v letu 2015 tudi realizirali. V 

ospredju so bile aktivnosti, po-

vezane z ohranjanjem spomina 

na vojne dogodke iz leta 1991 

in prenašanje le-teh na mlajše 

rodove, sodelovali pa so tudi na 

številnih proslavah in spomin-

skih prireditvah. Filipič je kot 

dobro ocenil tudi sodelovanje z 

drugimi domoljubnimi organi-

zacijami. V predlogu programa 

dela za leto 2016 je Filipič izpo-

stavil posebna predavanja, na 

katerih bodo osnovnošolcem in 

dijakom podrobno predstavili 

osamosvojitveno vojno in domo-

ljubje, pripravili bodo razstavo 

o vojnih dogodkih v letu 1991 

v Ljutomeru, prav tako pa želijo 

v prleški prestolnici postaviti 

obeležje v spomin na dogodke 

iz osamosvojitvene vojne.

Ob tej priložnosti so bila po-

deljena številna odlikovanja. 

Med drugim je srebrno plaketo 

Zveze veteranov vojne za Slo-

venijo (ZVVS) prejel Jože Laba, 

bronaste plakete pa so dobili 

Marija Cmagar, Adolf Cmagar, 

Stanislav Rauter in Zvonimir Tr-

stenjak.

NŠ

Moravci v Slovenskih goricah � Zbor vojnih veteranov

Spomine na vojne dogodke iz leta 
1991 prenašajo na mlade
V hotelu Bioterme v Moravcih v Slovenskih goricah so letni zbor opravili člani Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Ljutomer. 

Foto: NŠ

Predsednik pokrajinskega odbora ZVVS za Pomurje Branko Bratkovič je srebrno plaketo podelil 
Jožetu Labi.

Strokovna komisija v sestavi 

Cvetka Sakelšek (predsednica), 

Slavko Žalar, Barbika Žunič, Mi-

hael Kuhar in Ernest Novak je 

ocenila 113 vzorcev po medna-

rodni lestvici do dvajset točk. Po 

oceni komisije so tudi tokrat po-

skušeni vinski vzorci na visokem 

nivoju, povprečna ocena vseh 

vinskih vzorcev, ki jih je komisija 

poskusila, pa je krepko preko 18 

točk. 

V posameznih vinskih sortah 

so največ točk prejeli naslednji 

vinogradniki: Roman Košar iz 

Ljutomera (zvrst, 18,17 točke), 

Miroslav Vaupotič iz Radomer-

ščaka (šipon, 18,27), Zdravko 

Marič z Zgornjega Kamenščaka 

(laški rizling, 18,47), Franc Kolbl 

s Cvena (zeleni silvanec, 18,13), 

Vinogradništvo Sodec iz Koprive 

(beli pinot, 18,43), Miran Ple-

menič s Koga (šardone, 18,57), 

Vinogradništvo Lesjak – Smej 

(sivi pinot, 18,10), Miran Pleme-

nič s Koga (renski rizling, 18,60), 

Zdravko Marič z Zgornjega Ka-

menščaka (sauvignon, 18,50), 

Vinogradništvo Štefan Krampač 

iz Koprive (traminec, 18,37), 

Miran Plemenič s Koga (muškat 

otonel, 18,40), Vinogradništvo 

Pivičan Kosi iz Drakovcev (ru-

meni muškat, 18,47), Vinogra-

dništvo Lipovec iz Radomeršča-

ka (modri pinot, 18,03), Suzana 

Kolbl s Cvena (modra frankinja, 

17,97), Turistična kmetija Frank-

Ozmec iz Slamnjaka (peneče 

vino, 18,13), Turistična kmetija 

Franc-Ozmec iz Slamnjaka (laški 

rizling – pozna trgatev, 18,67), 

Emil Trop iz Lahoncev (šardone 

– pozna trgatev, 18,53), PRA-Vi-

no Čurin Prapotnik s Koga (ru-

meni muškat – izbor, 19,20) in 

Vinoreja Kaučič iz Gresovščaka 

(renski rizling – vino iz sušenega 

grozdja; 19,43).

MŠ

Ljutomer � Ocenjevanje vinskih vzorcev

Zmaga vinu iz sušenega grozdja
Društvo vinogradnikov in prijateljev vina Ljutomer, ki ga od začetka tega leta vodi novi pred-
sednik Stanislav Kaučič, je pripravilo že 22. ocenjevanje vin. Najvišjo oceno je prejelo vino iz 
sušenega grozdja.

Foto: MŠ

V Ljutomeru so vinske vzorce ocenjevali že 22. leto zapored.

Mladi parlamentarci iz vseh 

sedmih osnovnih šol na Ormo-

škem (OŠ Ormož, OŠ Stanka 

Vraza Ormož, OŠ Ivanjkovci, OŠ 

Miklavž pri Ormožu, OŠ Velika 

Nedelja, OŠ Sveti Tomaž in OŠ 

Središče ob Dravi ) so na »politič-

nem parketu« debatirali na temo 

pasti mladostništva. Na slednje 

so v pozdravnem nagovoru po-

leg predsednice MZPM Ormož 

Aleksandre Kociper opozorili 

še župani vseh treh občin, Alojz 

Sok, Mirko Cvetko in Jurij Borko. 

Po uvodnem nagovoru je sledil 

kratek kulturni program, ki ga 

je pripravila predsedujoča OŠ 

Sveti Tomaž. Tomaževski osnov-

nošolci pa so tokratno zasedanje 

popestrili še s kratkimi filmčki.

Razpravo, ki so jo razdelili na 

tri sklope: mediji, odvisnosti in 

medosebni odnosi, so začeli s 

predstavitvijo poročil, nato je 

sledila debata. Kot so sklenili, so 

mediji sestavni del naše kulture, 

ki s svojim vplivom posegajo na 

številna področja našega življe-

nja. »V današnjem medijskem 

času so najbolj izpostavljene 

osebe v obdobju odraščanja – 

to so mladostniki. V tej poplavi 

medijev in informacij se je res 

težko znajti. Veliko podatkov je 

lažnih ali neverodostojnih, virtu-

alni svet socialnih omrežjih nas 

ločuje od resničnosti. Vse to ima 

negativen vpliv na oblikovanje 

mladostnika, negativen vpliv pa 

imajo tudi odvisnosti. Naprej po-

mislimo na droge, ampak ljudje 

smo odvisno od marsičesa – re-

cimo od zdravil, hrane, pijače, 

televizije in celo računalniških 

igric. Zato se mladostniki, ki se 

znajo in zmorejo spopasti s kon-

flikti, ne znajdejo v skušnjavi, če 

jim kdo takrat, ko zaidejo v teža-

vo, ponudi drogo. Drugače pa je 

s tistimi, ki se ne znajo spopadati 

s tem,« je med drugim povedala 

Meta Majcen iz OŠ Sveti Tomaž.

Mladi parlamentarci pa so 

razmišljali tudi o medosebnih 

odnosih: »Ugotovili smo, da se 

velikokrat pojavita dve besedi 

nasprotnega pomena z roko v 

roko – molk in pogovor. Veliko 

časa preživimo pred računalni-

kom in televizijo, zato se pozabi-

mo tudi pogovarjati. Posledično 

imajo mladostniki veliko težav s 

komuniciranjem z družino, pri-

jatelji in drugimi. Vse to bi po-

pravili, če bi se začeli malo bolj 

pogovarjati in poslušati. S tem bi 

izboljšali medsebojne odnose v 

družini, prijateljske in sosedske 

odnose. Ker pa je vsak izmed nas 

edinstven in poseben, se mora 

zavedati, da ima možnost in po-

tencial, da bi živel ustvarjalno in 

polno življenje. Ima pa pravico 

tudi do tega, da sprejema in ljubi 

samega sebe, takšen kot je, in da 

sprejema tudi druge, ki so morda 

drugačni.«

Kot so še sklenili, bodo priho-

dnje leto debatirali o tem, kako 

je v našem okolju poskrbljeno za 

ljudi s posebnimi potrebami.

Monika Levanič

Ormož � 10. medobčinski otroški parlament

O pasteh mladostništva
Minuli torek je v beli dvorani ormoške grajske pristave pod okriljem Medobčinske zveze prijateljev mladine (MZPM) občine Ormož in OŠ Sveti Tomaž 
potekalo zasedanje 10. medobčinskega otroškega parlamenta občin Ormož, Središče bo Dravi in Sveti Tomaž. 21 mladih parlamentarcev je tokrat 
razpravljalo o pasteh mladostništva.

Foto: ML

21 mladih parlamentarcev je tokrat debatiralo na temo pasti mladostništva, prihodnje leto pa bo beseda tekla o tem, kako je v našem 
okolju poskrbljeno za ljudi s posebnimi potrebami.
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Konec lanskega oktobra je žu-

pan Ivan Žagar v okviru projekta 

oskrba s pitno vodo, ki se izvaja 

na območju slovenjebistriške ob-

čine, podpisal aneks k osnovni 

pogodbi za dodatna sredstva pod-

jetju Region, ki je izvajalo nadzor 

in strokovno svetovanje. S podpi-

som aneksa je bilo podjetje upra-

vičeno do 60.000 evrov z DDV, 

pred podpisom do 46.200 evrov. 

In zakaj je do aneksa prišlo? Zara-

di zamenjave izvajalca gradbenih 

del (zoper izvajalca Nizke gradnje 

Ptuj je bil sprožen stečajni posto-

pek), zaradi spremembe zakono-

daje na področju davka na doda-

no vrednost, zaradi spremembe 

izvajanja strokovnega nadzora, 

pa tudi zato, kot že v uvodu ome-

njeno, zaradi povečanega obsega 

cevovoda.

Svetnika Repoluska in tudi nas 

je zanimalo, zakaj je na prvotno 

predvideni dolžini 26,4 km ce-

vovodov prišlo do takšnega od-

stopanja. »V času priprave vloge 

za potrditev pomoči, ki je predvi-

devala izgradnjo vodovodnih ce-

vovodov v skupni dolžini 26.425 

metrov, je ministrstvo dovolje-

valo, da se v okviru kohezijskega 

projekta izvedejo zgolj primarni 

cevovodi, sekundarne cevovode, 

ki so potrebni za funkcioniranje 

sistema, pa naj bi upravičenec 

izvedel z lastnimi sredstvi in na 

ta način zagotovil celovitost pro-

jekta. Naknadno si je ministrstvo 

premislilo in je v okviru kohezij-

skega projekta dopuščalo tudi iz-

vedbo sekundarnih cevovodov, ki 

so bili nujni za zagotovitev ciljev 

operacije. Posledično je Služba 

Vlade RS za razvoj in evropsko ko-

hezijsko politiko izdala odločbo o 

spremembi odločbe, s katero se 

je potrdilo povečanje izgradnje 

vodovodnih cevovodov na 31.657 

metrov, ki so vgrajeni na vodo-

vodnem cevovodu Šikole–Slo-

venska Bistrica in vodovodnem 

cevovodu Šmartno–Pokoše,« so 

pojasnili na občini. 

V okviru projekta so bili zgraje-

ni trije vodohrani: Velenik, Črnec 

in Bojtina. Investicija je obsegala 

izgradnjo cevovoda Šikole–Slo-

venska Bistrica v skupni dolžini 

16,6 kilometra in rekonstrukcijo 

cevovoda Šmartno–Pokoše v sku-

pni dolžini 15 kilometrov. Skupna 

vrednost je obsegala nekaj manj 

kot devet milijonov evrov. Je pa 

investicija pripomogla k izboljša-

nju oskrbovalnih tlakov v omrež-

ju in k manjšim vodnim izgubam 

v omrežju ter večji požarni var-

nosti.

Mojca Vtič

Slovenska Bistrica � Voda po novih ceveh že teče, odprtja še ni bilo

Pet kilometrov dodatnih cevovodov 
ni posledica napake
Po novih ceveh slovenjebistriškega vodovodnega sistema je preteklo že precej kubičnih metrov vode, še vedno pa se porajajo vprašanja okrog pro-
jekta, ki se je sklenil konec lanskega leta. Tako je svetnika Ludvika Repoluska na zadnji seji zanimalo, zakaj se je dolžina vodov v okviru projekta 
povečala za kar pet kilometrov.

FOTO: Mojca Vtič

V okviru devetmilijonskega projekta so bili zgrajeni trije vodohrani in 31 kilometrov vodov. (fotografija je simbolična)

Na predavanju je povedal, 

da medtem ko se oglaševalski 

dohodki medijem znižujejo, 

ti enormno rastejo spletnemu 

velikanu Googlu in Facebooku, 

torej platformam, ki novice ob-

javljajo. Kriza pa se ne nanaša 

samo na zmanjšanje bralstva in 

oglaševalskih dohodkov, temveč 

tudi na delovne pogoje novinar-

jev. Slaček Brlek je povedal, da 

se čedalje več dela opravi preko 

s. p.-jev, avtorskih pogodb, torej 

oblik, ki ne zagotavljajo varno-

sti. Ob tem pa so posledice eko-

nomske krize in krize medijev 

najbolj občutili ravno zaposleni, 

tako z nižanjem plačil kot zmanj-

ševanjem kadra, je dejal. Na dru-

gi strani pa naj bi novinarstvo 

vedno bolj postajalo podobno 

recikliranju, torej povzemanju 

sporočil za javnost in odvisno 

od tiskovnih agencij. 

In ravno na to recikliranje in 

zavajajoče naslove ali vsebine 

so opozorili prisotni na preda-

vanju, tako je ena izmed sluša-

teljic dejala: »Včasih smo verjeli 

vsemu, kar je bilo zapisano v 

časopisu, sedaj pa bi se morali 

najprej naučiti, kako ločiti zrnje 

od plev.« Prav tako so se zbrani 

strinjali, da bi bilo treba otroke 

in ostale medijsko opismeni-

ti, kako pa to izpeljati, je pa že 

vprašanje za kakšno drugo pre-

davanje.

MV

Slovenska Bistrica � O krizi novinarstva

Zaton tradicionalnih novičarskih 
organizacij in slabšanje pogojev
O krizi novinarstva je v Slovenski Bistrici pred dnevi razmišljal Aleksander Sašo Slaček Br-
lek s Fakultete za družbene vede. Slovenjebistričan Slaček Brlek se je odzval na povabilo 
Kluba novinarjev Slovenska Bistrica in med drugim izpostavil zaton tradicionalnih novičar-
skih organizacij in slabšanje delovnih pogojev.

Foto: Mojca Vtič

Povabilu Kluba novinarjev Slovenska Bistrica se je odzval Aleksander Sašo Slaček Brlek, ki je 
predaval o krizi novinarstva. 

Animateka po Animateki, ki 

bo tokratni izbor filmov popelja-

la še v Celje, Idrijo, Kranj, Novo 

Gorico, Sežano in Vrhniko, se 

bo že peto leto zapored ustavila 

tudi na Ptuju. V mestnem kinu si 

bo to soboto, 16. aprila, mogoče 

brezplačno ogledati tri sklope 

projekcij: ob 10. uri sklop Rume-

ni slon, ob 16. uri Rdeči slon ter 

ob 19. uri Glavni program. Ru-

meni slon je namenjen malčkom 

med četrtim in osmim letom sta-

rosti, ki so jim prilagodili vsebi-

no in zahtevnost filmov, pa tudi 

dolžino programa, ki s sedmimi 

filmi znaša pol ure. Rumeni slon 

bo pravzaprav posebna izdaja 

Kino vrtička, saj bo filmom sle-

dila še delavnica optičnih igrač. 

Sklop Rdeči slon pa je namenjen 

starejšim otrokom, zajema šest 

kratkih filmov in je dolg 43 mi-

nut. 

Glavni program je zaradi zah-

tevnejše vsebine namenjen mla-

dostnikom od 14. leta naprej in 

odraslim, s sedmimi filmi pa tra-

ja 71 minut. »Večina misli, da so 

animirani filmi samo za otroke, 

vendar pa je glavni program na-

menjen prav odraslim,« pojasnju-

je Nina Milošič iz Mestnega kina 

Ptuj. Program je sestavljen iz fil-

mov, ki so na Animateki prejeli 

nagrade in posebne omembe ali 

pa so jih prepoznali kot kakovo-

stne in vredne ogleda. Vodja pro-

jekta Animateka po Animateki 

Sanja Čakarun dodaja: »Kot je že 

v navadi, so se v programu znašli 

predvsem filmi, ki spodbujajo h 

kritičnemu razmisleku o vsem, 

kar nas obdaja. Odstirajo pogled 

v raznolik svet animirane ume-

tnosti in nam na različne načine 

prinašajo tako dobro znane kot 

tudi povsem nove podobe ter 

občutja.«

Eva Milošič

Ptuj � Animateka po Animateki

Animirani filmi niso samo za otroke
V Mestnem kinu Ptuj bodo prikazali izbrane avtorske kratkometražne animirane filme z za-
dnjega, dvanajstega mednarodnega festivala animiranega filma Animateka. Ta je vsako leto 
v prvem tednu decembra v Kinodvoru in Slovenski kinoteki v Ljubljani.

Foto: Animateka po Animateki

Animirane filme, tudi Življenje s Hermanom H. Rottom (na sliki), si bo mogoče ogledati brezplačno.



boste mnogi imeli tudi težave pri 
pravilnem zalivanju. Premoker 
substrat za pol dneva lahko že 
pomeni začetek gnitja rastlin.

Danes dobite tudi substrate z 
nekoliko višjo ceno, ki pa že vse-
bujejo gnojila, ki naj bi dajala ra-
stlinam hrano 6 mesecev. Če ste 
že do sedaj uporabljali taka gno-
jila, le da ste jih sami morali me-
šati v substrat, z njimi pa ste bili 
zadovoljni, je to za vas idealno.

Sama menim, da ne morete 
zgrešiti, če nabavite substrat pri 
vrtnarjih, ki prodajajo tudi bal-
konske rastline, ti zagotovo ne 
bodo kupili substrata, ki ni pre-
izkušen, za katerega ne vedo, ali 
bo v redu.

Če imate fi nančne težave, je 
bolje, da se odločite raje za manj 
cvetočih korit in posod. Tem pa 
zagotovite odlične pogoje, da 
boste imeli z njimi poleti vese-
lje. Rastline, ki rastejo v kar je 
možno najboljših pogojih zanje, 
imajo tudi vedno manj težav s 
škodljivci in boleznimi.

Posebnost so korita 
z vodno rezervo

Namesto izbire substrata, ki 
zadržuje več vode, raje izberite 
korita z vodno rezervo. Ta vam 
bodo zagotavljala dovolj vlage 
za rastline v pekočih, sončnih 
dnevih. Pravilna izbira posod pa 
bo izločila možne negativne po-
sledice preveč vode v območju 
korenin rastlin.

Omenjena korita, zdaj do-
bimo pri nas tudi že zanimive 
lonce, imajo veliko prednosti, pa 
tudi nekaj omejitev.

Prva prednost je tudi ta, da so 
korita zelo široka in lahko vanje 
posadite veliko rastlin z različni-
mi zahtevami po vodi. Če ima-
te korita pod streho, potem ne 
razmišljajte; ko bo treba nabaviti 
nova korita, se odločite za ta.

Tisti, ki imate korita na dež-
ju izpostavljenih mestih, bodite 
nekoliko previdnejši. Predvsem 
poiščite taka, ki imajo ob vodni 

rezervi tudi luknjice, kjer bo od-
večna voda lahko odtekla. Vsa 
teh luknjic nimajo. Mogoče sicer 
lahko luknjice izvrtate tudi sami 
tik pod ploščo, ki ločuje vodno 
rezervo od zemlje.

Drugi pomemben element teh 
korit so tudi merilniki, ki nam 
pokažejo, koliko vode je v rezer-
voarju. Ti so običajno stekleni, 
zato se včasih razbijejo. Trgovci 
vas na to ne opozorijo. Včasih 
jih zaradi kraj celo sami pospra-
vijo na varno in vam jih pozabi-
jo ponuditi h koritom. Brez teh 
merilnikov boste težko povsem 
izkoristili potencial teh korit.

Korita morajo imeti tudi po-
sebne paličice, s katerimi držimo 
korito skupaj po širini. Ker so 
široka in relativno plitka zaradi 
vodne rezerve, bi drugače robovi 
odstopali od zemlje, korenine ra-
stlin pa bi se znašle v zraku, kjer 
bi odmrle. Zato morajo biti te 
plačice priložene koritu, pa tudi 
uporabljati jih morate seveda, 
čeprav so ob sajenju nekoliko 
moteče.

Sama sem navdušena nad nji-
mi. Predvsem so mi všeč zato, 
ker je potem omejitev pri zasaja-
nju naših korit samo še domišlji-
ja in izbira rastlin. Korita pa lah-
ko zasadimo pisano, moderno, v 
njih pa vedno preizkušamo tudi 
nove rastline.

Komur je ovira strošek, naj 
spet ravna tako, kot sem že na-
pisala zgoraj, zmanjša naj število 
korit. Boste videli, poleti vam 
bodo cvetlice vrnile strošek in 
trud z neumornim cvetenjem. 

Kaj pa se dogaja na 
zelenjavnem vrtu

Poglavitna novica je, da se je 
že začel nalet čebulne muhe. Pre-
tekli teden je sicer zelo pihalo, pa 
je vendarle poškodb, ki jih pov-
zroča njeno prehranjevanje pred 
zaleganjem jajčec, veliko več 
kakor pred tednom dni. To po-
meni, da se s pokrivanjem mudi. 
Če je možno in imate pri roki 

Ničesar še ne vemo, kaj nam 
bo prinesel april. Nizke tempe-
rature lahko povsem ustavijo rast 
cvetočih rastlin. S sajenjem se 
vam mudi, da bi imeli balkone 
in okna čim prej lepa, v bistvu 
pa se potem rastline ne bodo 
premaknile naprej mesec dni ali 
več. Jaz jih kar pustim, naj se še 
malo »crkljajo«, kot je rada rekla 
velika vrtnarica Ruth Reš, na to-
plem pri vrtnarjih. Poleg tega so 
mačehe v koritih zdaj ravno naj-
lepše. Jaz bom svoje pustila vsaj 
še mesec dni cveteti. 

Skrajni čas, da na 
prosto prestavimo 
potaknjence

Upam, da ste po večini to že 
naredili. Postavimo jih sicer na 
zavetna mesta, ob zidovih hiš, 
kjer jih ne bo poškodoval veter. 
Če so še vedno notri, potem jih 
tudi ne postavimo takoj na son-
ce, saj so zanj prenežni. Če so 
novi poganjki zelo bledi, potem 
jih postavimo v senco. Najprej 
jih zalijemo s pripravki na osno-
vi morskih alg, ki jim dodamo 
tekoča železova gnojila. Tako 
tretiranje ponovimo še dvakrat 
v petdnevnem presledku. Če 
boste sadili samo svoje rastline, 
potem je najbolje, da jih tudi kar 
takoj presadite v nov substrat. 
Ja namerno sem napisala tujko, 
besedo substrat. Mnogi menijo, 
da je domača zemlja najboljša za 
rastline, saj v taki rastejo tudi v 
naravi. Pa vendarle ni čisto res 
tako. 

Ne nabavi substrata, 
zemlje ne varčujemo

Večina cvetlic se bolje počuti 
v nekoliko zakisanih tleh. Ze-

mlja na vrtovih ima običajno 
visok pH (je vsaj nevtralna, če ne 
deloma alkalna, bazična). Tudi 
domači komposti so po večini 
bazični. Zato take domače me-
šanice žal več niso primerne za 
naše balkonske rastline. 

V trgovinah in vrtnih cen-
trih nam ponujajo veliko število 
različnih substratov. Kako torej 
izbrati. Vendar je resnica, ki je 
mnogi ne boste radi slišali, taka, 
da kakovostni substrati ne sodijo 
med tiste, ki so najbolj poceni. 
A kaj, ko se poceni substrati le 
redkokdaj ali skoraj nikoli ne 
obnesejo. 

Druga promocijska zanka je, 
da naš substrat pa ima v sebi to 
in to, zaradi tega dalj časa zadr-
žuje vodo, ne bo suše v lončkih. 
Tudi tega vsaj jaz ne priporo-
čam tam, kjer so korita in lonci 
izpostavljeni tudi padavinam. 
V primeru močnejših padavin 
bodo nastale težave, prav tako pa 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Bliža se tudi čas sajenja balkonskih lepotic
Topli dnevi letos nas bodo hitro premamili, da bi si balkonske lepotice hitro zasadili. Sama sem v dvajsetih letih ugotovila, da 
kljub vsemu pretirano hiteti ne gre. Zagotovo pa je zdaj čas, da začnemo o sajenju razmišljati. Kje torej začeti? 

kakšen pripravek na osnovi mor-
skih alg, pred prekrivanjem za-
lijte posevek s tem pripravkom. 
Pojavljajo se tudi resarji, tudi na 
prostem. Zato je smiselno na 
večjih površinah, kjer je čebula 
seveda že zunaj ali por presajen, 
ukrepati z ustreznimi, v Sloveniji 
registriranimi pripravki. Dobra 
novica pa je, da imamo v ta na-
men registriran celo v ekološkem 
kmetijstvu dovoljen pripravek, 
ki vsebuje spinosad, izvleček de-
lovanja posebnih bakterij, torej 

uporabite raje tega. Prav tako 
je možna uporaba entomopato-
genih ogorčic, ki pa jih je treba 
naročiti po pošti in uporabiti v 
naslednjih petih dnevih od izida 
tega članka seveda.

Prav tako pa se je na rumene 
lepljive plošče ujela prva zele-
nina muha. Tisti, ki že imate 
presajeno zeleno ali peteršilj, 
jih zdaj pokrijte. Žal ekološkega 
pripravka, ki smo ga uporabljali 
lani, ni več med registriranimi 
sredstvi za uporabo v kobulni-
cah, zato preostane samo upo-
raba neem tonika, če ga kje na 
Štajerskem lahko najdemo. 

Trenutna temperatura zemlje 
omogoča sajenje in setve skoraj 
vseh vrtnin, vsekakor pohitite s 
sajenjem čebulčka, graha, boba 
in česna pa sama ne bi več sadila.

Čeprav so se v vrtnih centrih 
že pojavile prve sadike kumar in 
bučk, te na prosto še nikakor ne 
sodijo. Lahko pa jih posadite v 
rastlinjake. Vsekakor pa lahko 
posejete semena buč, bučk in 
kumar, pa tudi nizkega stročjega 
fi žola v lončke, da boste vzgoji-
li sadike, ki bodo primerne za 
presajanje ravno okoli 1. maja, 
ko pa bo vremenska napoved že 
segla tako daleč, da bomo zane-
sljivo vedeli, da nam mraz ne bo 
uničil rastlin. Zdaj je tudi čas za 
setev za vzgojo sadik cvetlic, ki 
bodo poleti krasile vaše vrtove. 
Niso pa samo za okras. Enoletni-
ce privabljajo in tudi hranijo ko-
ristne žuželke, ki nam bodo po-
tem pomagale v boju s škodljivci 
na vrtu. Zato naj bodo vedno 
pomešane na vrtu ob vrtninah in 
predvsem ob rastlinjakih.

Miša Pušenjak

Genomska selekcija pri 
lisasti pasmi

Govedorejsko razvite države so v zadnjih letih vpeljale nov 
način selekcije (genomsko selekcijo), ki temelji na uporabi ge-
nomskih informacij. Na primer v sosednji Avstriji so zelo aktivni 
pri uporabi genomske selekcije, saj rejci v svojih hlevih uporabl-
jajo tudi preko 90 odstotkov mladih genomsko testiranih bikov. 
Genomska selekcija omogoča lažjo odbiro mladih živali. Zaneslji-
vost plemenskih vrednosti je približno enkrat višja kot pri odbiri po 
podatkih pedigreja. S to metodo selekcije lahko odbiramo živali 
kmalu po rojstvu. Pri klasični selekciji za genetsko vrednost bika 
potrebujemo 5 do 6 let (ko je poznana mlečnost njegovih potomk). 
Z rano uporabo genomske selekcije lahko zmanjšamo genetski 
interval in s tem povečamo genetski napredek. Na primer pri last-
nostih mlečnosti lahkogenetski napredek povečamo za dvakrat. 
Velika prednost genomske selekcije je tudi odkrivanje genetskih 
napak (pri lisasti pasmi je trenutno znanih šest genetskih napak), 
karomogoča kontrolo in zmanjševanje deleža teh napak v popu-
laciji. Genomska selekcija je tudi pripomoček za preprečevanje 
parjenja v sorodstvu ter omogoča določanje brezrožnosti pri živa-
lih. Z vpeljavo genomske selekcije bo treba tudi znatno spremeniti 
rejske programe. 

Zveza društev rejcev govedi lisaste pasme je skupaj z Kme-
tijsko-gozdarskim zavodom Ptuj konec leta 2014 podpisala po-
godbo s tujimi rejskimi organizacijami o izvajanju genomske se-
lekcije. V letu 2015 je bilo genotipiziranih približno 50 mladih in 
čakajočih bikov iz Slovenije. Kljub majhnemu številu genotipizacij 
so genomske vrednosti bikov zelo spodbudne. Prvi genomsko 
testirani biki bodo vključeni v osemenjevanje v sredini letošnjega 
leta. Pri lisasti pasmi v začetku leta 2017 v celoti prehajamo na 
genomsko selekcijo, kar pomeni, da v katalogu bikov ne bomo več 
predstavljali mladih bikov, temveč samo testirane bike (klasične in 
genomske plemenske vrednosti).

Uspeh genomske selekcije bo odvisen od zaupanja rejcev v na-
povedane genomske plemenske vrednosti. Zaupanje v genomsko 
selekcijo boste rejci dokazali z uporabo mladih genomsko testi-
ranih bikov ter se s tem pridružili govedorejsko razvitim državam, 
kjer rejci brez zadržkov uporabljajo prednosti genomske selekcije.

Strokovni vodja za lisasto pasmo
Jože Smolinger, mag. kmet.

KGZS – Zavod Ptuj sporoča

Foto: Miša Pušenjak

Kmalu bomo sadili tudi balkonsko cvetje. Čeprav ga mnogi že kupujejo, je za večino teh lepotic zunaj 
še prehladno.

Foto: Miša Pušenjak

Takole zgleda lopov, ki je lani 
naredil toliko škode na zeleni, 
pastinaku, peteršilju in seveda 
luštreku: zelenina muha, ujeta 
preteklo sredo.

Vir: KZ Ptuj
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Kot smo v naši rubriki že po-
ročali, je Ljubljana že 17. leto 
zapored v aprilu v znamenju 
klubskega festivala z najdalj-
šo tradicijo – ORTO FESTA. 
Omenjeni glasbeni dogodek 
že vrsto let spodbuja delovanje 
klubske scene in bogati kultur-
ni utrip naše prestolnice. V 27 
dneh bo na odru Orto bara glas-
bene sladokusce navduševalo kar 
34 domačih in tujih glasbenih 
skupin. Festival so z razproda-
nim in čisto posebnim koncer-
tom odprli Big Foot Mama, 
zaključil pa ga bo Pero Lovšin. 
V drugem tednu živahnega festi-
valskega dogajanja med številni-
mi nastopajočimi  izpostavljamo 
zasedbi Urban & 4 ter Niet. 

Big Foot Mama
Foto: splet

1. –FADEDFAFADED – ALAN WALKER/ ISELIN SOLH ALAN WALKER/ ISELIN SOLHHEIALAN W EIN WA KER/ ELIN
22. SARS –7 YYEARS  LUKAS GRAHAML
3. 3. HYMN FOR THE WEEKEND –YMN FORHHYMMN F E WEEKEND – COLDPLAY/BEYONCE/BEEYOONC COL
4. LOVE YOURSELF –OUYOU ELF – USTIN BIEBER JUSTIN BIEBE
5. I TOOK A PILL IN IBIZA –K A P BIZ  MIKE POSNERR PO
6. SOMETHING IN THE WAY YOU MOVE –THINGT HE WAY YOU MO  ELLIE  ELLILI
GOULDINGNG
7. ONE CALL AWAY-AL AWAALL A CHARLIE PUTH-
8. PILLOWWTA K –TALK ZAYN Z
9.  STREESED OUT –ESE OUTED O  TWENTY ONE PPILLOTSTS
10. IF YOU EVER WANT TO BE IN LOVEVE U E – WEVER ES BAY JAAME
11. NO – AN TRAINOR M AMEGHA

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak
Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

S slovenskih glasbenih odrov

Priporočamo v branje ...

Mark Crick:

Kafkova juha
Tokrat smo pobrskali po knjižni 
polici letošnje Bralne značke 
za odrasle v Knjižnici Ivana 
Potrča Ptuj.

Vsebina: Greta je mlada Američanka, ki beži pred 
nasilnim partnerjem. Poleg tega želi ubežati svetu, ki ga 
nikoli ni zapustila, zato odide v Anglijo, kjer naj bi bila 
varuška osemletniku z imenom Brahms. Toda ko pride 
v odročni dvorec na angleškem podeželju (kjer seveda 
ni interneta in brezžičnega telefonskega signala), se 
izkaže, da sta starša zelo stara človeka, čisto preveč, 
da bi lahko imela osemletnika. Izkaže se, da je njun sin 
v resnici otroška lutka, do katere se obnašata, kot da je 
živ. Njun sin je namreč pred 20 leti umrl v požaru. Starša 
takoj po Gretinem prihodu spakirata kovčke in odideta 
na dolgo zaslužen odpust in pretreseno dekle pustita 
samo v velikem, praznem in srhljivem dvorcu. S še bolj 
srhljivo lutko ...

Po vsebini je jasno, da je to fi lm, ki je namenjen samo 
ljubiteljem grozljivk in občinstvu, ki si želi na deževni večer 
izklopiti možgane in se sprostiti ob žanrskem fi lmu. Vendar 
je oznaka grozljivka, s katero fi lm tržijo, zavajajoča. Ob njej 
pričakujemo običajno avtopilotsko zgodbo, ki je tukaj ne 
bomo ponovili, da ne bi povedali preveč. Film se sicer začne 
prav na tak način, toda v drugi polovici, zlasti proti koncu, 
zaide v drugačno smer, kar mu gre kvečjemu šteti v dobro, 
čeprav moramo priznati, da tudi ta ‘nova’ smer ni prav nič 
izvirna.

Ta kanadski fi lm je zastavljen dokaj prizemljeno. Ne 
domišlja si, da je kaj več kot to, kar je. Nobena plat fi lma se 
ne trudi s presežki. Režija je opravljena korektno, scenarij 
je prav tako korekten (vključno z obveznimi nelogičnostmi, 
značilnimi za ta žanr), montaža je učinkovita, glasba so le 
zvoki, ki poudarjajo dojemanje prizora, igralske stvaritve 
so zadovoljive itd. Toda to ne pomeni, da je vse skupaj 
dolgočasno. Korektnost izvedbe da namreč vedeti tudi to, 
da so avtorji poznavalci žanra, da vedo, zakaj kakšna stvar 
v kontekstu grozljivke ali trilerja deluje in vse te sestavine 
so zamesili v hlebec navadnega kruha, ki je dovolj dober za 
zaužitje, ni pa gurmanski presežek.

Če niste ljubitelj tovrstnega žanra, pa seveda lahko fi lmu 
očitamo prav vse. Od igralke, ki je kanček prestara za vlogo 
mladenke, do občutka, da se fi lm kljub svojim razmeroma 
vitkim 96 minutam zdi dolg dve uri in pol, do prej omenjenih 
nelogičnosti, da zdrs glavne junakinje v norost ni prikazan 
dovolj dobro, da bi se z njim poistovetili, najbrž pa jih bo 
najbolj razočaral konec, ki z obljubo nadaljevanja najbrž 
vzbudi večjo grozo kot zgodba v fi lmu. Avtorji očitno upajo, 
da bi se osrednji negativec med občinstvom prijel v slogu 
Freddyja iz Nočne more v ulici brestov, Jasona iz Petka 
13., še bolj pa znamenite fi lmske morilske lutke Chuckyja, 
ki so jo v tem fi lmu nekako zlili skupaj z vizualno podobo in 
zgodbo Fantoma iz opere. Sodeč po dobičku, ki ga je fi lm 
prinesel (40 milijonov dolarjev za 10 milijonov fi lmskega 
proračuna), vsekakor imajo priložnost ustvariti novega 
srhljivega zlikovca, ki bi se ga gledalci z užitkom bali, toda 
hkrati se zastavlja vprašanje, ali je v teh anemičnih digitalnih 
časih to dolgoročno sploh še možno.

Matej Frece

Filmoljub

Utelešeno zlo
Cineplexx in Kolosej  Maribor

The Boy
Igrajo: Lauren Cohan, Rupert Evans, James Russell, Jim 
Norton, Diana Hardcastle, Ben Robson
Režija: William Brent Bell
Scenarij: Stacey Menear
Žanr: triler
Dolžina: 96 minut
Leto: 2016
Država: ZDA

Foto: splet

benem prostoru. Skupina v letu 
2016 napoveduje izid dvojnega 
studijskega albuma.

(Sreda, 13. aprila) bosta 
nastopili zasedbi Avven in Pu-
ppetz. Predvsem slednji v slo-
venski glasbeni prostor s svojim 
zadnjim albumom Top of Th e 
World prinašajo val pozitivne, 
optimistično naravnane in ža-
nrsko zrelejše glasbene rock po-
dobe.

(Četrtek, 14. aprila) nas po 
besedah organizatorja z nasto-
pom zasedbe Urban & 4 čaka 
eden izmed vrhuncev letošnje-
ga Orto festa. Damir Urban, 
nekdanji frontman kultne reške 
rockovske skupine Laufer, ki je 
razpadla sredi devetdesetih let 

prejšnjega stoletja, je kmalu za-
tem ustanovil zasedbo Urban & 
4, v katero je vključil še štiri uve-
ljavljene reške glasbenike. 

(Petek1,5. aprila) bodo Ni-
eti v ljubljanskem Ortu odigrali 
koncert ob zaključku šestmeseč-
ne klubske turneje po Sloveniji, 
na kateri promovirajo lani jeseni 
izdani CD z naslovom V bližini 
ljudi. Oba doslej izdana singla z 
nove plošče sta naletela na odli-
čen odziv. Skladba Mislila sva, 
da nama bo uspelo, je bila med 
drugim Popevka tedna na Valu 
202, skladba Ogledalo pa je več 
tednov kraljevala na vrhu oddaje 
Točka in resno kandidira za spot 
leta. Tretji singel z naslovno pe-
smijo V bližini ljudi bo kot spot 
na TV premierno predvajan v 
naslednjih dneh, na družabnih 
omrežjih pa je že doživel odli-
čen odziv. Na koncertu v Ortu 
poleg novih skladb seveda ne 
bodo manjkale nekatere starejše 
uspešnice – Depresija, Lep dan 
za smrt, Vijolice, Ruski vohun 
in druge. 

(Sobota, 16. april) drugi te-
den letošnjega Orto festa bo s 
sobotnim koncertom zaključi-
la pisana zasedba Zoran Čalič 
Band, ki je nastala leta 2014. 
Idejni vodja kvarteta je Zoran 
Čalić, ki je bil vrsto let član 
legendarne hrvaške zasedbe 
Majke, slovenska publika pa ga 
pozna tudi kot člana in kitarista 
Big Foot Mame.

Janko Bezjak

Program Orto festa 
za naslednje dneve:

(Torek, 12. april)  … že no-
coj se bo zbranemu občinstvu 
predstavila zasedba Flirt. Zased-
ba Flirt je bila ustanovljena leta 
1997 in je v vsem tem času igra-
la pomembno vlogo v sloven-
skem glasbenem prostoru. To 
potrjujejo tudi njihove številne 
uspešnice, kot so Romeo in Ju-
lija, Ona, Njena balada, Jutranji 
striptis, Inja, Ko je ni, V mojem 
telesu ... Novi album predstavlja 
nov mejnik v zgodovini sku-
pine in je logična posledica in 
nadgradnja nastopa v oddaji Iz-
štekani, ki že več kot dvajset let 
išče presežke v slovenskem glas-

S slovenskih glasbenih odrov

Podnaslov Kafkove juhe 
domišljavo trdi: Popolna zgo-
dovina svetovne književnosti 
v štirinajstih receptih. No, o 
popolnosti se da zmeraj razpra-
vljati. Tudi o tem, ali je »svetov-
no« res samo tisto, kar nastane 
v Evropi in Ameriki. Ker namreč 
ta popolna knjiga preostalega 
sveta ne pozna. Kot ga ne 
pozna večina bralcev, saj se za 
njih književnost začne in konča 
na evro-ameriškem območju.

Kljub tej kritiki pa vam pripo-
ročam branje 14 »receptov«, 
saj je avtorju uspel zanimiv 
eksperiment: vsako zgodbo je 
napisal v stilu enega od »sve-
tovnih« avtorjev. Prav zanimivo 
se je spomniti na Homerja ob 
branju recepta za zajčjo oba-
ro; ali pa na starega Angleža 
Chaucerja, ki predstavlja čebul-
no pito.

Ocena za »svetovnost«: 1
Ocena za zanimivost: 5
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Pripravila: Alenka 

Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 1 manjša glava kitajskega zelja, 2 trdo kuhani jajci, 3 sveži paradižniki (ali več manjših češnjevih 
paradižnikov), 4 kisle kumarice, sol, olje (sončnično ali bučno), jabolčni kis.
Posamezne liste kitajskega zelja razpolovimo po dolžini in narežemo na tanke rezance. Damo v 
solatno skledo in posolimo, da se zelje nekoliko zmehča. Kisle kumarice narežemo na kolobarčke, 
paradižnike, če so veliki, na rezine, češnjeve pa samo razpolovimo. Trdo kuhani jajci narežemo na 
drobne kocke, dodamo v solatno skledo in dobro premešamo. Začinimo s kisom in oljem ter dobro 
premešamo.

Sestavine: jogurtov lonček ajdove kaše, 3 korenčki, 2 manjša pora, sezamova semena, žlička olja, sol, poper.
V manjši lonec nalijemo vodo, jo solimo, in ko zavre, vanjo stresemo lonček ajdove kaše. Kuhamo 
8 minut. Med tem operemo in na kolobarje razrežemo por in korenček. V ponvi segrejemo olje in 
na njem na hitro popražimo zelenjavo, tako da le ta ostane trdna in ohranimo večino vitaminov. 
(Če imate radi mehkejšo zelenjavo, prilijte vodo in jo dušite do mehkega.) Na koncu dodamo še 
sezamova semena. Kuhano kašo odcedimo in dodamo v ponev. Vse skupaj premešamo in še malo 
popražimo. Preden postrežemo, lahko po želji naribamo še malo parmezana.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

prežganka, slivovi 

cmoki, jabolčni kom-

pot (pa za večerjo kaj 

mesnega!)

špageti po bolonjsko, 

radič v solati, skutna 

krema

krompirjev golaž, 

hrenovke, kakavove 

rezine

česnova kremna 

juha, ajdova kaša z 

zelenjavo, solata iz 

kitajskega zelja

piščančja nabodala, 

pečen krompir, 

solata, banane na 

žaru s sladoledom

ciganska pečenka, 

mešana zelenjava, 

haloška gibanica

juha, ribje palčke, 

krompirjeva solata, 

rulada

Ajdova kaša z zelenjavoAjdova kaša z zelenjavo Solata s kitajskim zeljemSolata s kitajskim zeljem

ZPS �  Kakšna je razlika med ekološko, prosto, talno in baterijsko rejo

Najcenejša in najpogostejša so jajca iz baterijske reje 
Kaj pomeni, če so jajca »posebne kakovosti« (npr. z omega3 ali »izpod kamniških planin«)? Kakšna je razlika med »ekološko«, »prosto«, »talno« in »ba-
terijsko rejo«? Poznate kakovostne razrede? Preberite! 

tem, da lahko kokoši hranijo samo z 

bio krmo, pa tudi pašnik, na katerem 

se pasejo, mora biti urejen v skladu z 

ekološkim načinom kmetovanja. Ta jaj-

ca so razumljivo najdražja, saj je tudi 

način reje relativno drag, imajo pa jajca 

podobne hranilne lastnosti kot tista iz 

proste reje.

Jajca posebne kakovosti
Jajca obogatijo z maščobnimi kisli-

nami omega 3 tako, da dodajo v krmila 

sestavine, ki jih veliko vsebujejo (npr. 

laneno seme). Eno jajce vsebuje vsaj 

30 % priporočene dnevne količine ma-

ščobnih kislin omega 3. Jata omega plus 

so v tej skupini jajc posebnost. Ta jajca 

morajo po specifikaciji za "višjo kako-

vost" vsebovati petkrat več maščobnih 

kislin omega 3 kot običajna jajca. Za 6 

jajc omega 3 iz razreda M boste odšteli 

od 2,30 do 2,60 evra.

Jajca z geografskim 
poreklom

Jajca izpod Kamniških planin so pri 

nas edina, ki imajo certifikat za geo-

grafsko poreklo. Vzreja nesnic in pro-

izvodnja jajc poteka na območju Ka-

mniško-Savinjskih Alp, posebnost teh 

jajc pa je, da vsebujejo več kalcija, kar 

je posledica izjemne kakovosti vode in 

klime na tem območju. K večji vsebno-

sti pa prispevajo tudi dodatki kalcita v 

hrani iz okoliškega vira (Stahovica). V 

krmo za kokoši dodajajo tudi majhno 

količino obdelanega lanenega semena, 

ki izboljša maščobno-kislinsko sestavo 

maščobe v teh jajcih tako, da je razmer-

je med maščobnimi kislinami omega 6 

in omega 3 7 : 1, kar je za prehrano ljudi 

še vedno ugodno razmerje. V navadnih, 

neobogatenih jajcih je namreč razmerje 

med maščobnima kislinama okoli 13 : 1.

Mnogim (ozaveščenim) potrošni-
kom ni vseeno, v kakšnih razmerah 
živijo kokoši nesnice in raje odšte-
jejo kakšen evro več za jajca kokoši, 
pri katerih so pogoji za rejo prijazni. 
Za kateri način reje kokoši gre, nam 
pove prva številka, odtisnjena na jaj-
cu (0 = ekološka reja, 1 = prosta reja. 2 = 
hlevska (talna) reja, 3 = baterijska reja). 
Pri nas je še vedno največja ponud-
ba jajc iz baterijske reje, pri kateri je 
bivalno udobje za kokoši najslabše, 
so pa seveda takšna jajca najcenejša. 

Baterijska reja
Pri baterijski reji so kokoši v kletkah 

s površino najmanj 750 cm2. Kokoš 

mora imeti za bivanje na voljo najmanj 

600 cm2 uporabne površine in gnezdo 

za nesenje jajc. Tudi jajca trgovskih bla-

govnih znamk so iz baterijske reje. Pri 

pregledovanju ponudbe so na ZPS ugo-

tovili, da se ta jajca očitno dobro pro-

dajajo, kar seveda pomeni, da se hitro 

zamenjajo tudi zaloge na trgovski polici

Jajca iz hlevske (talne) 
reje

Kokoši nesnice se pri hlevski reji pro-

sto gibljejo v hlevu in imajo na voljo lo-

čen prostor, kjer lahko znesejo jajca (na 

sedem kokoši mora biti na voljo eno 

gnezdo). Ta reja je za kokoši prijaznejša, 

saj imajo prostor za gibanje in steljo za 

kljuvanje. Zavitek desetih jajc iz talne 

reje je skoraj za en evro dražji od tistih 

iz baterijske reje.

Jajca iz proste reje
Kokoši nesnice se pri prosti reji pro-

sto gibljejo po hlevu kot pri hlevski reji, 

vendar pa mora imeti hlev odprtine, 

skozi katere imajo kokoši prost izhod 
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Razredi kakovosti
Po uredbah EU ločimo pri jajcih več kakovostnih razredov, in 

sicer glede na namen uporabe in maso. Kakovostni razred A ali 
sveža jajca; to so jedilna jajca, namenjena prodaji, prebrana pa 
so tako, da med njimi ni umazanih, strtih ali natrtih jajc. Kakovo-
stni razred B ali jajca drugega ali nižjega razreda so namenjena 
le za industrijsko predelavo. Glede na velikost pa je v trgovinah 
najbolj pestra ponudba srednjih in velikih jajc, torej tistih z ozna-
ko M in L.

Foto: Splet

na pašnik. Ta mora biti ograjen, kokoši 

pa se lahko pred slabim vremenom in 

pticami roparicami umaknejo v hlev. Na 

kvadratnem metru uporabne površine 

ne sme biti več kot devet kokoši. Kokoši 

se gibljejo in prehranjujejo tudi z zele-

njem, zato imajo ta jajca nekoliko manj 

maščobe, predvsem pa več maščobnih 

kislin omega 3. Za šest jajc velikosti M je 

treba odšteti 2,30 evra in več.

Ekološka reja kokoši
Kokoši nesnice imajo podobne raz-

mere kot pri prosti reji, torej se giblje-

jo v hlevu in na pašniku. Razlika je v 
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Foto: Splet
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Torek, 12. april

15:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksaverja Meška: igralna ura za 
otroke do 3. leta starosti

17:00 Markovci, OŠ: 57. območna revija mladinskih pevskih zbo-
rov, Glasbeni vrtiljak, JSKD

17:00 Podgorci, Kulturna dvorana: 40. praznik vina Podgorci 2016, 
zbiranje vzorcev do 19.00

17:00 Ptuj, Mestni kino: interaktivno predavanje uporaba alkohola 
med mladimi, Manca Bizjak in Špela Dovžan, ob 17.00 za 
OŠ, ob 18:00 za SŠ

18:00 Ptuj, zasebni vrtec Vilinski gaj, Peršonova 1: Šola za starše 
– Vpliv zunanjega sveta na predšolskega otroka, Jasna 
Matjašič

Sreda, 13. april

9:00 Lenart, Tržnica: bazar semen in sadik, Izobraževalni center 
Lenart

17:00 Središče ob Dravi, knjižnica: pravljična ura z ustvarjalno 
delavnico, Zelo lačna gosenica

18:00 Ormož, Bela dvorana Grajske pristave: Koncert učencev 
Glasbene šole Ormož

19:00 Ptuj, DomKulture, Muzikafe: potopisno predavanje, Mensah 
Marius, Benin – dežela vuduja, društvo Potuj

Četrtek, 14. april

8:30 Sveta Ana, Kulturni dom: regijsko srečanje otroških gledali-
ških skupin, JSKD

18:00 Ptuj, Salon umetnosti: odprtje občasne razstave likovnih del 
ptujskih ustvarjalcev 20. stoletja Iz fundusa ptujskega muzeja, 
PM Ptuj–Ormož

19:30 Ptuj, Mestno gledališče: premiera predstave Cucki

Petek, 15. april

18:00 Jurovski Dol, Kulturni dom: Jurjevi dnevi 2016, koncert zbo-
rov in folklornih skupin

18:00 Majšperk, kulturna dvorana KPC: lutkovna predstava Babica 
marmelada in čarodej Janez, lutkovna skupina HOMPE iz 
Ruš

19:00 Ptuj, CID: potopisno predavanje Vida Ogrina, Vdih JV Azije
20:00 Ptuj, grand hotel Primus, klub Gemina XIII.: Primusove vinske 

zgodbe, Burja med trtami, vina kleti Vipava
21:00 Ormož, Unterhund: koncert Poison Idea + Concrete Worms

Mestni kino Ptuj

Četrtek, 14. april: 19:00 Liffe po liffu: Okus življenja.
Petek, 15. april: 17:00 Knjiga o džungli; 19:00 Orel Eddie; 21:00 

Life po liffu; Okus življenja.
Sobota, 16. april: 10:00 Animateka po Animateki: Rdeči slon; 17:00 

Knjiga o džungli; 19:00 Animateka po Animateki: glavni 
program; 21:00 Orel Eddie.

Nedelja, 17. april: 17:00 Knjiga o džungli; 19:00 Life po liffu; Okus 
življenja; 21:00 Orel Eddie.

Prireditvenik 

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

... da se ljubiteljski kultur-

niki včasih jezijo, češ da lju-

dje ne spremljajo njihovih 

prireditev. Pa sploh ne vedo, 

kako zvestega gledalca ima-

jo. Ime mu je Sazas. In ta 

zelo skrbno ve, kdaj se je kaj 

dogajalo, in pove, kaj mu je 

bilo tam tako všeč, da bi za 

to kaj pokasiral ...

... da je na mestni občini 

lepo imeti koga v ozadju. 

Strice ali tete iz županove 

komisije, na primer... Ker po-

tem kaj kapne v žep. Na Ptu-

ju 6 obrokov po 2.500 evrov. 

Samo pravi pedigre moraš 

imeti za to ...

... da smo na nedavnem 

literarnem večeru malo ču-

dno pogledali, ko je vodite-

ljica za uvod potegnila iz ce-

karja steklenico gemaja in si 

natočila kozarček. Pa nam je 

bilo kmalu jasno: trezen člo-

vek se res ne more pogovar-

jati o takšnih traparijah, kot 

smo jih slišali tisti večer ...

… da se je brez pomena je-

ziti, ko v solati najdete polža. 

Problem je takrat, ko najdete 

pol polža ...

Vidi se ...
... da so ptujska drevesa v 

boju proti županu Goloseč-

niku izbrala pravo ilegal-

no taktiko: ugnezdila so se 

tam, kamor župan ne hodi. 

Med ljubiteljske kulturnike, 

na primer. In tako neko dre-

vesce uspeva na strehi stare 

steklarske, daleč od župano-

vih oči in še dlje od njegove-

ga srca ...

Govori se ...
... da je povsem neupravi-

čena jeza na mestnega žu-

pana zaradi posekanih dre-

ves okrog gradu. On pa res ni 

odgovoren za to drevje. On je 

odgovoren za fikus pri svoji 

tajnici. In tam je vse zelo bo-

hotno ...

... da se mnogi sprašujejo, 

ali je župan sv. Vida zapustil 

svojo funkcijo, saj se o njem 

že lep čas ne piše nič sporne-

ga. Halo – za odstop bo pa 

treba res kaj več, kot je 50 ti-

sočakov spornega telefonske-

ga denarja in Darsova par-

Foto: Tajno društvo PGC

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 12. do 18. aprila 2016
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺☺ € ���

Dvojcka ��� ☺☺☺ €€ �

Rak �� ☺ €€€ ��

Lev � ☺☺ €€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica � ☺ €€ ���

Škorpijon ��� ☺☺ € ���

Strelec ��� ☺☺ €€€ �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar �� ☺☺ €€€ ��

Ribi ��� ☺ €€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kvadrat-
ke ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s 
svojimi podatki pošljite na naslov Ra-
dio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 
Ptuj, do ponedeljka, 18. aprila. Lahko jo 
tudi fotografi rate (skupaj s kupončkom 
z izpolnjenimi osebnimi podatki) in jo 
pošljete na elektronski naslov: tednik@
radio-tednik.si

Izmed tistih, ki nam boste poslali pravilno sestavljeno fotografi jo z iz-
polnjenim kupončkom, bomo vsak teden izžrebali dobitnika lepe knjižne 
nagrade. Podarja jo Založba Feliks. Zdaj pa veselo na delo!

Srečna izžrebanka prejšnje Tednikove nagradne razrezanke je: 
DANAJA GRANDA, Slomi 16 a, Polenšak. Knjižno nagrado prejme po 
pošti. Iskrene čestitke!

Foto: ČG

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

8 9 5 6

4 5 1

2 4 1

9 2 8

1 2 5

9 3 7

5 8 9

8 6 3 4

celica okrog njegove gostilne. 

Ker županska funkcija ipak 

prinaša dobiček.

... da je v naši državi go-

ljufanje države (»Oh, saj ne 

potrebujem računa!«; »Ni tre-

ba pisati papirjev, papir upo-

rabljam samo na veceju!«; 

»Bova naredila vsaj del raču-

na brez države?«) pravi naci-

onalni šport. V tujini so baje 

prav zgroženi, če nekdo ne 

plača državi, kar je njenega. 

Pri nas pa tovrstni šport pod-

piramo. In saj veste – tudi 

boks je šport ...

O urejenosti avtobusnih 
prevozov po naših občinah.

Na udaru –  Z Natalijo Škrlec ta četrtek ob 16. uri.



torek � 12. aprila 201630 Poslovna in druga sporočila

www.tednik.si             tednik@tednik.si

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

*  Za~etni popust velja za nove stranke, ki pri podjetju Peter Wagner d.o.o. še niso naro~ale in ne živijo v skupnem gospodinjstvu z njihovimi strankami.

Naro~ite katalog!
www.peter-wagner.si

02 450 21 88

Odkrijte  
najudobnejše ~evlje 
Vašega življenja!

Izkoristite  

10,- € 
za~etnega 
popusta!*

uporabi kodo 4J161

ee kupnem gospods i j

a

er der dd.o.o.o.o.o.o. šeše. šešeš  nisnis niso nao nanaro~aro~aaro~ao~ le ile ile ile ie n nen nen nene živživ živ živijo ijijijo v skv skupneu n m goospodspodi j

agner.si

Vašega življenja!g j j

1

DELIA
rde~a  
{t. 5.427.25
velikost 36-43   
€ 145,–

Od Poreča do Rovinja 
s skupino Katrca
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AKCIJSKA CENA ZA BRALCE ŠTAJERSKEGA TEDNIKA IN POSLUŠALCE RADIA PTUJ LE 59,00 EUR

Vlado Čuš, predsednik organizacijskega odbora ter 
predsednik in glavni trener v JK Drava Ptuj: »Na tem tek-
movanju bi izpostavil dobro udeležbo, odlično organizacijo 
in odlično sojenje. Prvenstvo je potekalo v odličnem vzduš-
ju, k čemur so veliko prispevali trenerji s svojim znanjem 
in razumevanjem problematike dela z otroki. Zahvala velja 
tudi staršem sodelujočih otrok, saj so zelo zavzeto in disci-
plinirano spodbujali svoje otroke na tribunah.«

Judo � DP za cicibane (U-8 in U-10)

Za državne naslove so se na Ptuju 
borili najmlajši

V soboto je na Ptuj potekal 
29. Pokal Ptuja v judu, v nede-
ljo pa je bilo v dvorani Center 
na sporedu še letošnje držav-
no prvenstvo v najmlajših 
kategorijah cicibank in cici-
banov v starostnih skupinah 
U-8 in U-10. V obeh kategori-
jah se ga je udeležilo kar 213 
mladih, 51 v kategoriji U-8 in 
162 v kategoriji U-10.

Lepe tekmovalne uspehe 
so zabeležili tudi predstavni-
ki JK Drava in JK Gorišnica – 
prvi so imeli na tekmovanju 
prijavljenih kar 38 tekmo-
valcev, drugi 11. Ptujčani so 
v močni konkurenci osvojili 
5 naslovov državnih prva-
kov (še 12 uvrstitev na sto-
pničke), Gorišničani pa dva 
naslova in še 6 uvrstitev na 
stopničke. Dobre uvrstitve 
imajo dodatno težo zaradi 
močne in številčne konku-
rence, saj je v večini kategorij 
nastopilo od 4 do 8 tekmo-
valcev.

Uvrstitve tekmovalcev 
JK Drava:

U-8, deklice:
1. Maruša Frank 25 kg
2. Mia Jovanovič, 22 kg
2. Nikita Potočnik 25 kg
4. Lana Kristovič 25 kg
U-8, dečki:
3. Aljaž Horvat 24,5 kg
3. Grega Markež 34 kg

5. Tim Benko 26 kg
5. Mai Luka Kolarič 22 kg
5. Lan Lukas Brunček 22 

kg
U-10, deklice:
1. Zarja Fajt 23 kg
1. Žanet Polanec 29 kg
3. Ema Vidovič 25 kg
3. Ina Mlakar 28 kg
3. Ana Tetičkovič 29 kg
5. Špela ILEC 28 kg
7. Suzana Divjak 29 kg
U-10, dečki: 
1. Jurij Farič 26 kg
1. Anže Hrga 44 kg
2. Lan Strelec 22 kg
2. Urban Tetičkovič 34 kg
3. Teo Škrofič 30 kg
3. Matevž Kostanjevec 39 

kg
3. Tilen Ivančič 44 kg
5. Liam Fridaver 22 kg
5. Rok Jovanović 25 kg
5. Vid Krajnc 25 kg
5. Žan Brodnjak 26
5. Lan Milošič 26 kg

5. Teo Kostanjevec 29 kg
5. Staš Pevec 34 kg
5. Tadej Ciglar 39 kg
5. Matic Samec 44 kg
7. Ino Fric 22 kg
7. Anej Klinc 22 kg
7. Just Vauda 25 kg
7. Matej Belšak 25 kg
7. Mai Pak 28 kg
7. Jan Fišer 36 kg

JK Gorišnica
U-8
1. David Kelc 26 kg
2. Gašper Hrga 21 kg
3. Ana Čurin 22 kg
U-10
1. Miha Valenko 29 kg
2. Matevž Tuš 29 kg
2. Jan Žuran 42 kg
2. Jan Sirc 45 kg
3. Blaž Bezjak 31 kg
5. Oskar Vrabič 35 kg
5. Alija Grušovnik 25 kg
7. Anej Emeršič 30 kg

JM

Živžav na blazinah dvorane Center na Ptuju

Mladi tekmovalci in trenerja JK Gorišnica, ki so sodelovali na DP.
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Sklenjen je krog …
Ne prošnja, ne jok
te več ne predrami …
V mislih, spominih
z nami ostajaš, 
ljubljena mama …

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 
stare mame, tašče, sestre, botre in tete

Marije Malek
IZ DRAŽENCEV 59
nazadnje stanujoče v Domu upokojencev Kidričevo
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, bivšim 
sodelavcem, prijateljem in znancem ter članom raznih društev 
za stisk roke in besede tolažbe, za podarjeno cvetje, sveče, svete 
maše in da ste našo mamo pospremili k počitku na njeni zadnji 
poti.
Zahvaljujemo se osebju Doma upokojencev Kidričevo in vsem, ki 
ste jo v času njenega bivanja v domu obiskovali in ji krajšali čas.
Hvala gospodu župniku, naddekanu Marijanu Feslu za opravljen 
cerkveni obred, ljudskim pevcem Društva upokojencev in Kul-
turno-prosvetnega društva Staneta Petroviča Hajdina za gan-
ljive pesmi slovesa, nosilcem državnih in društvenih simbolov, 
podjetju Mir za opravljene storitve in godbeniku za poslednjo 
melodijo. Vsem, ki ste nam stali ob strani in nam kakorkoli 
pomagali, še enkrat iskrena hvala.

Pogrešali jo bomo: hčerke Irena, Vera 
in Marjana z družinami

Ni večje bolečine,
kot v dneh žalosti
nositi v srcu
srečnih dni spomine.
  (Dante)

SPOMIN
13. aprila bo minilo leto dni, odkar nas je prezgodaj zapu-
stil naš dragi mož, ati, sin in brat 

Stanislav Kozoderc
IZ PODLOŽ 18

Hvala vsem, ki z dobro mislijo postojite ob njegovem grobu, 
mu prižigate svečke in obiskujete svete maše.

Njegovi najdražji

Mali oglasi

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Ti-
baot, Babinci 49, Ljutomer, tel. 
(02) 582 14 01.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

PRODAMO prašiče od 25 do 50 kg. 
031 781 483.

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

PRODAM prašiče od 150 do 180 
kg. Cena 1,50 €/kg ali menjam za 
drva. Možnost dostave. Tel. 041 670 
766, Ptuj 

PRODAM štiri oglate bale sena. 041 
491 276.

PTUJ, za več let oddamo v najem 
1,5 hektarja pašnika z mrežnimi pre-
gradami za ovce, 10 ovc in ovna ter 
shrambo za seno. Za več let oddamo 
v najem še 10 arov ograjene parcele 
za vikend. Telefon 041 397 837.

NEPREMIČNINE

NJIVE vzamem v najem. Na relaciji 
Ptuj–Ormož. 041 670 766 



Za redna vzdrževalna dela in 

manjša popravila je v sklopu 

pogodbe predvideno okrog 

7.500 evrov. O tem, kdo je to-

rej odgovoren, če pride do 

poškodbe zaradi stanja igral, 

pa odgovarja: „O odgovorno-

sti težko sodimo. Vzrokov za 

nesrečo je lahko več. Sami su-

mimo vandalizem. Območje 

Ljudskega vrta je s tega vidika 

še posebej aktivno. Povsem 

možno je, da je igralo pred ne-

srečo uporabljala oseba (npr. 

mladina), ki ne bi smela biti na 

igralih. Lahko gre tudi za oko-

liščine, za katere ni odgovoren 

nihče. Igrala so namreč redno 

pregledana, v času zadnjega 

pregleda pa ni bilo ugotovlje-

nih pomanjkljivosti.“

Je pa Hodnik potrdil, da je 

igralo trenutno zaprto in ga ni 

možno uporabljati. „Za popra-

vilo igrala se dogovarjamo, toč-

nega termina odprave pomanj-

kljivosti pa za zdaj še nimamo,“ 

pojasnjuje. Hodnik ob tem še 

dodaja: "Mi imamo zavarovanje 

za odgovornost. Vendar pa je 

najprej treba odgovornost ugo-

toviti, da se izplača odškodnina 

po polici. Menim, da odgovorni 

nismo, saj so bila igrala redno 

vzdrževana in tudi redno pre-

gledana. Če bi se pa ugotovila 

naša odgovornost, bo seveda 

odškodnina tudi pokrita."

A Krampljeva mu odgovar-

ja: „To ni poškodba, ki bi se na 

igralu pojavila včeraj. Vsaka 

mamica na Ptuju ve, da v ta 

igrala v zadnjih mesecih ni bilo 

vloženo nič.“
Dženana Kmetec

„Mamice smo s svojimi otroki 

vsak dan v tem parku. Zgrožena 

sem nad tem, kar se je zgodilo. 

Ne morem verjeti, da tisti, ki bi 

morali igrala servisirati, denar 

pospravijo v žep, pa zato ne na-

redijo nič,“ pretreseno pravi Eva 

Krampelj, mama 5-letne Lane, ki 

se je preteklo nedeljo poškodo-

vala v parku v Ljudskem vrtu.

Igralo naj bi bilo po njenih 

besedah v slabem stanju že 

lep čas, o čemer so se starši, ki 

se tam vsakodnevno s svojimi 

otroki zadržujejo, tudi pogo-

varjali. Še več naj bi bilo tam 

nevarnih igral, ki so po njiho-

vem mnenju poškodovana iz 

različnih vzrokov: strohnelega 

lesa, zatekanja vode, odtrganih 

kosov desk ali odvitih vijakov, 

pa tudi vandalizma.

„Naša Lana se je igrala na raz-

ličnih igralih. Ko je šla čez to, 

ki je namenjeno temu, da se ga 

prečka, se je les odtrgal in padla 

je z višine skoraj dveh metrov. 

Les jo je nato udaril še v glavo in 

slišala sem samo še krik. Ko sem 

videla hči, ki leži v mlaki krvi, 

sem doživela šok. Naša sreča v 

nesreči je bila, da je imela spete 

lase in so ji ti nekoliko ublažili 

udarec deske v glavo. A kakor-

koli, moj otrok jo je odnesel z 

nekaj šivi, naslednji mogoče ne 

bo preživel takšnega udarca,“ je 

jasna Krampljeva, ki pravi, da je 

njen namen opozoriti pristojne 

službe, da naj bodo pozorni na 

stanje igral.

Za vzdrževanje 
7.500 evrov letno

Javne službe Ptuj v okviru 

koncesijske pogodbe izvajajo 

redna vzdrževalna dela na igra-

lih v Mestnem parku in parku 

Ljudski vrt. Preglednik naj bi, 

kot pravi direktor Javnih služb 

Ptuj Alen Hodnik, igrala redno 

pregledoval: vsaj enkrat teden-

sko naj bi si ogledal otroška 

igrišča in po potrebi izvedel 

manjša popravila. „Poleg rednih 

vzdrževalnih del smo popravili 

streho na igralu v Ljudskem 

vrtu in izvedli popravilo sede-

žev gugalnice na istem igrišču. 

V tem času smo pripravili načrt 

obnove otroških igrišč. V marcu 

smo dobavili in vgradili prodec 

pod igrali obeh otroških igrišč,“ 

še pravi Hodnik.

Ptuj � Kdo je odgovoren za nesrečo na otroških igralih?

„Moj otrok je preživel, 
naslednji mogoče ne bo!“
Pred tednom dni se je na poškodovanih igralih v parku v Ljudskem vrtu na Ptuju zgodila nesreča, v kateri 
je 5-letna deklica utrpela poškodbe glave. Padla je z igrala, ki se je zaradi strohnelega lesa odtrgalo, odtr-
gani del pa jo je nato udaril še v glavo. Obležala je v mlaki krvi. Kdo je odgovoren, če se nesreča zgodi na 
javni površini, na igralih, ki bi morala biti servisirana in brezhibna?

Osebna kronika
Rojstva: Dušanka Kokot, 
Hrastovec 4 c, Zavrč – dekli-
ca Staša; Sanja Plohl, Sobe-
tinci 11, Markovci – deklica 
Tesa; Valerija Korez, Cesta 
na Hajdino 29, Kidričevo – 
deček Nik; Maja Težak, Sel-
ska cesta 11, Ptuj – deklica 
Zarja; Vesna Spevan, Bukov-
ci 7, Markovci – deček Tim; 
Martina Marčec, Zgornja 
Hajdina 80, Hajdina – dekli-
ca Anastazija; Anja Krajnc, 
Cvetkovci 72 a, Podgorci – 
deklica Špela; Zdenka Fras, 
Placar 18, Destrnik – deček 
Dejan; Anica Ovčar, Kozminci 
27, Podlehnik – deček Nik; 
Nataša Vidovič, Stojnci 21 
a, Markovci – deček Liam; 
Morana Lubaj, Ciril-Metodov 
drevored 14, Ptuj – deček Va-
lentin; Sabina Arklinič, Mar-
kovci 67 f, Markovci – deček 
Gašper; Estera Črnivec, Mali 
Okič 41 a, Cirkulane – deček.
Umrli so: Matilda Ivančič, 
roj. Veselič, Turški Vrh 50, 
roj. 1942 – umrla 29. marca 
2016; Jožefa Kovačič, Cir-
kovce 42, roj. 1938 – umrla 
30. marca 2016; Janez Hor-
vat, Bukovci 176, roj. 1952 
– umrl 31. marca 2016; 
Franc Šegula, Gorišnica 13, 
roj. 1940 – umrl 31. marca 
2016; Elizabeta Grmek, roj. 
Kujavec, Stojnci 7, roj. 1932 
– umrla 1. aprila 2016; Franc 
Rodošek, Slape 11, roj. 1948 
– umrl 31. marca 2016; Dra-
go Murko, Biš 14, roj. 1968 – 
umrl 30. marca 2016; Milan 
Muršič, Zagojiči 19, roj. 1956 
– umrl 2. aprila 2016; Franc 
Tetičkovič, Ptuj, Bevkova ul. 
1, roj. 1930 – umrl 31. marca 
2016; Marija Stanko, roj. Hor-
vat, Markovci 28, roj. 1949 – 
umrla 3. marca 2016; Marija 
Arnuš, roj. Hameršak, Destr-
nik 47, roj. 1931 – umrla 4. 
aprila 2016; Franc Majcen, 
Zagorci 16, roj. 1965 – umrl 
4. aprila 2016; Marija Malek, 
roj. Rajh, Draženci 59, roj. 
1929 – umrla 4. aprila 2016; 
Ana Bedrač, roj. Kiseljak, Mi-
klavž na Dravskem polju, Ul. 
talcev 43, roj. 1925 – umrla 
4. marca 2016; Jožefa Vese-
njak, Korenjak 35, roj. 1945 
– umrla 5. aprila 2016.
Poroka – Ptuj: Jakob Sven-
šek, Velika Varnica 127, in 
Svitlana Sibilieva, Ukrajina.
Poroka – Ormož: Boštjan 
Strnad in Anita Krašovec, Ve-
lika Nedelja 19 b.

Danes bo pretežno jasno, 
nekaj več oblačnosti bo le v Po-
sočju. Pihal bo zahodni do jugo-
zahodni veter. Najnižje jutranje 
temperature bodo od 3 do 8, ob 
morju okoli 10, najvišje dnevne 
od 18 do 23 stopinj C.

Obeti
V sredo bo delno jasno s spre-

menljivo oblačnostjo. Predvsem 
popoldne bodo nastale krajevne 
plohe. Pihal bo jugozahodni ve-
ter. V četrtek bo spremenljivo 
oblačno, pojavljale se bodo kra-
jevne plohe.

Vremenska slika
Iznad Skandinavije sega do 

Sredozemlja šibko območje viso-
kega zračnega tlaka. Od zahoda 
priteka k nam nekoliko toplejši in 
bolj suh zrak.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: EK

5-letna deklica se vsakodnevno – tako kot številni drugi – igra v 
parku v Ljudskem vrtu. 

Igralo, preko katerega je otrok 
hodil, se je utrgalo in del igrala 
jo je po padcu udaril še v glavo. 
Zaradi udarca deske v glavo je 
deklica imela precej šivov.

Kot pravi mamica Eva Kram-
pelj, je o vseh teh dogodkih obve-
stila tudi policijo, ki si je ogledala 
stanje in napisala zapisnik.

„Zavedam se, da mora vsak 
paziti na svojega otroka. Nekateri 
so me spraševali, češ, kje si bila 
pa ti, ko je padla. A dejstvo je, da 
otrok gre letos v šolo. Ne morem 
je imeti na povodcu. To je park, 
otroci se tam igrajo. Igrala mora-
jo biti varna. Tabla, da je igranje 
na lastno odgovornost, je seve-
da vidna, a to velja, če so igrala 
nepoškodovana. Drugače naj jih 
odstranijo,“ pravi mamica poško-
dovane deklice. 

Zgodba pa se ne bo končala 
pri tem, v stik je že stopila z odve-
tniki in pravico bodo iskali tudi na 
sodišču. „Vedno krivijo starše. A 
moj otrok se ni poškodoval sam. 
Ni padla, ali se udarila. Udarilo jo 
je odtrgano igralo, ki bi ga nek-
do moral popravit, pa ga ni,“ še 
vztraja.

Foto: EK

Foto: EK

V podjetju Javne službe sicer zatrjujejo, da z igrali ni nič narobe in 
da so redno vzdrževana, a fotografija kaže hudo drugačno resnico …
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